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ИНТЕРВЮ КРИЗА

Антон Дончев, Огнян
Герджиков и Андрей
Райчев за новата
атака срещу Бокова 1 1

Атина създава
„южен фронт”
срещу Северна
Европа 8

С лъжата, че ще участва в междуна-
родна среща, Бойко Борисов се
измъкна от искането на БСП да бъде
изслушан във връзка с посещенията му
в Турция и Германия. Вместо да уважи

Народното събрание, той предпочете
да отиде в Добрич, където откриха сви-
рещия паметник на ген. Иван Колев.

Депутатът от БСП проф. Румен Гечев
се възмути, че Борисов не съобразява

Премиерът излъга, че е на международна
среща, отиде да открива паметник

АКТУАЛНО

Две столични
дербита още
на 1/16-финалите
за Купата
на България

Сайтът
ДЕТСКОТО.БНР
с премиера
в парка „Заимов”

срещите си с дневния ред на парламен-
та. Става практика премиерът да не
изпълнява задълженията си по Консти-
туция и да не уважава НС. Ще проверим
и проследим каква е тази международ-

на среща, на какво равнище е, какви са
резултатите и кое е наложило г-н пре-
миерът да иска на практика неизвинено
отсъствие за отговори и въпроси от опо-
зицията, предупреди Гечев. 3

2 4

1 7

Бойко Борисов избяга от
въпросите на БСП за Турция

1946 г.: Истинският
референдум 1 3

Пловдивчани изиграха нямо хоро без музика в Цар Симеоновата градина, за да спазят едногодишната си традиция, след
като миналата неделя общината забрани в градината да се пуска музика. Вчера в официално изявление общинската управа

посочи на любителите на фолклора друго място за народни танци на открито - площад “Съединение” или другаде

БЕЗПЛАТЕН СЪВЕТ
Не го зачитат вече Бойко

Борисов и това е. Не само
бизнес аверите му ръсят про-
стотии по негов адрес, не
само народната любов взе
да изветрява, ами и собстве-
ните му депутати взеха да се
гаврят с решенията на прави-
телството и то не къде да е, а
на международно ниво.

Народният представител от
ГЕРБ Методи Андреев е ста-
нал съавтор на поредния гну-
сен пасквил, с който антико-
мунистическата агитка в
България продължава да во-

юва не просто с Ирина Боко-
ва, а с всички онези, които под-
крепиха нейната кандидатура
за ООН и отказват да си сло-
жат капаци на очите (стр. 3).
Това тяхното оправия няма.
Комунисти няма да останат, но
антикомунисти ще има.

Като гледаме как върви
гласуването за Бокова в ООН,
писмата от методиандреевци
и евгенимихайловци не хва-
щат вяра, но мерзостта, която
струи от тях, лепне директно
по репутацията на българска-
та държава. Освен това Ан-

дреев със замах открито са-
ботира решението на прави-
телството на Борисов да
подкрепи кандидатурата на
Бокова за генерален секре-
тар на ООН. Лидерът на
ГЕРБ има само един що-
годе нормален ход в тази
ситуация - да изхвърли Ме-
тоди Андреев от парламен-
тарната група на ГЕРБ. Ако
го остави, това ще се тълку-
ва като съглашателство с
едно позорящо България
действие, което пак ще се
пише на неговия гръб.

Георги
ГЕОРГИЕВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕС
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аква е политиката
на правителството
за охрана на
българската грани-
ца от незаконно

преминаващите чужди граж-
дани? Каква е цялостната по-
литика на правителството
спрямо бежанците у нас, как-
во се приема за ограничаване
на нелегалното проникване на
чужденците и последващия
контрол по тяхното пребива-
ване и придвижване в страна-
та? Тези въпроси отправи на-
родният представител от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ Димитър
Дъбов към вицепремиера и ми-
нистър на вътрешните работи
Румяна Бъчварова. Дъбов под-
черта, че през последните ме-
сеци има видимо нарастване
на миграционния натиск у нас.

Броят на задържаните ими-
гранти на границите с Гърция
и Турция е значително по-
малък от този на проникнали-
те по нелегален път, отбеляза
депутатът. Според него това
поставя въпроси за ефектив-
ността на охраната на грани-
ците ни. “До 1 септември на
входа са задържани 3600 не-
легални имигранти, а на изхо-
да - 7200. Вътре в страната са
задържани още 4000 души.
Това прави 16 000 за 8 месе-
ца”, обясни социалистът. Той
се възмути, че при самото про-
пускане на границата и зала-
вянето на нелегалните има
пропуски, строителството на
оградата с Турция се извър-
шва бавно, а охраната на гра-

Чрез вътрешна реорга-
низация се прави опит
в центровете за бежан-
ци да се осигурят още
1000 места. Това обяви
пред парламентарната
вътрешна комисия
Румяна Бъчварова,
след като Атанас
Мерджанов от БСП я
попита какви са сред-
ствата за Агенцията по
бежанците до края на
годината. Той настоя
да разбере ще се
правят ли още бежан-
ски центрове - на 83%
са заети центровете на
ДАБ, а на 100% са
заети центровете на

писмен отговор до депутата от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ Кирил Добрев
вътрешният министър Румяна Бъчва-
рова потвърждава, че шефът на
Първо РПУ в Перник е летял с пар-
тийната организация на ГЕРБ и кме-
тове до Брюксел. Тя признава и за
скандала при полета, който перниш-
ката делегация предизвика след
употреба на алкохол.

В документа имената са заместе-
ни с инициали, но става ясно, че
шефът на Първо РПУ в Перник Вла-
димир Тодоров е бил поканен на дву-
дневна визита в Брюксел заедно с
пернишката гербаджийска делега-

БСП пита за политика
на правителството
спрямо бежанците

До 1 септември в бежанските центрове са приети 9000,
а  8400 са ги напуснали самоволно, алармира Димитър Дъбов

8400 са ги напуснали само-
волно. “Тези имигранти правят
каквото намерят за добре -
едни образуват колонии в го-
лемите градове, най-вече в
София, други поемат за
сръбската граница, трети се
разхождат из страната и жи-
веят където намерят”, подчер-
та депутатът от левицата.

“Независимо че войната в
Сирия продължава, броят на
сирийците, които идват в
България, намалява - през по-
следната година броят на си-
рийците, влезли в България, е
24%, най-много са иракчани-
те - 35%, афганистанците -
31%”, заяви социалистът. По
думите му големият парадокс
е, че 1200 афганистанци са
влезли в страната ни, а 4200
са спрени на границата със
Сърбия. Това показва как се
пазят нашите граници и какъв
е броят на преминаващите
през тях, заяви той.

Дъбов настоя и за по-вни-
мателно проучване на бежан-
ците и внимание към качест-
вото на интервютата с присти-
гащите чужденци. “Извърше-
ните терористични актове в
Европа показват, че една част
от терористите са пребивава-
ли легално в България. Осно-
вателен е въпросът не дали
има, а колко още обучени те-
рористи са “мигранти” в Бълга-
рия”, заключи Димитър Дъбов.

ницата в лицето на полицията
и армията е недостатъчна.
Дъбов алармира, че граница-
та с Гърция се охранява още
по-лошо, там са зачестили и

опитите за преминаване в
България.

Народният представител
подчерта, че има сериозни
проблеми и със състоянието и

Въпреки тежките критики, които понесе по темата с бежанците, вътрешният министър
демонстрира изненадващо добро настроение

Снимка  БГНЕС

Бъчварова потвърди за скандалния полет на гербаджийски кметове

Опитват да осигурят още
1000 места в центровете

К

дирекция “Миграция”.
След заседанието
Бъчварова обяви, че
нямало да се правят
центрове на други
места. Основно млади
агресивни афганистан-
ци са бежанците у нас.
МВР е поискало солид-
на сума от ЕК, защото
България е получила
10 пъти по-малко от
Гърция, обясни Бъчва-
рова. Премиерът “силно
подкрепял” допълни-
телна европейска
помощ. “200 души от
ФРОНТЕКС сме поис-
кали, като засега
100 души от агенцията

ще се включат в
помощ на страната в
охраната на границата.
Ще получим и термови-
зионни камери.
Продължават и прего-
ворите с Турция за
споразумението за
реадмисия. Искаме
политики, които
допълнително да не
натоварват България”,
заяви министърът.
Вътрешната комисия
закри за медиите блиц
контрола заради
въпрос, свързан с
разговорите на ми-
нистъра със Сърбия.
Реформаторът Атанас

Атансов я попита защо
Белград е изпратил
войскови части на
границата с България.
Бъчварова поиска
засекретяване на
заседанието, за да
даде изчерпателен
отговор на депутатите.
Министър Бъчварова е
доволна от сътрудниче-
ството с Гърция за
охрана на границата.
Има резултат, изтъкна
тя. Нямало друга
държава, с която
толкова добре да
работим. В момента
нямало бежански
натиск откъм Гърция.

В ция. “Главен инспектор В.Т. в качест-
вото му на началник на Първо РУ-
Перник участва в утвърдената от
кмета на община Перник местна ко-
мисия по обществен ред и сигурност
на гр. Перник, както и в съвместна
комисия между община Перник и
ОДМВР-Перник, назначена със запо-
вед на кмета на община Перник за
планиране и изграждане на видео-
наблюдение на гр. Перник. Служите-
лите на ОДМВР-Перник и в частност
Първо РУ-Перник работят в тясно вза-
имодействие и ежедневни контакти с
община Перник, което гарантира сво-
евременното решаване на възникна-

ли проблеми и изпълнение на зада-
чите по превенцията на престъпност-
та в града и ефективно решаване на
проблемите на местната сигурност”,
обяснява Бъчварова.

От меко казано странния отговор
на вицепремиера си правим изводи-
те, че може би пътуването до Брюк-
сел на главния инспектор е награда
за участието му в две комисии за
видеонаблюдение, коментира в со-
циалните мрежи Кирил Добрев.

Бъчварова се оправдава, че кон-
фликтът на борда нямал отношение
с гербаджийската делегация. Тя при-
знава, че е имало нарушаване на

обществения ред на самолета. “Гру-
па лица, пътуващи на борда, са вди-
гали шум, с което са обезпокоили
част от пътниците и след направена
им забележка са реагирали остро.
Не са отчетени материални щети.
Служителят, извършил проверката,
е провел разговор с командира на
екипажа, който е отказал да подава
оплакване срещу нарушителите на
реда и в тази връзка не е било взето
административно отношение”,
твърди министърката. По думите й
няма сигнали, жалби или оплаква-
ния от други пътници от този полет
или от екипажа на самолета.

реда в бежанските центрове.
Близо 98% от приетите в бе-
жанските центрове са ги на-
пуснали самоволно - до 1 сеп-
тември в тях са приети 9000, а

12 ч. - Поднасяне на цветя и венци на Па-
метника на Незнайния войн. Ще участват пред-
седателят на НС на БСП Корнелия Нинова,
председателят на Градския съвет на БСП в
София Калоян Паргов, членове и симпатизанти
на БСП и БАС

17 ч. - Поднасяне на цветя и венци на Па-
метника на Съветската армия. Участват депу-
татите от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ, членовете на
ГС на БСП в София, общински съветници, чле-
нове и симпатизанти на БСП, БАС и др.

17.30 ч. - От езерото Ариана тръгва шестви-
ето към Братската могила в Борисовата гради-
на

18 ч. - Честване “Девети септември - Ден на
свободата и празник на победата над фашиз-
ма в България” на Братската могила в Борисо-
вата градина.

ПРОГРАМА ЗА ЧЕСТВАНЕТО
НА ДЕВЕТИ СЕПТЕМВРИ В СОФИЯ
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Çà îáùî óñïîêîåíèå ìîãà äà êàæà, ÷å îò áóêâàòà
“÷” íàòàòúê ìîæå äà ñå èçïîëçâà è ñòàðèÿò áóêâàð

МИНИСТЪРЪТ НА ОБРАЗОВАНИЕТО МЕГЛЕНА КУНЕВА СЕ ОПИТВА
ДА НАСТРОИ ПОЛОЖИТЕЛНО УЧИТЕЛИТЕ, КОИТО ЩЕ ТРЯБВА ДА

ОБУЧАВАТ ПО НОВИ ПРОГРАМИ И СТАРИ БУКВАРИ ПЪРВОКЛАСНИЦИТЕ

Б

Б

Áîðèñîâ èçáÿãà îò âúïðîñèòå íà ÁÑÏ
çà ñðåùèòå ñ Åðäîãàí è Ìåðêåë

С оправданието, че е на международна среща,
премиерът отиде в Добрич да открива паметник,
който свири „Шуми Марица”

Лентата на паметника на ген. Колев бе прерязана от
председателя на ПГ на ПФ Валери Симеонов, кмета на Добрич

Йордан Йорданов и министъра на отбраната Николай Ненчев

Бойко Борисов отказа да
се изправи пред въпросите на
БСП от парламентарната три-
буна - този път се измъкна от
искането на социалистите да
даде обяснения за срещите
си с турския президент Ред-
жеп Ердоган и немския канц-
лер Ангела Меркел. От БСП
реагираха с остро възмуще-
ние на поредното отсъствие
на Борисов от парламентар-
ния блицконтрол.

“Обяснението на премиера,
че днес има международна
среща, е неприемливо, тъй като
той трябва да си съобразява
срещите с дневния ред на На-
родното събрание”, възмути се
народният представител от
БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ проф.
Румен Гечев. Той се възмути,
че става практика премиерът
да не изпълнява задължения-
та си по Конституция и да не
уважава НС. “Ние проявяваме
изключителен интерес и ще
проверим и проследим каква е
тази международна среща на
г-н премиера, на какво равни-
ще е тази среща, какви са ре-

зултатите и кое е наложило той
да иска на практика неизвине-
но отсъствие за отговори и
въпроси от опозицията, а и от
управляващото мнозинство”,
предупреди депутатът.

Гечев припомни, че вчера
Борисов трябваше да обясни
какви договорености и резулта-
ти има за България от срещите
му в Турция и Германия, както и
какви са очакваните резултати
от предстоящите срещи за снаб-
дяване с енергийни източници
и транзитиране на такива из-
точници през България.

Борисов предпочете откри-
ването на паметник в Добрич,
отколкото да се яви в НС. Заед-
но с военния министър Нико-
лай Ненчев той бе сред офици-
алните лица, които присъства-
ха на откриването на паметник
на генерал Иван Колев.

В типичния си стил преми-
ерът се похвали, че правител-
ството е допринесло с осигу-
рените 3,5 тона гилзи за отлив-
ката на монумента. Дарението
е направено безвъзмездно, за-
яви Борисов. Монументът стру-

ва около 160 хил. лв., като 40%
тях са осигурени от общината.
Пари са събрани също от да-
рения, като голям дарител се
афишира председателят на
НФСБ Валери Симеонов.

Когато пред монумента за-
стане човек, тръгва запис на
стария химн на България
“Шуми Марица”. Идеята е на
скулптора Александър Хай-
тов, който вече предизвика
дискусии с паметника на Са-
муил със светещите очи в
центъра на София. “Толкова
жив и хубав паметник отдав-
на не съм виждал, направо е
уникален. Поздравления на
скулптора”, дивеше се по вре-
ме на церемонията Борисов.

На паметника място е от-
делено и за думите на ген.
Колев от 1916 г. “Кавалеристи,
Бог ми е свидетел, че съм при-
знателен на Русия задето ни
освободи. Но какво търсят сега
казаците в нашата Добруджа?
Ще ги бием и прогоним както
всеки враг, който пречи за
обединението на България!”

Ново отворено писмо срещу кандидатурата на
Ирина Бокова за генерален секретар на ООН е при-
стигнало в Съвета за сигурност на ООН на 6 септем-
ври. То е подписано от депутата от ГЕРБ Методи Ан-
дреев и още няколко души, които са се определили
като бивши политически затворници.

Писмото е реакция на подкрепата за Бокова,
която 60 интелектуалци изразиха публично и в ко-
респонденция до представителите на държавите,
членки на Съвета за сигурност. Методи Андреев и
съмишлениците му акцентират този път върху
“възродителния процес”. Освен известните опорни
точки, използвани в кампанията срещу Ирина Бо-
кова, авторите на последния донос пишат и колко
са лоши хората, подписали писмото в подкрепа на
българската кандидатура за престижния пост.

ъководството на
БСП в Пловдив на-
стоява областният
управител Здравко

Димитров да върне реше-
нията на кмета на общи-
на Стамболийски за от-
немане на щатове и оряз-
ване заплатата на кмета
на Ново село Тодор Ата-
насов. Народният пред-
ставител Манол Генов,
председателят на социа-
листите в Стамболийски
д-р Венера Башова и об-
щински съветници свика-
ха спешна пресконфе-

БСП в Пловдив защити кмета на Ново село И МЕТОДИ АНДРЕЕВ
НАПИСА ДОНОС СРЕЩУ
ИРИНА БОКОВА

Р

СДС държи на Гроздан Ка-
раджов въпреки утвърдената
номинация на Трайчо Трайков
като кандидат-президент на
Реформаторския блок. Ръко-
водството на СДС потвърди
вчера изненадващо подкрепа-
та си за Караджов часове пре-
ди окончателното решение на
Изпълнителния съвет на рефор-
маторите. Преди няколко дни
Председателският съвет се
обедини около кандидатурата
на Трайков.

До избора на бившия ми-
нистър на икономиката и насто-
ящ столичен общински съвет-
ник се стигна след серия номи-
нации, препитвания и заседа-
ния на РБ. Миналия четвъртък
партията на Меглена Кунева
“Движение България на граж-
даните” блокира кандидатурата

 България няма да под-
крепи вдигането на санкци-
ите срещу Русия, заяви
външният министър Даниел
Митов в интервю за Ройтерс.
По думите му Русия не е за-
чела международните за-
кони в украинската криза.
Докато Минските споразу-
мения не са напълно при-
ложени, не мисля, че има
условие за облекчаване на
санкциите. Точно обратно-
то, заяви Митов.

“Как става да искате
съвместни енергийни проек-
ти с Русия, но сте за остава-
не на санкциите?”, попита в
пленарна зала народният
представител от ПГ на БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ Таско Ер-
менков вицепремиера Томи-
слав Дончев. Ерменков
обясни, че въпросът трябва
да бъде зададен към преми-
ера Бойко Борисов, но по

Президентската номинация
на РБ пак е под въпрос заради
сблъсък между СДС и ДБГ

ренция, на която за поре-
ден път обвиниха кмета
на Стамболийски Георги
Мараджиев в политичес-
ки реваншизъм. Според
БСП Мараджиев е обявил
война на Атанасов.

“Никой не трябва да се
самозабравя като кмет.
Един кмет на община
трябва да може да рабо-
ти с кметовете на насе-
лени места без значение
от коя партия са избрани.
Трябва и да владее пра-
вомощията на местната
власт, а не да ги ползва

като репресивни инстру-
менти за неудобни опо-
ненти и политически про-
тивници”, коментира Ге-
нов. Според него орязва-
нето до 420 лв. на възна-
граждението, което полу-
чава Атанасов, е откро-
вена гавра, поднесена с
голяма доза цинизъм. В
същото време на други
три села вдига заплатите
от 1078 на 1228 лева.
“Странна макаренковска
педагогика. Това реше-
ние е безотговорно и
умишлено наказателно”,

възмути се народният
представител. Той заяви,
че решенията на Общин-
ския съвет в Стамболий-
ски са нецелесъобразни
и подчерта, че данните
за злоупотреба с власт на
някой от кметовете тряб-
ва да бъдат изпращани до
прокуратурата и компе-
тентните органи за раз-
следване. В противен
случай става въпрос за
самоуправство и наказа-
телни акции на територи-
ята на цяла една общи-
на, обобщи Генов.

на Караджов и застана зад
Трайков, който бе подкрепен и
от останалите лидери на РБ.

За 8 септември бе планира-
но заседание на Изпълнителния
съвет на РБ, който окончателно
да потвърди номинацията на
Трайков, но вместо това СДС
предлага заседанието да се от-
ложи за идния вторник, когато
отново да бъдат изслушани и
Трайков, и Караджов. “Гроздан
Караджов е автентичният десен
кандидат. Той не е участвал в
други правителства като Трай-
чо Трайков”, заяви след засе-
данието на НИС на СДС зам.-
председателят на партията Ру-
мен Христов. Той поясни, че в
четвъртък СДС ще настоява за
изслушване и на Караджов, и
на Трайков от членовете на
Изпълнителния съвет на РБ.

МИТОВ УБЕДЕН, ЧЕ БЪЛГАРИЯ
НЯМА ДА ПОДКРЕПИ ВДИГАНЕТО
НА САНКЦИИТЕ СРЕЩУ РУСИЯ

лични, било страхови или
козметични причини, него го
няма в пленарна зала. Де-
путатът от БСП Ерменков
подчерта, че по време на
конференцията за газовия
хъб във Варна се разбра, че
ще продължим да настоява-
ме да се строи един хъб.
“Вие сами признахте, че без
руски газ той няма да е ико-
номически ефективен”,
обърна се депутатът към ви-
цепремиера. “Къде точно е
истината във вашето пове-
дение - където искате да
водим равнопоставен и вза-
имоизгоден диалог с Русия
или където на друго място ви
е по-изгодно да говорите, че
трябва да продължаваме по-
литиката на санкции срещу
тях? Нарочно ли разпръ-
сквате тази мъгла, за да се
загубят всякакви конюнктур-
ни ваши грешки от едно вре-

ме или имате ваша си логи-
ка?”, попита  Ерменков.

Относно изказването на
министър Даниел Митов за
санкциите срещу Русия, тя
заяви, че Митов е до-
статъчно отговорен и пред-
положи, че е изразил ев-
ропейската позиция, която
правителството подкрепя
към момента, която не е
нова.

Междувременно стана
ясно, че посланиците на
страните членки на ЕС са
решили да удължат с поло-
вин година индивидуалните
санкции срещу граждани на
Русия и Украйна. Ограничи-
телните мерки включват за-
брана за влизане в ЕС и за-
мразяване на банкови акти-
ви. Те трябваше да изтекат
на 15 септември. Черният
списък обхваща 150 души и
37 компании.
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Обучението по нови учеб-
ни програми със стари учеб-
ници ще става с помощта на
тетрадки “Работни материа-
ли”, обявиха вчера от изда-
телство “Просвета”. Новият
училищен закон влезе в
сила за първи и пети клас от
тази есен и не стигна време
за издаване на учебници по
новите програми. В тетрад-
ките ще се съдържат липсва-
щите уроци. За V клас по ге-
ография например има уро-
ци за Африка и за Антаркти-
да, които досега се учеха в 6
клас. Материалите ще бъдат

а всеки пет години детските гра-
дини и училищата ще бъдат ин-
спектирани за качеството на
предоставяното образование.

Разместването на реда на буквите в буквара с новите
учебни програми било полезно, твърди Меглена Кунева

безплатни за всички учени-
ци.

От тази година има нов
ред, по който се изучават
буквите в първи клас. Спо-
ред шефа на издателството
Никола Кицевски е много
трудно да се пише букварче
и да се направят смислени
изречения с буквата Т, която
е първа в новия ред. От из-
дателството представиха три
различни букварчета, които
отговарят на различните
способности, потребности и
социална среда на децата.
Едното е с повече задачи и

упражнения, другото - за
деца, които сега започват да
се учат да четат и да пишат.

“Очевидно българското
образование е едно от най-
евтините неща, учебниците
за първи клас струват по-
малко от кутия цигари. Така
държавата плаща на издате-
лите”, заяви още директорът
на издателство “Просвета”.
Той припомни, че времето за
подготовка на добър учебник
е две години. Една година е
писането и още една е нуж-
на за редактирането, проце-
дурите по одобрение, изда-

ването. Очаква се в начало-
то на май 2017 г. да бъдат
внесени първите проекти на
учебниците за VIII клас.

От “Просвета” представи-
ха и електронните си учеб-
ници, като припомниха, че за
първи път в образователния
закон се дефинира понятие-
то електронен учебник. Е-
учебниците са подходящи за
работа на учителя в клас, а
и ученикът вкъщи може по-
лесно да усвои знанията, ко-
ментираха издателите. Ми-
нистър Меглена Кунева ко-
ментира вчера в НС, че смя-

ната на реда за изучаване
на буквите в първи клас била
с цел децата по-бързо да
започнат да четат на срич-
ки. Тя увери, че след стотици
срещи, които имала с учите-
ли на първи и пети клас, при-
теснения сред тях нямало.
Кунева е убедена, че в края
на февруари децата ще мо-
гат да четат.

По математика също има-
ло нови урочни единици, за
които се подготвяло прило-
жение. Новото било смятане-
то по десетици, а останалият
материал бил същият.

Счетоводителка, отклонила близо 400 000 лева от
социални помощи и заплати, отива на съд за доку-
ментна измама в особено големи размери. Окръжна-
та прокуратура във Варна внесе обвинителния акт
срещу 44-годишната служителка на дирекция “Соци-
ално подпомагане” във Вълчи дол Надежда Стояно-
ва. Счетоводителката е заемала поста от началото
на 2003 г. до 1 април 2014 г., когато била уволнена
след разкриване на престъпните й действия.
Задълженията й като старши счетоводител включ-
вали плащания на социални помощи, заплати и
издръжка чрез изготвяне на ведомости и платежни
нареждания. Тя създавала дублиращи счетоводни
записи на реално начислени суми за социални по-
мощи. Изготвяла и платежни нареждания, в които
като получател посочвала дирекция “Социално под-

Работници от закритата мина “Черно
море” блокираха за 5 минути главния
път Бургас-Слънчев бряг. Движението на
колите беше временно затруднено, а
трафикът беше пренасочен през Каб-
лешково. Половин час по-рано протес-
тиращите спряха за кратко и движение-
то на колите по пътя Бургас-Каблешко-
во. Миньорите протестират заради неиз-
платени заплати и обезщетения, които
е трябвало да получат през април. Тога-
ва те бяха съкратени, а рудникът - затво-
рен. Протестиращите издигнаха плака-
ти: “Не ни подхвърляйте трохи, дайте ни
всички пари” и “Искаме си обезщетени-
ята”. Според Петър Неделчев, замест-
ник-председател на КНСБ в мината,
сумите, които трябва да бъдат преведе-
ни, са средно по 2000 лева на човек.

Протестиращите коментираха, че
законите в България са такива, че първо

МИНЬОРИ БЛОКИРАХА
ПЪТЯ БУРГАС-СЛЪНЧЕВ БРЯГ

се обезщетяват банки, други фирми,
които имат вземания, и накрая работни-
ците.

Изгониха ни на улицата и оттам на-
татък - спасявайте се поединично. Про-
сто ми е болно, унизително да вървим
да си просим парите, заяви една от про-
тестиращите - Радка Събева. Ако не
бъдат преведени парите, миньорите обе-
щават нови протести в Бургас и в София.

Мината вече няма никакви приходи,
техническата ликвидация върви и се
реализира проект по напускане на под-
земната част на обекта, заяви бившият
изпълнителен директор Русомир Кало-
ячнев. Според него само ако се окаже
финансова помощ от външни фирми,
тогава ще може да се плати на работ-
ниците. Вчера в НАП-Бургас се прове-
де търг, на който се разпродава иму-
ществото на мината.

ННННН
ИНСПЕКТИРАТ УЧИЛИЩА И
ЗАБАВАЧКИ НА ВСЕКИ 5 ГОДИНИ

се инспектира и образователният про-
цес - обучение, възпитание и социали-
зация. При всяка инспекция ще се ана-
лизира качеството на предоставяното
образование, като се отчита влияние-
то на демографската среда, на соци-
ално-икономическата и на културната
среда.

Инспекторатът ще отчита силните
страни в работата на съответната гради-
на или училище, както и ще дава кон-
кретни препоръки, когато е необходимо
подобряване на качеството. Ще се пра-
ви анализ на риска за влошаване на
качеството, който включва и анкетни
проучвания с родители и ученици. Цел-
та е при установени нарушения или
недобро ниво на преподаване и усвоя-
ване, при риск от отпадане на ученици,
при потенциални заплахи за децата в
риск да се вземат мерки.

Това предвижда проектът на държав-
ния образователен стандарт за инспек-
тирането.

Преди края на всяка година в дет-
ските градини и училища ще има и са-
мооценяване. В този процес ще участ-
ват ученици, учители, директор, други
педагогически специалисти, както и
родителите. Инспектирането ще се
извършва от Националния инспекторат
по образованието, чието създаване е
предвидено в Закона за предучилищно
и училищно образование.

Инспекторите ще анализират дали
ефективно се разпределят, използват
и управляват ресурсите за повишава-
не на качеството в институцията. Ще

бщинските съветници от БСП очакват
концепциите на Центъра за градска мо-
билност за разширяване на синята и зе-
лената зона за платено паркиране в цен-
тралните райони на София. Червеният
общинар Калоян Паргов припомни, че
темата е била актуална през зимно-про-
летния период на тази година и е време
да се проучат и вижданията на гражда-
ните с оглед слагане на ред в шестте
централни района. Надявам се, че ос-
новният аргумент за разширяване на
зоните няма да бъде да се събират пове-
че приходи в Центъра за градска мобил-
ност, коментира Паргов. Той обяви, че
общинските съветници на БСП ще на-
стояват крайградските автобуси да бъдат
обновени и да се движат по-често.

ОООООО

БСП ЧАКА КОНЦЕПЦИЯ
ЗА ПЛАТЕНОТО
ПАРКИРАНЕ В СОФИЯ

Чиновничка на съд за присвояване на 400 000 лв.
помагане” - Вълчи дол, но вместо в банковата смет-
ка на дирекцията парите постъпвали по посочената
от нея лична банкова сметка. Стоянова дори сама
избирала сумата, която иска да получи незаконно в
личната си сметка. Неправомерните действия на
счетоводителката били засечени от служителка в
банка. При тройно засичане тя открила, че като
бенефициент е изписана дирекция “Социално под-
помагане” във Вълчи дол, но сумата от близо 16 000
лв. постъпила в сметка, различна от бюджетните
сметки. Така се установило, че парите са преведена
в частната сметка на името на Надежда Стоянова.
Банката уведомила подсъдимата, че неправомерно
ползва сметката и настояла старшата счетоводител-
ка да закрие тази сметка. Тя не направила това и
банката служебно закрила сметката.

Снимка БГНЕС

Жители и
гости на
Хасковските
минерални бани
ще се радват
на обновения
по проекта
“Подобряване
качеството
на живот за
жителите на
Къркларели и
Минерални
бани/EUQuality/”
парк
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От семейството

СКЪПИ ТАТКО,
ЧЕСТИТ

90 ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!

БЪДИ ЖИВ И ЗДРАВ И ВСЕ ТАКА
ЯРЪК ПРИМЕР ЗА НАС.

ОБИЧАМЕ ТЕ И СЕ ГОРДЕЕМ С ТЕБ!

Доц. д-р о.з. полк. ЦОЛО МЛАДЕНОВ
НА 90 ГОДИНИ

ЦОЛО ГРИГОРОВ МЛАДЕНОВ е роден
на 4.09.1926 г. в с. Милославци, Трънско.
Той е един от най-младите партизани в
легендарния Трънски отряд.

Цоло Младенов се включва в редиците
на Трънския партизански отряд през юни
1944 г., преди да е навършил 18 години,
където е издигнат за комисар на чета.
Членувал е в РМС, а през август 1944 г.
става член на БКП. След Девети септем-
ври участва в Отечествената война
като доброволец. През 1945 г. с конкур-
сен изпит става юнкер в НВУ “В. Левски”,
а от 1946 г. след конкурс постъпва във
Военновъздушното училище “Г. Бенков-
ски”, което завършва през 1948 г. Про-
изведен е в чин подпоручик и служи на
летище Божурище като летец инструк-
тор и командир на курсантски взвод. В
периода 1950-1955 г. завършва Воен-
новъздушна академия в Москва, след ко-
ето е началник на оперативно отделе-
ние на изтребителна авиационна диви-
зия. От 1958 г. е преподавател във Во-
енна академия “Г.С. Раковски”. Именно в
нея той се превръща в един от най-
изявените военни кадри и прави завидна
научна кариера. През същото време оп-
реснява знанията си и се усъвършенства
във Военната академия “Ю. Гагарин” и
Генералщабната академия “К. Вороши-
лов” в Москва.

Полковник Младенов има много научни
приноси в областта на тактиката и
оперативното изкуство на ВВС. Публи-
куваните му трудове надхвърлят 3000
страници.

Скъпи, Цоке! Бъди ни жив и здрав още
дълги години, остани все същия ярък
пример, какъвто ни беше и досега! Ти си
безмерно щастлив човек с обичта на
потомците и приятелите си, с уважени-
ето на съмишлениците си, с ведростта
на ума си и с партизанското си дръзно-
вение!

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

От Трънското земляческо
дружество „РУЙ” в София

Бизнесът отказа преговори
за осигурителни прагове
Нейков отхвърля идеята за
нулева година до въвеждането
на нов модел за определяне
на минималната заплата

Ч
Снимка БГНЕС

Четирите национално
представени работода-
телски организации на-
стояват минималните
осигурителни доходи
(МОД) да отпаднат като
инструмент на договаря-
не. Представители на
Асоциацията на индуст-
риалния капитал в Бълга-
рия, Българската стопан-
ска камара, Българската
търговско-промишлена
палата и Конфедерация-
та на работодателите и
индустриалците в Бълга-
рия се мотивираха, че
подобни механизми за
определяне на прагове
на МОД по отделни про-
фесии, длъжности и ико-
номически дейности не
се прилагат в нито една
от държавите членки на
ЕС.

Работодателските ор-
ганизации за пореден
път предлагат да бъде

Работодатели отново се обявиха против минималната
заплата и осигурителните прагове  На снимката: Васил Тодоров,

Васил Велев и Кирил Домусчиев

прието решение за отказ
от участие в преговори
на браншово ниво за оп-
ределяне на минимални-
те прагове за 2017 г. до
приемане от социалните
партньори и държавата
на консенсусен модел за
определяне на минимал-
ната заплата.

По 85 от 88 икономи-
чески дейности се водят
преговори за определяне
на минимални осигури-
телни прагове. Към мо-
мента няма подписано
споразумение, обяви Ва-
сил Велев от АИКБ и
уточни, че имало такова
споразумение в една
икономическа дейност,
но то е оттеглено. По ду-
мите му в 1/3 от икономи-
ческите дейности няма
проблем с праговете. В
друга 1/3 проблемът е, че
праговете са ниски,
сключват се договори от

неизрядни работодатели,
които са в сивия сектор,
укриват се осигуровки.

По-рано вчера пред-
седателят на Българския
институт по труда и соци-
алната политика и бивш
социален министър Иван
Нейков припомни, че
този модел е създаден в
България преди 15 годи-
ни, но оцени като недоб-

ра идеята за нулева го-
дина до въвеждането на
нов модел за определя-
не на минималната за-
плата и осигурителния
праг. Нейков прогнозира
повишаване на напреже-
нието в следващите ме-
сеци по отношение на
исканията на работодате-
ли и синдикати. По думи-
те му по-скоро ни чака

гореща есен.
М е ж д у в р е м е н н о

председателят на КРИБ

Кирил Домусчиев заяви,
че работодателските ор-
ганизации са установили
нередности в регистра-
цията на Съюза за сто-
панска инициатива. От
КРИБ настояват Минис-
терският съвет да пре-
разгледа решението си.
От организацията са из-
готвили доклад, изпра-
тен до Бойко Борисов,
вицепремиера Томислав
Дончев и социалния ми-
нистър Зорница Русино-
ва. В него експерти са
констатирали нарушения
по повод регистрацията
на организацията.

ДУМА припомня, че
на 26 юли 2012 г. Мини-
стерският съвет не при-
зна ССИ за представи-
телна организация на
работодателите на наци-
онално равнище.

К
Кампания за предпазване от телефонни изма-

ми започва полицията в Шумен. Като част от ини-
циативата в пощенските клонове заедно с пенси-
ите си хората ще получават и листовки с преду-
преждение за един от най-разпространените сце-
нарии, който използват телефонните измамници в
Шуменско напоследък. В брошурите ще има съве-
ти как да се реагира при опит за измама. Дипля-
ните ще бъдат раздавани както в Шумен, така и
в малките населени места. На входа на всяко
кметство в региона да бъде залепена листовка,
за да може повече хора да се информират как да
реагират при опит за телефонна измама. “Листов-
ките са отпечатани от Областната администрация
и така ще стигнат до възрастните хора, които не
ползват интернет. Благодаря на “Български пощи”,
които откликнаха на нашия апел и ще раздават
листовките, както и на всички търговски обекти,
които ще поставят на входа на обектите информа-
ция със съвети към хората”, каза директорът на
Областната дирекция на МВР в Шумен ст. коми-
сар Ялчън Расим. Разяснителните кампании за
телефонните измами ще продължат, уверяват от
полицията. Началниците на районните управле-
ния ще обръщат специално внимание на пробле-
ма по време на срещите си с жителите в малките
и слабо населени места всеки месец.

В ШУМЕН ЗАЕДНО С
ПЕНСИИТЕ РАЗДАВАТ
ЛИСТОВКИ СЪС СЪВЕТИ
СРЕЩУ ИЗМАМНИЦИ

Парламентът въз-
ложи на Сметната
палата да извърши
цялостен одит на дей-
ствията на Държавна-
та агенция за закрила
на детето по отноше-
ние на разходването
на финансови средст-
ва. Става въпрос за
средствата за изготвя-
не на техническо за-
дание по проект “Дет-
ство за всички”, про-
веждането на обуче-
ния и сключени граж-
дански договори по
проектите по ОПАК,
както и за проучване
на изпълнението на
Плана за действие
към Визията за деин-
ституционализация, за
периода от 2009-2015
г. Предложението на
ПФ е прието едино-
душно със 112 гласа
“за”. Одитът трябва да
бъде внесен от Смет-
ната палата в Народ-
ното съ-брание до 31
януари 2017 г. В моти-
вите на предложени-
ето е записано, че в
последните години са
налице систематични
нарушения в сферата
за закрилата на пра-
вата на детето с дан-
ни за откровено и це-
ленасочено накър-ня-
ване на правата на
децата с цел лично
обогатяване на служи-
телите на системата.
Наред с това е нали-
це и информация за
нерегламентирано ус-
вояване на средства,
отпуснати по опера-
тивни програми, по
които ДАЗД е реали-
зирала проекти.

ПРАВЯТ
ОДИТ НА
АГЕНЦИЯТА
ЗА ЗАКРИЛА
НА ДЕТЕТО
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Д

омисията за защита на потре-
бителите (КЗП) започна про-
верки на финансовите инсти-
туции, които отпускат бързи
заеми и ипотечни кредити.

Причината е новата вълна на агресивни
реклами за предоставяне на такъв тип
услуги и влизането в сила на новия За-
кон за кредитите за недвижими имоти на
потребители, съобщи председателят на
КЗП Димитър Маргаритов. Инспекторите
ще проверяват анонсите при офертите и
дали преди отпускането на заема кон-
кретният потребител е запознаван пред-
варително с всички условия. Маргаритов
напомни, че вече има нов закон, който
ще регулира предоставянето на ипотеч-
ни кредити на физически лица. Там са

КЗП започна проверки
на фирмите за бързи заеми
40 на сто от жалбите в комисията са свързани с дейността на мобилните оператори

разписани детайлни изисквания към
търговците, които са длъжни да дадат
14-дневен срок за размисъл, да предви-
дят възможността да има независими
консултанти, които ще бъдат вписани в
нарочен регистър и ще подлежат на по-
строг контрол и от БНБ. Тези консултан-
ти ще трябва да предоставят на потре-
бителите съвети как да постъпят в ситу-
ация, в която искат да получат кредити,
добави Маргаритов, цитиран от пре-
сцентъра на КЗП. Председателят на КЗП
информира, че на сайта на комисията е
публикуван формулярът със задължител-
ни реквизити, който във всички случаи
преди подписването на договор за по-
лучаване на такъв кредит трябва да бъде
представен на вниманието на потреби-

теля. Чрез него потребителите могат
предварително да се подготвят какво ще
се очаква от тях вече като клиенти по
един действащ договор за кредит. В него
трябва да се съдържа цялата информа-
ция - кога ще получите сумата, кога и
какво независимо от лихвения процент
ще върнете, включително какъв е съвсем
конкретният размер на евентуални пред-
видени, макар и допустими по закон
допълнителни такси, посочи Маргари-
тов. Той информира, че КЗП работи и по
т.нар. „непоискани SMS-и” и скоро ще се
произнесе по казуса.

КЗП вече е постигнала с два от мо-
билните оператори потвърдени от съда
споразумения за намаляване на до три
месечни такси на неустойките при пред-

срочно прекратяване на срочни догово-
ри. Срещу третия се води колективен
иск, като се очаква скоро и той да при-
еме същите условия.

Ръководителят на институцията
потвърди, че най-големият дял от
постъпващите в КЗП жалби и сигнали
на граждани е свързан с дейността на
мобилните оператори – около 35-40%
от случаите.

Маргаритов каза още, че инспекто-
рите продължават проверките в търгов-
ската мрежа и онлайн пространството
за заблуждаващи послания за изгодни
цени или несъществуващи предимства
при продажбата на стоки за ученика
като раници и облекла, както и на ком-
плекти от ученически принадлежности.

Българските сортове пло-
дове и зеленчуци изчезват, но
това се определя от пазара.
Това каза пред телевизия
Bulgaria ON AIR биопроизво-
дителят Теодора Симеонова.
Потребителите търсят най-нис-
ката цена, а българският про-
изводител се конкурира с фер-
мери от страни, където подпо-
магането е по-високо. Когато
едно производство е субсиди-
рано, тогава се получава мно-
го ниска цена, обясни тя. Спо-

ЧЕЗ приключва първата част от подмя-
ната на кабел 110 kV в столицата,
съобщиха от компанията. При подмяна-
та се полага на 1000 метра нов кабел,
който не съдържа мед и медни сплави,
през изключително сложно трасе в
непроходим колектор. Има и частична
реконструкция на подстанция. По
време на втория етап ще бъдат подме-
нени 1250 метра кабел в проходим
колектор под земята и ще се извърши
преустройство на втора подстанция.
Проектът е за 2,3 млн. лв. Неговата
реализация ще повиши сигурността на
електрозахранването на 29 квартала в
7-те столични района: “Люлин”, “Надеж-
да”, “Илинден”, “Красна поляна”,
“Възраждане”, “Сердика” и “Връбница”.
“Проектът е сложен и в реализирането
му, освен огромен финансов ресурс, са
вложени много усилия на служители на
компанията, които денонощно работят и
следят за успешното му изпълнение”,
каза Петър Холаковски, изпълнителен
директор на “ЧЕЗ Разпределение
България”. Подмяната на 2250 метра
110-киловолтов кабел в София започна
в средата на август и ще приключи в
края на октомври. Новият кабел не
съдържа мед и не представлява инте-
рес за крадците. С избора му ЧЕЗ
разчита да сведе до минимум вероят-
ността за евентуални прекъсвания на
електрозахранването на значителна
част от столицата.

До две седмици ще
бъдат обявени детайли за
новия конкурс за туристи-
ческо лого на България,
когато ще е готова новата
методология за оценка,
съобщи Николина Ангелко-
ва, министър на туризма.
Това ще е трети опит, след
като предишният конкурс
тази пролет не излъчи по-
бедител, а резултатът от
първия опит преди две го-
дини, възложен на конкрет-
на компания, се оказа
твърде наподобяващ лого-
то на Киргизстан. Ангелко-

Родните сортове зеленчуци изчезват
заради изискванията на пазара

ред нея 80% от плодовете и
зеленчуците на пазара са
вносни. Тя припомни, че досе-
га градинарите са получавали
същите субсидии като зърно-
производителите, които обаче
имат по-ниски производствени
разходи. Тя призна, че типич-
но български сорт домат не би
издържал дългия път до
търговската верига, защото
транспортът на стотици кило-
метри изисква промишлена об-
работка на семената и обра-

ните зеленчуци с химикали за
растителна защита и консер-
виращи субстанции. Потреби-
телят е с ограничени възмож-
ности и търси най-ниската
цена. Българският производи-
тел е в конкурентна среда с
други европейски производи-
тели. За да стигнат български-
те домати до потребителите и
пазара, те трябва да бъдат
устойчиви и да издържат на
всички транспортни разходи,
обясни Симеонова.

Тази година има по-голям инте-
рес на български туристи към Гърция
и той е на път да стане постоянен.
Това каза пред БНР Байко Байков,
председател на Асоциацията на
българските туроператори и туристи-
чески агенти. Предимствата на южна-
та ни съседка са хубавото време,
близостта и достъпът до добре уре-
дени плажове, изброи експертът. Той
посочи, че много хора самостоятелно
организират пътуването си, като тен-
денцията, появила се преди няколко
години, се задълбочава. Експертът

Над 60% от световното производ-
ство на термосензори за коли е в
България. Всяка кола има между 15 и
20 термосензора и ако един от тях
излезе от строя, спира целият автомо-
бил. Това каза пред БНР проф. Георги
Тодоров от Техническия университет.
В съвременната автомобилна проми-

Подновяват конкурса
за туристическо лого на България

ва добави, че тогава ще
бъдат оповестени и край-
ните дати за подаване на
предложения, а идеята е
сроковете да са възможно
най-кратки, за да има ново
лого за рекламните мате-
риали за следващия сезон.
В конкурса може да участ-
ва всеки с нови предложе-
ния. Министърът посочи, че
се предлага да се ограни-
чат допълнителните финан-
сови средства по конкурса,
освен за паричната награ-
да за победителя, чийто
размер сега се обмисля. В

първия конкурс наградата
също беше парична. В от-
говор на въпрос Ангелкова
информира, че министерст-
вото вече работи по подго-
товката на зимния туристи-
чески сезон и през октом-
ври в Пловдив ще има из-
несено заседание на На-
ционалния съвет по ту-
ризъм по темата. За учас-
тие са поканени всички за-
интересовани страни, в
това число контролните
институции и компаниите,
ангажирани с инфраструк-
турата - вода, ток. Ми-

нистърът не се ангажира с
прогнози за зимния сезон,
но отбеляза, че интересът
към България като турис-
тическа дестинация е по-
вишен. Николина Ангелко-
ва информира, че за трите
месеца на лятото ръстът в
туризма е с 20 на сто. За
първите шест месеца на
годината приходите са с
около десет на сто повече
спрямо година по-рано,
което се дължи на усилия-
та на правителството за
повишаване на събирае-
мостта, отбеляза тя.

ЧЕЗ сменя
кабелите с нови
без мед в София

Интересът ни към гръцките
курорти ще стане постоянен

обяснява този факт с подобрената
инфраструктура и повечето гранични
пунктове към Гърция. Със сигурност
над 100 хил. българи са пътували в
посока Гърция по време на измина-
лите септемврийски празници, казва
Байков. Подобряването на плажната
инфраструктура, на пътищата и из-
граждането на пречиствателни стан-
ции са фактори, които ще върнат ин-
тереса на българите към Черномори-
ето, очаква Байков. Според хотелие-
ри и туроператори българите имат
култура на пътуване и използват по-

чивните дни именно за това. В нача-
лото и в края на лятото гръцките хо-
тели предлагат по-ниски цени и това
е предпочитаното време за почивка
от страна на българските туристи.

Рекордна година по брой туристи,
оборот и внесени данъци ще бъде
годината в туризма, очаква Рагин. По
негови данни българите са похарчили
в Гърция през лятото над 500 млн. лева.

От българските курорти най-мно-
го постъпления идват от хотелите в
„Слънчев бряг“, „Албена“ и „Златни
пясъци“, каза още Благой Рагин.

шленост колите не се произвеждат и
сглобяват само в един завод, а цент-
ровете за производство са на различ-
ни места. Няколко големи световни
компании вече оперират в България и
произвеждат компоненти за автомо-
билния сектор с голяма добавена
стойност, поясни той. По думите му го-

лямата добавена стойност в автомо-
билостроенето е в развойната дейност
и инженерингът. Сензорите се произ-
веждат в Ботевград. Така развойната
дейност в сектора се измества в
България, след като в продължение
на години основни центрове са били
САЩ, Белгия и Холандия. На компо-

нентите пише, че са от Европейския
съюз (ЕС). В България това производ-
ство отваря работни места за около 3
хил. души, допълни проф. Георги То-
доров. Той поясни, че с тестове и ком-
пютърни симулации университетът
помага за развитието на надеждност-
та на компонентите.

Две трети от световното производство на термосензори за коли е у нас

К
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„ТЕХНИЧЕСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ВАРНА”,
ул. “Студентска” 1

на основание Чл.16, ал.2 от ЗДС и Чл.13, ал.5, чл.43
от ППЗДС, обявява търг чрез тайно наддаване за пре-
доставяне под наем за срок от 10 години, по изисква-
нията на утвърдената тръжна документация, при първо-
начална тръжна месечна наемана цена, с включен ДДС
и съответния депозит за следният обект:

Студентско общежитие блок 13 на ТУ-Варна, на-
ходящо се в гр. Варна, ул.”Д-р Басанович” с общ площ
10 200 кв.м   (повторен търг)- първоначална тръжна
месечна наемна цена - 11 016 (единадесет хиляди и
шестнадесет) лева и депозит - 22 032 (двадесет и две
хиляди тридесет и два) лева.

Обектът се предоставя под наем за задоволяване
на битовите нужди на студентите и академичната
общност.

Цена на тръжната документация - 150,00 лева с
ДДС.

Срокът за закупуване на тръжната документация
и за осъществяване на огледи е до 21.09.2016 г.,
включително, всеки работен ден от 13:00 до 15:00 ч.
огледите на място ще се извършват срещу документи
за закупена тръжна документация.

Депозитът следва да се внесе в срок до 10.10.2016
г. по набирателната сметка на ТУ-Варна в “ИНТЕР-
НЕШЪНЪЛ АСЕТ БАНК” АД, клон Варна
IBAN: BG90IABG74793300482100 , BIC код: IABGBGSF

Подаването на заявления за участие се извършва
в срок до 10.10.2016 г., всеки работен ден от 9:00 до
12:00 и от 13:00 до 15:00 ч. в стая 317 в сградата на
Ректората.

Търгът с отварянето на предложенията ще се про-
веде на 11.10.2016 г. от 10:30 часа в стая 109 в сгра-
дата на Ректората, ТУ - Варна, ул. “Студентска” 1.

О Б Я В А

анките в България са спече-
лили 909 млн. лв. за първите
седем месеца на годината.
Това е с близо 50% повече в
сравнение със същия период

на миналата година. Само за седмия
месец печалбата е 136 млн. лв., което е
доста над традиционния за системата
напоследък плюс от 80-90 млн. лв. месеч-
но. Положителният тренд идва след ог-
ласяването на резултатите от проверки-
те на активите и стрес тестовете, които
показаха, че нужда от още провизии, а
оттам и капитал, имат ПИБ и “Инвест-
банк”. Основните пера, които носят пе-
чалбата, са разликите в лихвените пла-
щания и свиването на обезценките по
необслужваните кредити. Приходите на
банките от лихви намаляват с 10% на
малко под 2 млрд. лв. За сметка на това
обаче разходите им за лихви се свиват
почти наполовина в сравнение със същия
период на миналата година и са малко
над 300 млн. лв. Увеличават се приходи-
те от такси и комисиони, макар и с доста
по-слаб темп, отколкото преди няколко
месеца – ръстът е 3% на годишна база
до 604 млн. лв. Финансовите институции
отчитат и плюс от курсови разлики.

Печалбата на банките нарасна
с близо 50 на сто за година

Хранителните продукти,
които са дарени до 30
дни преди изтичането на
срока на годност, да не
бъдат облагани с данък
върху добавената стой-
ност. Премахването на
налога обаче да важи,
само ако стойността на
даренията на година не
надхвърлят 0.5% от общия
годишен оборот на
данъчно задълженото
лице, което ги прави.
Такива промени в закона
за ДДС прие единодушно

Без ДДС за дарените храни
с изтичащ срок на годност

Банките взимат около 19% лихва по кредитните карти
Междувременно от данни на БНБ за

юли стана ясно, че българинът плаща
средно около 19% лихва за сумите по
кредитни карти, ползвани извън гратис-
ния период. През миналия месец сред-
ният лихвен процент е бил 18.21% за
левове и 18.36%, ако сумите са в евро.
Такива са ставките по кредитните карти
на физически лица. За фирмите те са
дори по-високи - средният процент за
усвоени суми, непогасени в гратисния
период, е 18.84% за левове и 19.41% за
евро. Лихвите по кредитните карти не
само са доста високи, но и почти не
помръдват. Данните на БНБ от 2011 г.
насам показват, че те са се закотвили на
високи нива и остават над 18% през всич-
ки тези години.

Много големи са и таксите, които се
удържат, ако се тегли сума от банкомат
с кредитна карта. При тегленето на пари
в брой гратисен период няма и лихвите
веднага започват да текат. Самите ли-
хвени проценти са различни и най-че-
сто са по-високи за ползване на пари
кеш и по-ниски за плащане на сметки
и покупки.

До края на месеца е
затворено изцяло движе-
нието през пътен възел
“Кочериново” на магист-
рала “Струма”, съобщи
Агенция “Пътна инфраст-
руктура”. Целта е подоб-
ряване на организацията
на движението, повиша-
ване безопасността и
пропускателната способ-
ност. Съществуващото че-
тириклонно кръстовище
ще се оформи като кръго-

на първо четене парла-
ментът вчера по предло-
жение на депутатите от
Реформаторския блок
Петър Славов и Мартин
Димитров. Целта на по-
правките е да мотивират
големите хранителни
вериги да даряват храна,
вместо да я изхвърлят. По
данни на Българската
хранителна банка всяка
година се унищожават
над 670 хил. тона храна. В
същото време 21,2% от
българите, или 1,54 млн.

души, живеят в бедност.
Шефът на бюджетната
комисия Менда Стоянова
(ГЕРБ) обяви, че депутати-
те от партията-мандатоно-
сител ще подкрепят
законопроекта на първо
четене, но текстовете
трябва да се прецизират и
да се затегне контролът.
Стоянова пресметна, че
средно данъкът за 670
хил. тона храна е около
280 хил. лева, но това не
значело, че загубата за
бюджета би била такава.

Започна ремонт на пътен възел „Кочериново”

Б

во. Преди време ми-
нистърът на регионално-
то развитие Лиляна Пав-
лова призна, че пътният
възел не е конструиран
по най-добрия начин, но
ако се спазва сигнализа-
цията, не би трябвало да
има проблеми с преми-
наването. Обеща обаче
организацията да бъде
подобрена. Необходима-
та сума е 300 хил. лв.,
която ще бъде взета от

парите за текущи ремон-
ти и поддържане и със
средства на пътната
агенция. За изпълнение
на предвидените дейнос-
ти път I-1 (E79) в района
на кръстовището за сeло
Бараково изцяло се за-
тваря движението в две-
те посоки София - Благо-
евград и Благоевград -
София. Пътуващите в по-
сока Кулата - Благоев-
град - София трябва да

използват директното
трасе на магистрала
“Струма” от пътен възел
“Благоевград”, а за Со-
фия - Благоевград - Кула-
та да използват директ-
ното трасе на магистра-
лата. Ремонтът се възла-
га на “Пътно поддържане
2010”, с което АПИ има
4-годишен договор за
текущо поддържане на
републиканските пътища
в област Кюстендил.

едовната мисия на Международния валутен
фонд (МВФ) е на посещение в България в
периода между 7 и 16 септември, съобщават
от Министерството на финансите (МФ). В
рамките й предстои да бъдат дискутирани
основните краткосрочни и средносрочни
макроикономически прогнози и допускания,
политиките за осигуряване на икономически
растеж, двигателите на икономическо
възстановяване и други. По време на мисия-
та експертите от фонда ще проведат срещи с
представители на Министерството на финан-
сите и БНБ и други институции. Междуна-
родният валутен фонд (МВФ) очаква иконо-
мическият растеж на България за тази
година да се забави до 2,3% спрямо 3%,

МВФ очаква спад
в износа на България

РРРРР
отчетени през миналата година. Същият темп
на растеж МВФ очаква да се задържи през
следващата година, става ясно от регионал-
ния доклад на Фонда за Централна, Източна
и Югоизточна Европа. Оценката на институ-
цията е по-висока в сравнение с тази от
глобалната прогноза от края на 2015 г.
Очакванията на МВФ за българската иконо-
мика са по-оптимистични и в сравнение с
пролетната прогноза на Европейската коми-
сия (ЕК), според която брутният вътрешен
продукт (БВП) на България ще се разшири с
2% през тази година. МВФ очаква ръстът на
износът на България през тази година да се
забави до 4,1% през тази година и да се
ускори слабо до 4,2% през 2017 г.

Коментар на стр. 12



ÑÂßÒ

ЧЕТВЪРТЪК 8 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
88888

В

кратки

Вишеградската четворка,
обединяваща Полша, Чехия,
Унгария и Словакия, има
рецепта за реформиране и
укрепване на Европейския
съюз, заяви полският преми-
ер Беата Шидло след лидер-
ска среща на държавите от
групата. Без да навлиза в
подробности, Шидло каза, че
четирите страни ще предста-
вят обща позиция на нефор-
малната среща на върха на
блока на 16 септември.

Тази позиция трябва да
подготви съюза към едно
бъдеще без Великобритания,
допълни полският премиер.

В кулоарите на икономи-
чески форум в полския град
Криница унгарският премиер
Виктор Орбан заяви, че
“Брекзит”-ът дава повод за
коригиране на допуснатите
от Евросъюза грешки. Сло-
вашкият премиер Роберт
Фицо допълни, че на среща-
та в Братислава ще бъде
дефинирана рецепта за озд-
равяването на съюза. А пре-

Няма да поискам сваляне на визо-
вия режим с Турция, докато Анкара не
покрие всички критерии. Така отговори
зам.-председателят на Европейската
комисия Франс Тимерманс на въпрос
на Илияна Йотова, зададен по време
на среща в Европейския парламент. “Ан-
кара спазва ангажиментите си по спо-
разумението ЕС-Турция за миграцията,
но ситуацията там поставя тежки въпро-
си”, отвърна Тимерманс на въпрос. За-
местникът на Жан-Клод Юнкер, отгова-
рящ за визовата политика на ЕС, се
срещна с Групата на социалистите и
демократите в Европарламента. Евро-
депутатите от левицата имат сериозни
опасения, свързани с напрежението в
отношенията между Брюксел и Анкара.

Илияна Йотова отправи критика към
ЕК за слабите резултати в разрешава-
нето на миграционната криза. “Държа-

Турците прилагат огромен
натиск над правителството си
да сложи край на преговорите
за присъединяване към ЕС,
заяви турският външен ми-
нистър Мевлют Чавушоглу,
цитиран от Ройтерс. По думите
му турският народ е силно
смутен от “двойните стандарти”,
които ЕС прилага към страната
след опита за преврат по-рано
тази година.
Чавушоглу обвини ЕС, че
раздава критики към съседите,
но не приема такива. Турците
бяха разочаровани, че не
получиха посещения или дек-
ларации за подкрепа след
опита за преврат, посочи ми-
нистърът.

Турците
не искали в ЕС

ТИМЕРМАНС ПРЕД ЙОТОВА:
АНКАРА ДА ПОКРИЕ ВСИЧКИ
КРИТЕРИИ ЗА ВИЗИТЕ

вите членки са разделени на групи,
оформят се оси по интереси вместо ев-
ропейски решения”, подчерта Йотова.
“Ще има ли реален напредък в полити-
ката по миграция до края на годината
и какво ще бъде бъдещето на Дъблин-
ския регламент?”, попита още тя.

Междувременно Илияна Йотова за-
почва работа по предложението за из-
менение на директива от 2013 г. за
условията по прием на бежанци. “Цел-
та е да има еднакви стандарти във
всички държави членки на ЕС. Ще
искам европейски средства за това,
защото не е по силите на сама държа-
ва членка като България да осигури
всичко необходимо. Залогът е много
голям, защото в противен случай утре
ще обвиняват страната ни, че не по-
крива изискванията”, споделя българ-
ският евродепутат.

Евросъюзът като
орел, рак и щука
Вишеградската четворка имала рецепта за реформи в ЕС, а Гърция,
Испания, Италия и Франция се обединяват в „южен фронт”

миерът на Чехия Бохуслав
Соботка съобщи, че в Брати-
слава ще бъде обсъден
въпросът за създаването на
европейска армия.

По повод охраната на
границите на ЕС и мигрант-
ския поток премиерът на
Унгария Виктор Орбан ко-
ментира, че Европейският
съюз трябва да защитава
възможно най-далеч на юг
границите си от неконтроли-
раната миграция. Той похва-
ли страните, които помагат
на България да охранява гра-
ниците си в Югоизточна Ев-
ропа от нелегални мигранти,
опитващи се да стигнат до
западни държави.

Орбан, който по-рано бе
нарекъл мигрантите “отрова”,
каза също, че миграцията е
изложила на показ слабост-
та на ЕС, добавя АП. По-рано
Орбан обеща унгарска по-
мощ за охраната на сръбско-
българската граница, която
премиерът Александър Ву-
чич приветства, а Чехия от

своя страна обяви, че ще
изпрати хора да помагат в
Унгария.

Междувременно изстра-
далите лидери на Европей-
ския съюз се обединяват в
“южен фронт”, за да изглеж-
дат обединени на фона на
кризата, която обхваща общ-
ността, пише британският
вестник “Дейли експрес”.
След повече от 18 месеца
на мигрантска криза, която
оказва натиск по шенгенски-
те граници и хвърли в хаос
страните, които се чудят как
да я контролират, сега фи-
нансовите неволи се
задълбочават - особено на
нации като гръцката. Поради
тази причина управляващи-
те в Атина се опитват да
насърчат среща на южните
европейски лидери, която ще
се проведе в гръцката столи-
ца на 9 септември. Поканата
за нея вече беше приета от
френския държавен глава
Франсоа Оланд.

Целта на срещата е да

бъде формиран “южен фронт”
за противопоставяне на два-
та основни проблема, които
разклащат ЕС. Освен Оланд,
на нея са поканени да присъ-
стват още лидерите на Испа-
ния, Португалия, Кипър и
Малта. Италианският преми-
ер Матео Ренци също е про-
явил интерес към идеята.

Според гръцките медии
конференцията е насочена
към създаване на силна
южна “ос”, за да се противо-
действа на влиянието на
страните в Северна Европа.
По всичко изглежда, че ми-
нистър-председателят на
Гърция Алексис Ципрас е
изнервен от слуховете за
възможен срив на сделката
за бежанците, постигната
между Брюксел и Анкара
през март тази година.

Формирането на “южния
фронт” ще бъде отговорът на
политическите молитви, тъй
като гърците изглежда губят
вяра в младия им лидер, ко-
ментира “Дейли експрес”.

Над 2000 пожарникари се борят с горски пожари в Португалия. От началото на август огнената стихия е унищожила
над 95 хиляди хектара гори. Властите са арестували 40 предполагаеми подпалвачи от началото на 2016-а

Снимки БГНЕС
Зеехофер порица
Меркел

Хорст Зеехофер - лидер на Хри-
стиянсоциалния съюз (ХСС), ба-
варския съюзник на Християнде-
мократичния съюз (ХДС) на Мер-
кел във федералното управление,
остро разкритикува либералната
бежанска политика на кацлера.
“Положението е силно застраша-
ващо за ХДС-ХСС. Хората не ис-
кат тази политика на Берлин”,
каза Зеехофер пред “Зюддойче
цайтунг”. В същото време герман-
ският канцлер изтъкна, че миг-
рантското споразумение с Турция
може да се използва като образец
за договаряне и с други държави
като Либия, Тунис и Египет.

С 4-метрова ограда
преграждат Кале

До края на месеца ще започне
изграждането на “голяма нова
стена” в Кале, която да пречи на
опитите на мигранти да преми-
нат през тунела под Ламанша и
да стигнат до Великобритания.
Стената, която ще бъде от бе-
тон и ще е висока 4 метра, ще
бъде финансирана от Лондон.
Стойността е определена на 2
млн. паунда. През миналата годи-
на британските граничари са
спрели преминаването на близо
85 хил. мигранти.

„Газпром” получи
първите
разрешителни
за „Турски поток”

“Газпром” е получил по дипло-
матически канали първите раз-
решителни от турските власти
за реализацията на “Турски по-
ток” след решението за подновя-
ване на проекта през тази годи-
на. Това се казва в съобщение на
руската компания, предаде РИА
Новости. След провелите се
миналата седмица преговори на
председателя на “Газпром” Алек-
сей Милер с министъра на енер-
гетиката и природните ресурси
на Турция Берат Албайрак беше
постигната договореност за
бързо приключване на всички
подготвителни процедури.

Ново дело
срещу Понта

Ново дело за корупция срещу
бившия премиер на Румъния Вик-
тор Понта, съобщи Медиафакс.
Понта е разследван, че през 2012
г. като председател на Социалде-
мократическата партия е полу-
чил 220 000 евро от бизнесмена
Себастиан Гица, за да си плати
за мястото в листата и влизане
в парламента. Политикът е раз-
следван за фалшификация на до-
кументи, съучастие в данъчни
измами и пране на пари в периода
2007-2008 г. като адвокат.

Спускаемият апарат от космическия
кораб “Союз ТМА-20М” се приземи

на предвиденото място в Казахстан.
На Земята се върнаха руските

космонавти Алексей Овчинин и Олег
Крипочка, както и американският

астронавт Джефри Уилямс
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позиционният сирийски
Върховен комитет по прего-
ворите представи в Лондон
план за политическо реше-
ние на конфликта в Сирия,

който не включва оставането на власт
на президента Башар Асад. Документът
беше представен от главния координа-
тор на Върховния преговорен комитет
Риад Хиджаб. Исканията на комитета не
са се променили от април насам, когато
делегацията, обединяваща военни и
политически опоненти на Асад, напусна
кръг от преговорите за Сирия в Женева.

Отстраняването на Асад остава ос-
новно искане на опозиционния прего-
ворен екип.

Постигането на мир в Сирия опози-

Отстраненият президент на Бразилия Дилма Русеф бе приветствана от свои привърженици, докато
напускаше президентската резиденция в столицата. Миналата седмица Сенатът я призна за виновна

за манипулиране на бюджета. Русеф определи импийчмънта като преврат

Американският президент Барак Обама лансира
идеята за съвместни действия с Турция за отвою-
ването на сирийския град Ракка от терористите от
“Ислямска държава” (ИД). Това изтъкна турският
президент Реджеп Ердоган, цитиран от “Хюриет”.
Той допълнил, че Анкара нямало да възрази.
Турция, която се опитва да потуши кюрдските
размирици на своя територия, започна операция в
Северна Сирия през миналия месец със заявена-
та цел да прогони “Ислямска държава” от турско-
сирийската граница и да предотврати сирийската
кюрдска милиция “Отряди за защита на народа”
да овладее нови територии. “Обама иска да
направим някои неща заедно, по-специално по
отношение на Ракка”, заявил турският президент
след срещата в Китай с американския президент,
руския държавен глава и други световни лидери.
“Ние заявихме, че не би било проблем от наша
гледна точка. Ние заявихме, “нека нашите войни-
ци действат заедно, каквото е необходимо, ще
бъде направено”, подчертал Ердоган. Каквато и
да е роля на Турция ще се наложи да бъде
определена в по-нататъшни преговори, уточнил
той. “Но на този етап ние трябва да покажем
нашето присъствие в региона. Ние не можем да
си позволим да предприемем крачка назад. Ако
отстъпим, терористични групировки като ИД, ПКК,
сирийската кюрдска милиция и политическото им
крило ще се установят там”, отбелязал турският
държавен глава.

Почти 50 милиона деца по целия свят са били
принудени да напуснат домовете си заради конфлик-
ти и други бедствия. Те се превръщат във вътрешни
бежанци или поемат пътя извън родината си и
емигрират. По данни на публикувания доклад на
Детския фонд на ООН (УНИЦЕФ) 28 милиона деца са
принудени да напуснат домовете си, бягайки от
насилие и конфликти. Сред тях са 10 милиона бежан-
ци, 1 милион очакват получаване на убежище в
други страни, както и 17 милиона деца, определяни
като вътрешни бежанци. Освен това 20 милиона
деца са напуснали страните си като емигранти както
с родителите си, така и самостоятелно. Според
доклада става ясно, че се увеличава броят на
децата, които пресичат границите, без да са придру-
жени от възрастни.

Министерството на отбрана-
та на Полша създава подразде-
ления за териториална отбрана
в сътрудничество с Национална-
та гвардия на САЩ, съобщи
прессекретарят на ведомството
Бартоломей Мисевич при изказ-
ването си на конференция в рам-
ките на Международния салон
на военната промишленост в
град Келце.

“Териториалната отбрана ще
бъде пети род войски, а не фор-
мирование на доброволци, как-
то е в противопожарната охрана.
Изборът на този модел се обу-
славя от посоките, откъдето ид-

Италианският премиер Матео
Ренци заяви, че жизненоваж-
ният референдум за промени в
конституцията на страната ще
се проведе в някой от недел-
ните дни между 15 ноември и
5 декември, предаде Ройтерс.
Така Ренци за пореден път
отложи националното допитва-
не. По-рано тази година той бе
обявил, че референдумът
вероятно ще се състои в
началото на октомври.
Реформата има за цел да
намали правомощията на
Сената. Той повече няма да

ирусът зика може да
заразява тъканите на
очите, да предизвиква
сериозни нарушения в
тяхната работа и да се
разпространява чрез
сълзи. Това откриха
американски молеку-
лярни биолози, които
публикуваха статия по
въпроса в списание
“Сел рипортс”.
“Нашето изследване
показва, че очите
могат да бъдат място-

Опозицията пак настоява
за отстраняването на Асад

Сирийският Върховен комитет по преговорите представи
в Лондон триетапен план за политическо уреждане на конфликта
цията вижда в рамките на три етапа.
Първият, който ще продължи половин
година, ще е посветен на преговорния
процес въз основа на заложеното в
Женевското комюнике от 2012 година
и резолюциите на Съвета за сигурност
на ООН. След като в рамките на този
процес бъдат съгласувани принципите
на политическия преход и бъде подпи-
сано съответно споразумение, ще се
създаде преходен ръководен орган,
“който ще изиска оставката на Башар
Асад и неговата клика”.

През втория етап ще бъде подгот-

вена нова конституция и ще се при-
емат закони за провеждане на парла-
ментарни и президентски избори. “Този
период ще започне с отстраняването
на Асад, неговата клика и на онези,
които са извършили престъпления про-
тив сирийския народ”, каза Хиджаб.

По време на третия етап ще бъдат
изпълнени всички споразумения.

Преговорите за Сирия бяха
прекъснати в края на април в Женева,
когато Върховният комитет по прего-
ворите напусна, а сроковете за възоб-
новяването им няколкократно се изме-

стваха. По-рано специалният посланик
на генералния секретар на ООН за
Сирия Стефан де Мистура беше заявя-
вал, че се надява да върне Дамаск и
опозицията на масата на преговорите
до края на август.

Миналата седмица Де Мистура
съобщи, че в средата на септември
смята да представи политическа ини-
циатива, свързана с уреждането на
сирийския конфликт. Според Де Мис-
тура, всичко зависи от консултациите
между Русия и САЩ, които се провеж-
дат в Женева.

О

Анкара готова
за общи удари в Ракка

ПОЛША УКРЕПВА ОХРАНАТА ЗАЕДНО
С НАЦИОНАЛНАТА ГВАРДИЯ НА САЩ 50 млн. деца са прогонени

от домовете си

Ренци отложи ключов референдум

ват потенциални заплахи. Сега
създаваме териториална отбра-
на с оглед борба с хибридните
заплахи. Сътрудничим си с На-
ционалната гвардия на амери-
канския щат Илинойс”, каза Ми-
севич.

Инициативата за създаване
на подразделения на територи-
алната отбрана е на полския во-
енен министър Антони Мачере-
вич. Полската професионална ар-
мия наброява около 95 000 воен-
нослужещи. Планира се увелича-
ването й до 150 000. В редиците
на доброволческите подразделе-
ния ще се включат 35 000 души.

В същото време Ройтерс
съобщи, че Полша ще поиска
официално одобрение от САЩ
за покупка на осем системи за
противоракетна отбрана “Пейт-
риът” от корпорацията “Рейтиън”.
Ако стане факт, сделката ще е за
около 5 млрд. долара.

“Официалното искане на Пол-
ша е важна стъпка към превръ-
щането й в шестата страна в
НАТО, която ще има системи
“Пейтриът” и 14-ата в света, коя-
то ще е партньор в тази програ-
ма”, съобщи президентът на “Ин-
тегрирани отбранителни системи
Рейтиън” Уес Кремър.

Зика се разпространява чрез сълзи
участва в одобряването на
бюджета или приемането на
по-голямата част от другите
закони и няма да може да
сваля правителството, като не
му гласува доверие. Тези
правомощия ще има само
Камарата на депутатите.
Запазва се правото на сенато-
рите да участват в избирането
на държавен глава и на кон-
ституционни съдии. Броят на
сенаторите ще бъде намален от
315 на 100, които няма да се
избират пряко, а от властите на
20-те италиански области.

ВВВВВ
то, където може да се
крие вирусът зика.
Сега трябва да разбе-
рем дали вирусът се
крие в очите на всички
хора, носители на
болестта, и колко
дълго инфекцията
продължава да остава
вътре в тях”, заяви
Майкъл Даймънд от
университета Вашинг-
тон.
Учените потвърждават
изводите си с експери-

мент с лабораторни
мишки. За голяма
изненада на биолозите
7 дни, след като
гризачите са били
заразени, частици от
вируса са били открити
вътре в очните им
ябълки. Подобен изход
на експеримента
говори за това, че
вирусът зика теоретич-
но може да се преда-
ва от човек на човек
чрез сълзи.

Снимка БГНЕС
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Анкара конфискува
материал на „Дойче веле”
Иззет е записът на интервю с турския
министър на младежта и спорта

Кадър от интервюто с турския министър

В понеделник телеви-
зионното предаване на
“Дойче веле” (DW)
“Conflict Zone” с водещ
Михаел Фридман записа
в Анкара интервю с тур-
ския министър на младеж-
та и спорта Акиф Чагатай
Кълъч. Темите на интер-
вюто предварително бяха
внесени в министерство-
то. Въпросите на Михаел
Фридман се отнасяха до
неуспешния опит за пре-
врат в Турция, до после-

двалите масови уволне-
ния и арести, до трудното
положение на медиите и
ситуацията на жените в
турското общество. В хода
на разговора журна-
листът помоли министъра
да разясни няколко изказ-
вания на президента Ер-
доган по изброените теми.

Непосредствено след
записа на интервюто ми-
нистърът се сбогува с во-
дещия и напусна помеще-
нието, но неговият гово-

рител изненадващо за-
яви, че “Дойче веле” не
може да излъчи напра-
вения запис. Фридман и
неговата колежка проте-
стираха, но въпреки това
служители на турското
Министерство за младеж-
та и спорта конфискуваха
записаните видеоматери-
али. На екипа беше не-
двусмислено заявено, че
няма да им бъде разре-
шено да напуснат сгра-
дата на министерството с

видеозаписите.
Генералният дирек-

тор на “Дойче веле” Пе-
тер Лимбург най-остро
осъди тези действия:
“Това е поредно грубо
посегателство срещу
свободата на медиите в
Турция. Става дума за
същинска принуда, осъ-
ществена от турското
ръководство, която няма
нищо общо със свобода-
та на печата и с демо-
крацията. Недопустимо е
един министър с готов-
ност да даде интервю, а
след това по такъв на-
чин да възпрепятства
излъчването му, защото
въпросите не са били по
вкуса му. Призоваваме
турската страна неза-
бавно да ни върне ви-
деоматериалите. Освен
това проверяваме въз-
можностите за юридиче-
ски действия.”

Веднага след инци-
дента DW отправи офи-
циален протест до тур-
ското Министерство на
младежта и спорта и до
Генералната дирекция
за медии и информация
и поиска връщане на ви-

деоматериалите. Срокът,
който беше поставен на
турските власти за това,
изтече на 6 септември. В
проведените във вторник
многократни телефонни
разговори представители
на DW продължиха да
настояват за връщане на
конфискуваните матери-
али. Досега отговорът ос-
тава непроменен: в Ан-
кара не желаят интервю-
то да бъде излъчено.

В официално станови-
ще на турското Минис-
терство за младежта и
спорта се казва: “Интер-
вюто не беше авторизи-
рано. Зададените въпро-
си не съвпадаха с пред-
варително внесените.
Господин Фридман доб-
ре знае защо се случи
всичко това. Някои от
твърденията бяха по-ско-
ро обвинения. В подобна
ситуация не може да се
допусне авторизация.”

Михаел Фридман
казва, че въпросите му
“разбира се, не са били
предварително уговоре-
ни”. Освен това интервю-
та по принцип не се да-
ват на интервюирания за
авторизация. Според
него работата на журна-
листите не е да задават
на политиците само
въпроси, които те сами-
те са си избрали. През

цялата си 20-годишна
журналистическа карие-
ра досега той не бил
преживявал подобно
нещо - “дори в страни, в
който управляват дикта-
тори”. Всичко това доказ-
вало, че свободата на
медиите в Турция е ог-
раничена. Инцидентът
бил много тревожен.
След като по такъв на-
чин се действа срещу
чуждестранни медии,
можем да си представим
колко труден е станал
животът на турските
журналисти, казва
Фридман.

Както е известно,
след опита за преврат
през юли турските влас-
ти предприеха масивно
настъпление срещу жур-
налисти из цялата стра-
на. Германският съюз на
журналистите DJV при-
зова турските власти не-
забавно да върнат кон-
фискуваните материали.
“Това е възможно най-
тежкото покушение сре-
щу свободата на медии-
те, каквото сме виждали
само при диктаторски
режими”, заявява по този
повод председателят на
съюза Франк Юберал.
Той настоява в случая да
се намеси германското
Министерство на вън-
шните работи.

мериканският президент Барак
Обама е свикнал пътуванията му
в чужбина да бъдат помрачавани
от терористични нападения или

Лош късмет и още по-лоши обноски помрачават
посещението на Обама в Азия

Спорът с Дутерте носи реални риско-
ве за САЩ, имайки предвид деликатната
роля на Филипините като американски
съюзник, замесен във все по-опасно про-
тивопоставяне с Китай заради територи-
ални претенции в Южнокитайско море.

Представители на американските вла-
сти настояха, че срещата с Дутерте е
била отменена не толкова заради засег-
нато честолюбие на Обама, а за да не
бъде използван случаят от медиите за
създаване на зрелище. Заместник-съвет-
никът на Обама по националната сигур-
ност Бенджамин Роудс каза, че съюзът
между САЩ и Филипините е “здрав като
скала”; двете страни си сътрудничат по
редица въпроси - от борба с наркотици-

те до противодействие на тероризма.
Обама обеща 90 милиона долара на

Лаос за разчистване на милиони неиз-
бухнали бомби, хвърлени от американ-
ски самолети през Виетнамската война,
посочва британският в. “Дейли телеграф”.

Обама, който пристигна в Лаос за сре-
ща на върха на Асоциацията на страните
от Югоизточна Азия (АСЕАН), стана
първият действащ американски прези-
дент, посетил комунистическата държа-
ва. На глава от населението Лаос е най-
тежко бомбардираната страна в света -
по време на Виетнамската война САЩ
хвърлят там над 2 милиона тона бомби,
от които 30 процента са неизбухнали и
продължават да представляват заплаха.

Обама при пристигането си в Лаос

Снимка БГНЕСА
полицейски стрелби. Сега обаче може
би за първи път негово посещение е
белязано от лоши обноски.

При своето последно посещение в
Азия като президент тази седмица Оба-
ма възнамеряваше да се изправи очи в
очи с наследството на САЩ в Лаос от
времето на Виетнамската война и да
потвърди стратегическия си завой към
региона. Като всички президентски
пътувания то е внимателно планирано
да изтъкне постижения - партньорство с
Китай за климатичните промени и си-
лен американски ангажимент към ки-
тайските съседи.

Но за четири изпълнени с объркване
дни той загуби ясното послание, замис-
лено от неговия екип, подготвил посе-
щението. Първо беше хаотичната цере-
мония по пристигането му в Китай, при
която липсата на стълба за слизане от
самолета неочаквано засенчи темата за
глобалното затопляне. После дойде гроз-
ният изблик на филипинския президент
Родриго Дутерте, заради който Обама
отмени срещата си с него. А Филипини-
те са съюзник, от който САЩ ще се нуж-
даят в предстоящата борба за влияние с
Китай в региона.

Обама се сблъсква и с други насрещ-
ни ветрове, не на последно място това,
че е президент, чието управление при-
ключва след пет месеца. В САЩ неговите
борби се гледат през безпощадната приз-
ма на политиката в година на избори.

За президент, който иска да предста-
ви в добра светлина своето наследство,
посещението всъщност носи напредък в
няколко направления, най-забележител-
ното от които са климатичните промени.
Гафовете обаче показват как недоброто
планиране - или дори просто лошият
късмет - може да подкопае представяне-
то на един президент в чужбина.

„ФРАНС
ПРЕС”
ОТКРИ
СВОЕ БЮРО
В КНДР

Агенция “Франс прес”
вече има свое бюро в
КНДР и стана една от
малкото чуждестранни
медийни организации с
постоянно представи-
телство в изолираната
комунистическа държа-
ва. Офисът на АФП в
Пхенян ще се фокусира
главно върху разпрост-
раняване на видеомате-
риали и снимки за
хилядите клиенти по
света.
Главният изпълнителен
директор на АФП Ема-
нуел Ог заяви при
откриването, че бюрото
в Пхенян запълва праз-
нина в мрежата на
агенцията, която разпо-
лага с около 200 пред-
ставителства в 150
държави.
Споразумението между
АФП и Севернокорей-
ската информационна
агенция включва перио-
дично изпращане на
екипи, които ще пишат,
ще правят снимки и ще
заснемат видеоматериа-
ли. В рамките на спора-
зумението северноко-
рейски фотограф и
видеооператор бяха
обучени от АФП и ще
работят под нейно
ръководство. АФП е
втората международна
агенция след Асошией-
тед прес, която се
установява за постоянно
в Северна Корея.
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АКАД. АНТОН ДОНЧЕВ:

Така никога няма да се оправим

Интервюта на Валентин
ГЕОРГИЕВ

 Г-н Дончев, какъв е ва-
шият коментар за  писмото
на Методи Андреев и група
репресирани срещу избора
на Ирина Бокова за генера-
лен секретар на ООН?

- Към същото това съоб-
щение са изредени имената
не само на подписалите този
донос - нека така да го наре-
чем, а и тези, които са напи-
сали писмото в подкрепа на

ПРОФ. ОГНЯН ГЕРДЖИКОВ:

Няма такова харакири
 Проф. Герджиков, как

ще коментирате поредната
акция срещу Бокова - този
път от страна на Методи
Андреев и група репресира-
ни до постоянните предста-
вители на Съвета за сигур-
ност на ООН - точно в мо-
мента, решителен за избо-
ра на генерален секретар?

- Аз съм омерзен. Аз съм
омерзен наистина, защото
просто не мога да си пред-
ставя, че българин може да
действа по този начин срещу
своята държава. И този донос
е срещу едно решение на
българското, на законно из-
браното българско правител-
ство! Решение, което може да
бъде само и единствено в ин-
терес на нашата държава. И
да се действа по такъв начин,
и то от народен представи-
тел, е нещо, което акълът ми,
признавам си, не го побира.

Знаем, че това не е първи-
ят случай, предишният беше
с Евгени Михайлов, който аз
преди това уважавах като
човек, смятах го за демократ
и почтен журналист. Оказа се
обаче, че и той постъпва по
същия начин. Наистина е не-
вероятно ние самите да сабо-
тираме собствената си държа-
ва при наличието на такъв из-
ключителен шанс, какъвто
досега не се е отдавал и не
знам дали в близките 500 го-
дини ще се отдаде.

 Както разбираме, този
донос не е насочен само и
толкова срещу самата Бо-
кова. В него Андреев и 7-8
човека, представящи се за
бивши политически затвор-
ници, заедно с Петър Бояд-
жиев, оплюват всички 57-60
човека, които са подписали
писмото в подкрепа за нея.
Наричат ги “хора от репре-
сивния апарат на комунис-
тическия режим”... Вие лич-
но, проф. Герджиков, участ-
вал ли сте в репресии?

Ирина Бокова, което и аз съм
подписал. Трябва да ви кажа,
че съм удовлетворен, да не
употребя думата горд, че на-
ред с моя подпис стоят име-
ната на хората, които са под-
крепили Бокова. Тези два
списъка са до известна сте-
пен един трагичен израз на
разкола в българското обще-
ство. Наистина е смайващо,
че се проявява такова нераз-
биране какво всъщност се
случва в момента, какво пред-
ставлява в момента нашето
общество, какъв е неговият
духовен живот.

С две думи да ви кажа
защо аз съм подписал. Ако
висшият състав на управле-
нието на народите, на чове-
чеството, действаше до-
статъчно умно, щеше да за-
почне да подготвя хората,
които да го ръководят. Ако
бяха 10 години подготвяли
двама или трима за върховни
свои ръководители, те щяха
да създадат хора като Ирина
Бокова. Това е човекът, който
точно трябва на човечество-
то в настоящия момент.

Ние се нуждаем срочно
от елементарна всемирна
етика. Виждаме, че човече-
ството не може да се спора-
зумее върху основите на до-

брото и злото, за това какво
е бяло и какво е черно. Ня-
маме всемирна етика, няма-
ме съгласие. Не е ясно, като
се появи думата “ябълка”,
всеки какво вижда... дали
вижда ябълка или вижда пор-
токал, или вижда манго. Ние
не можем да си говорим,
разбирате ли. Трябва да се
споразумеем върху думите,
върху същността на думите.
Нуждаем се от това, което се
нарича “култура”, обаче кул-
тура не така, както го напра-
вихме ние - от Министерство-
то на културата  Министерст-
во на шоуто или нещо подоб-
но, а се нуждаем от култура
като израз на духовния жи-
вот на човечеството, на духа
на човечеството. Иначе няма
да се разберем.

 Говорите за съгласие,
а всъщност се получава точ-
но обратното. Защо този
донос се появява точно
сега? С цялата си деструк-
тивна сила.

- Става дума за защитата
на Ирина Бокова. Става дума
за защитата на една българ-
ка. Става дума за защитата
на една жена. Ако някой
може да донесе най-добро-
то, което трябва на човечест-
вото в тези върховни органи

на управление, това е човек
като Бокова и самата Ирина
Бокова. Най-напред ние
трябва да се споразумеем по
въпроса: Трябва ли човек на
диалога, трябва ли човек на
културата, трябва ли човек,
на който идва точно от ЮНЕ-
СКО да отиде да ръководи
ООН. След това следва да се
зададе въпрос: Защо тези
хора и кои са тези хора, ко-
ито атакуват Бокова. От как-
ви позиции атакуват? Ами те
нямат позиция. Това не е
позиция - тоз или онзи били
подкрепили Ирина Бокова,
ама те били агенти на ДС.
Какво означава това нещо?

 В доноса се казва, че
те активно са участвали в
репресивни действия на ко-
мунистическия режим. Вие
лично репресирал ли сте ня-
кого?

- Е, да не говорим за мен,
звучи като насмешка. Става
дума за това, че хората не
могат да бъдат избирани или
отхвърляни по това нещо.
Утре могат да почнат да се
избират по това, че част от
българите имат петна като
леопарди. Невъзможно е това
нещо. В момента нашата на-
ция, нашият народ се нужда-
ят от единение. Думата, коя-

то, ето вчера имахме празник,
на който основата е думата
“единение” - “съединение”.
Ние самите се нуждаем от
него. Това дълбане на пукна-
тината между слоевете на
България я превръща не в
пукнатина, превръща я в про-
паст. Ние не можем да седим
на такива позиции и да иска-
ме България да се оправи.
Ние самите трябва да се на-
учим да разговаряме помеж-
ду си.

Този тон, който Андреев
държи, не само сега, но и в
парламента, накъде води? С
този начин на говорене мо-
жем ли да вървим напред?
Да се пъхат непрекъснато
прътове в колелото на държа-
вата... Извинете, това са свет-
ли имена, имената на хора-
та, които са се подписали в
подкрепа на нашата канди-
датка. Как може да се при-
казва за тях подобни приказ-
ки? Това си е ругателство.
Това са крясъци. Дори не
може да се разбере какво
точно искат да кажат. Просто
това е насочено против глав-
ната тенденция в нашия жи-
вот, българския, и в светов-
ния живот - а тя е, повтарям
- да търсим съгласие, да
търсим диалог.

- В момента пред себе си
нямам списъка на хората, ко-
ито сме подписали писмото в
подкрепа на кандидатурата
на Бокова. А на въпроса ви
ще отговоря, че аз самият по-
скоро съм бил репресиран.
Това е известно - че съм имал
проблеми с предишната
власт заради миналото на
моите родители. Те са съде-
ни, баща ми е бил царски
съдия и т.н. Така че аз съм
бил по-скоро от страната на
репресираните, отколкото ре-
пресиращ. Никакво отноше-
ние нямам към такова нещо,
за да бъда обобщаван по
такъв начин. Независимо от
всичко, това е нещо, което
чудесно показва колко е ве-
рен известният виц, че при
българския казан в ада няма
нужда от дявол с вила, защо-
то ние сами се потапяме в
казана. Крайно неморална
постъпка е това. Изключител-
но неморална постъпка от
този човек...

 Който е и депутат от
управляващата партия...

- Да, това е още по-стран-
но. На всичкото отгоре е част
от тази партия, чието прави-
телство официално е издиг-
нало кандидатурата на Боко-
ва. Наистина това е нещо,
което е изключително осъди-
телно. Аз не обичам силните

думи, обаче в случая просто
не мога да си позволя други.

 В писмото на Методи
Андреев се говори също, че
95% от подписалите в под-
крепа на Бокова са бивши
ченгета и доносници на ДС.

- Аз не знам докога ще се
вади на показ тази тема. Този
въпрос трябваше да се реши
веднъж и завинаги. Докога по
този начин ще бъдат рекети-
рани хората? И какво отно-
шение, какво значение има
това към нейната кандидату-
ра, също не мога да разбера.
Нали след като българското
правителство е взело това ре-
шение, то е станало решение
на държавата и се подкрепя
от маса хора, от интелектуал-
ци и т.н. - какво значение има,
че някои от тях били от ДС.
Да, хубаво, сигурно има и та-
кива. И какво? Ние няма ли в
крайна сметка да се помирим
един ден с това? Това деле-
ние докога ще продължава?

 Според вас може ли на
този човек да му се потърси
някаква отговорност все
пак за действия против
държавата?

- Не, не може. Юридичес-
ка отговорност не може да се
потърси, може да се потърси
само морална политическа
отговорност, но юридическа -
не. Те могат просто да бъдат
заклеймени от българската
общественост с това си дейст-
вие, с което всъщност саботи-
рат едно правителствено ре-
шение и един голям шанс
България да има на тази
възможно най-висока позиция
ръководител.

 Известни ли са ви дру-
ги случаи по този начин да
се постъпва или то си е
чисто българска история?

- Струва ми се, че като че
ли ние сме шампиони в това
отношение. Не съм и чувал
по подобен начин да си пра-
вят харакири.

 Г-н Райчев, как бихте
коментирали изявата на
Методи Андреев срещу кан-
дидатурата на Ирина Боко-
ва точно в този момент?

- Какво да коментирам.
Отвратително е.

 Смятате ли, че това
писмо би имало някаква те-
жест пред ООН?

- Мисля, че нито неговото,
нито нашето имат особена
тежест. Но показва къде жи-
веем, на какво място живеем.
Много неприятно.

 В случая Андреев и
компания и вас ви засягат,
защото и вие сте сред под-
писалите писмото в подкре-
па на Бокова. Смятате ли
се за част от “репресивния
комунистически режим”.
Кого сте репресирали?

- Аз не съм част от този
режим, друг е въпросът как
ще го обясним - репресивен
или друг. Вижте, това е каму-
флаж, това е преувеличение.
Има нещо вярно, не е хич да
не е вярно. Но това е много
лоша услуга на България.
Надявам се да не играе роля,
защото вече въпросът е от-
несен към толкова високи ин-
станции, които не гледат та-
кива работи. Но лошо е, ко-
гато в родината на един кан-
дидат се води кампания сре-
щу него, много лошо. Г-н Ан-
дреев да я беше водил, кога-
то отговаряше за досиетата,
а не сега да ги открива със
задна дата. Защото г-н Анд-
реев беше дълги години
председател на тази комисия
и се оказа, че няма агенти в
България, после се оказа, че
има, сега ги размахва. На
негово място би ми било
малко неудобно.

 А тези, които заедно

АНДРЕЙ РАЙЧЕВ:

Лоша услуга
на България!

с него са подписали това пи-
смо като репресирани?

- Ами сигурно има и ре-
пресирани хора, въпреки че
не знам на каква възраст са
тези репресирани хора, не ги
познавам. Трябва да ви кажа,
че реално репресираните не
се отнасяха така фриволно и
не го превръщаха в средство
за изява. Примерно реално
репресиран и много репреси-
ран човек беше Петър Дерт-
лиев, много репресиран чо-
век е анархистът Петър Кон-
стантинов, има и други, но те
никога не превръщаха това в
някаква хвалба, както вижда-
ме тук.

Хората, които са подписа-
ли това писмо, не изхождат
от някаква държавна функция,
те си казват мнението. Излиш-
но е да говорим. Това е от-
вратителна работа. Всичко е
понятно, няма нищо за-
гадъчно. Аз ви казвам, на
човек му се отщява да живее
тук, ама това е положението.

 А на вас известни ли
са ви подобни случаи в дру-
ги държави?

- Чувал съм, има и такива.
Но това много повече излага
България, отколкото Бокова.
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Скачени съдове

АСЯ
ГАРДЕЛИ

Карикатурен
национализъм

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ДЕН НА МЕЖДУНАРОДНА
СОЛИДАРНОСТ НА ЖУРНА
ЛИСТИТЕ. Чества се с ре-

шение на IV конгрес на Между-
народната организация на жур-
налистите в Букурещ (Румъния)
през май 1958 г. На този ден
през 1943 г. в Германия е ек-
зекутиран чешкият журна-
лист антифашист Юлиус Фу-
чик (р. 1903 г.) (на снимката).

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ГРА-
МОТНОСТТА. Отбелязва се от

1966 г. по решение на ЮНЕСКО.
През 2002 г. Общото събра-
ние на ООН обяви Десети-
летие на грамотност-
та, а ЮНЕСКО бе ко-
ординатор по съгласуването и стимулирането
на проявите в инициативата.

1868 - В СЕВЛИЕВО СЕ РАЖДА МАРА БЕЛ-
ЧЕВА, ПОЕТЕСА И ПРЕВО
ДАЧКА (УМИРА 1937 Г.).

Една от иконите в родната
поезия. Следвала във Вие-
на и Женева. От 1903 г. е
близка с Пенчо Славейков,
чийто жизнен път споделя
до смъртта му. За пръв път
публикува стихове през
1907 г. Първата й стихо-
сбирка “На прага стъпки”
(1918) представя поетеса,
близка по душевен свят на
Славейков, но със свое лице. Създава интим-
на лирика на нежните чувства и размисъл.

1898 - ОСВЕТЕНА Е БЪЛГАРСКАТА ЦЪРКВА
„СВЕТИ СТЕФАН” В ЦАРИГРАД (ИСТАН-

БУЛ). Екзарх Йосиф I за-
едно с митрополитите на
Княжество България изна-
сят тържествената литур-
гия за единствената право-
славна Желязна църква.
Елементите й, тежащи 500
т, са изработени във Виена между 1893 и
1896 г. и са откарани до Цариград с кораб
по Дунав и Черно море. Скелетът на църква-
та е от стомана, а страните от ламарина, която
е захваната за основите с болтове, гайки,
нитове и заварки - общо около 4 милиона.

1946 - В ЦАРСТВО БЪЛГА-
РИЯ Е ПРОВЕДЕН РЕФЕ-
РЕНДУМ ЗА ПРОМЯНА НА
ФОРМАТА НА ДЪРЖАВ-
НО УПРАВЛЕНИЕ. В гла-

суването участват над 91 на
сто от имащите право на глас.
Над 97% от бюлетините са дей-
ствителни, а от тях 95,63% са
за смяна на монархията с “народна република”.

1956 - ОТКРИТ Е ХИДРОВЪЗЕЛ „ИСКЪР”,
НАЙ-ГОЛЯМОТО ВОДОХРАНИЛИЩЕ В
БЪЛГАРИЯ. Пред-

назначен е за енер-
годобив и напояване.
Енергията на водите
се използва от ВЕЦ
“Пасарел” и ВЕЦ “Ко-
каляне”. Чашата на
язовирното езеро е с
форма на голям три-
ъгълник между Лозенските възвишения и
Плана планина. Площта при максимален во-
ден стоеж обхваща 30 кв.км. Максималната
дълбочина на езерото при стената е 66 м,
дължината му е 13 км, а ширината - 2,5 км.
При тези очертания при максимален воден
стоеж събира 670 млн. куб.м вода.

1976 - ОТКРИТ Е АСПАРУХОВИЯТ МОСТ ВЪВ
ВАРНА. Свързва

кварталите “Аспарухо-
во” и “Галата” с централ-
ната част на града. Стро-
ежът на моста започва в
началото на 1973 г.
Дължината и височина-
та на съоръжението са
съответно 2050 и 50 м. Широкото 21 м платно се
крепи на 38 двойки стълбове, всеки от които
има 2400 т носимост. Каналът под Аспаруховия
мост е открит на 1 септември 1976 г., а първият
кораб минава на 4 септември с.г.

Цивилизационна
несретица

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

“Паметникът на ген.
Колев  е саблен удар, че
сме побеждавали руски-
те агресори.” Със словес-
ното изригване лидерът
на НФСБ Валери Симе-
онов се похвали, че е
дал половината от пари-
те за монумента в Доб-
рич. Ако направите
грешката да проследите

екзалтацията на псевдо-
патриота, може да нале-
тите на още откровения
- “Русия е наш враг,
включително и при Рус-
ко-турската освободи-
телна война...”, “имало е
кланета, изнасилвания,
убийства, кражби, маро-
дерства - който чете ис-
торията, ще научи исти-
ната”. Историята ни спо-
ред Симеонов е без-
крайно зверство на рус-
наците срещу нас. Което
подсказва едно - насре-
ща ни стои инженерен
патриот, неавтентичен и
радикално фалшив. На
всичкото отгоре тази ан-
тируска истерия е обид-
на и за самия ген. Колев.
Целият му живот бе све-
ден до една реплика, а

паметникът му ще из-
пълнява и “Шуми Мари-
ца” (в текста на бившия
химн се говори за “гене-
рала наш” и беше добре
тези, които правят памет-
ника, да проверят, че ста-
ва дума за руския ген.
Михаил Черняев, но ко-
гато мозъкът стачкува, е
за цял живот).

Обидно за хората и
за държавата е и друго.
За откриването на па-
метника се събраха Во-
лен Сидеров, Валери
Симеонов и Бойко Бори-
сов. Пълен разгул на
карнавала. Ако Сидеров
бе автентичен русофил,
би трябвало да откаже
присъствие на такова
сборище и да прокълне
авторите на подобна ма-

нипулация. Нищо подоб-
но. Цялата дружинка вку-
пом ръкопляска на ба-
налната реч на Борисов.
Карикатурен национа-
лизъм. Опит за предва-
рително ухажване на
премиера пред памет-
ник, замислен като све-
тилище на българската
русофобия, макар и да е
гавра с генерал от мина-
лото.

Което показва едно -
всички патриотарски
изхвърляния у нас са с
трайност един ден. На
следващия патриотите
са с махмурлук и готови
да се гушнат в обятията
на властта. И никой не
си спомня какво е гово-
рил вчера. Тъжно до
болка. Чак да псуваш.

Напоследък пак се
заговори усилено за бан-
ките у нас. От месеци ни
пълнят главите със стрес
тестовете, на които бяха
подложени. Започна се с
подготовка, прогнози,
съвети, коментари. После

дойдоха резултатите, а
пък те - завидни. Банките
ни били изключително
сигурни, рискове за вло-
говете нямало, възобно-
вявало се и замрялото
кредитиране. Описаха ни
толкова розова картина,
на която дори швейцар-
ските им колеги биха
завидели, току-виж за-
почнали да пристигат на
опреснителни курсове у
нас. Миналия месец опо-
вестиха, че ще намаля-
ват и таксите за основни-
те видове банкови услу-
ги, защото, видиш ли,

трябва да се мисли и за
по-бедните, та да могат и
те да извършват банкови
транзакции и плащания.

Да не говорим за пе-
чалбата на банките, които
се похвалиха, че за първи-
те седем месеца на годи-
ната тя е скочила двойно
в сравнение със същия
период на миналата годи-
на. Но като че ли този
позитивизъм е малко при-
теснителен. Как ли ще я
карат банките оттук на-
татък? Все пак някой да
не си помисли, че банко-
вата ни система е тръгна-

ла да се самоунищожава?
Няма такова нещо. Просто
работят по схемата на ска-
чените съдове - равнове-
сието им остава не-
покътнато. Оказа се, че
ако намаляват таксите,
увеличават например ли-
хвите и все намират как
да запазят балансите си и
да изпразнят джобовете
на вложителите.

По данни на БНБ за
юли се е увеличила ли-
хвата за сумите по кре-
дитните карти извън гра-
тисния период и за физи-
чески лица, и за фирми.

Така закъснелите прите-
жатели на кредитни кар-
ти са плащали на банки-
те съответно 19 на сто, а
фирмите 19,41% лихви. От
2011 г. лихвите не падат
под 18 на сто. За разли-
ка от много европейски
страни, където лихвени-
те проценти вървят надо-
лу и рядко надскачат 15
на сто, у нас се покачват.
Оказва се, че приоритет
на банките е да се хва-
лят с големи резултати и
постижения, а не да мис-
лят за отънелите джобо-
ве на клиентите си.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Директорът на музея
в Добрич Костадин Кос-
тадинов написа истинския
учебник по Родинозна-
ние за четвъртокласници,
който хората грабят като
топъл хляб. Защото МОН

изхвърли уроците за Ро-
дината от началния курс
в училище - нашият циви-
лизационен избор бил
евро-атлантически! Една
жена, Румяна Белухова,
тия дни взриви фейсбук с
въпроса на малка трето-
класничка: “Лельо, защо
са турили на стената пор-
трета на този терорист”?
Терористът е Васил Лев-
ски. Така пишело в учеб-
ника. Стотици хиляди
българи завчера задръ-
стиха границата на
връщане от Македония.
Ходили да видят как в
центъра на Охрид гордо
се възправят св. Наум и

св. Климент, охраняващи
братята Кирил и Методий.
И как от двете страни на
площада в Скопие се
въздигат Гоце Делчев и
Даме Груев, а насреща им
е възседнал трона “цар
Самоил”.

Крадяли ни били ис-
торията. Вярно е. Обаче
ние сме си виновни, че
ни я крадат. Не е кражба
да обсебиш нещо, което
е изхвърлено. Да сте ви-
дели паметник на цар
Борис ² или на Симеон
Велики в Преслав, да са
седнали там на площада
учениците на Светите
братя, дето създават

Преславската и Охрид-
ската книжовна школа и
дават на вси славяни кни-
га и вяра? Не сте видели.
Няма друга държава на
стария континент, която
да е изхвърлила собстве-
ната си история от съзна-
нието на децата си и да
я е заменила с чуждите
щения за заличаване на
националната сърцеви-
на. Трябва да върнем Ро-
динознанието в нашите
училища! Иначе българ-
четата ще продължат да
следват цивилизацион-
ния си избор да бягат
далеч от тази несретна
страна.
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Мирослав
ПОПОВ

1946: Истинският
референдум

Р
Референдумът за монархия

или за народна република от 8
септември 1946 г. е едно от
най-достойните събития в по-
литическата история на Бълга-
рия през 20 век. 70-та годиш-
нина от него не бива да остане
в периферията на днешния
политически размисъл, в който
идеите за референдуми се из-
ползват вече като политичес-
ка дъвка.

На 8 септември е най-зна-
чимият референдум, който
българите са провели, но той
съвсем не е само българско
събитие.

Мигът
на референдума

Германия е капитулирала, а
няколко месеца след нея и
Япония. През 1946 г. демокра-
тичните народи от антихитле-
ристката коалиция се заемат с
премахването на причините за
провокираната от фашизма
световна война и за уреждане
на следвоенното устройство на
света. Още преди края на вой-
ната страните победителки се
договарят, че на народите от
страните, станали сателити на
Хитлер, ще бъде дадена
възможност да променят фор-
мата на държавното си устрой-
ство. На 10 януари в Лондон се
открива първата сесия на Ге-
нералната Асамблея на Орга-
низацията на обединените на-
ции под председателството на
белгиеца Пол Спаак.

Резултатите
от референдума

На 8 септември от общо
4 509 354 гласоподаватели пред
урните се явяват 4 132 007 души,
т.е. 91,63% от всички гласопода-
ватели. За републиката са пода-
дени 95,63% от действителните
бюлетини, а за монархията -
4,37%. На 14 септември Върхов-
ният касационен съд обявява ре-
зултатите: общо 3 833 183 от
всички гласоподаватели дават
своя вот за република и 175 234
за запазването на монархията.
От гласувалите 92,72% са за на-
родна република и 4,37% - за
монархия. Недействителните бю-
летини са около 3 процента. Въз
основа на получените резултати
от референдума на 15 септем-
ври 1946 г. председателят на 26-
то ОНС, след като прочита опре-
делението на Върховния касаци-
онен съд върху резултатите от
допитването до народа, обявява
провъзгласяването на България
за Народна република.

Важното за този референ-
дум е, че изключително високи-
ят процент подадени гласове в
полза на републиката отразява
достоверно обществените наст-
роения в онзи момент. Гласове-
те срещу премахването на мо-
нархията не получават външна
подкрепа. Международната

Какво не искат да се помни за него?
общност и преди всичко стра-
ните, победили във войната,
признават референдума. Есте-
ствено е царят да обяви, че
приема резултатите от рефе-
рендума, но той е малолетен, а
вместо него по Конституция го-
ворят Регентите.

На следващия ден - 16 сеп-
тември 1946 г., малолетният
цар Симеон II и вдовицата май-
ка Йоана напускат България.
Те отпътуват с влак за Истан-
бул и оттам продължават за
Египет. Това е третата абдика-
ция на български монарх при

действието на Търновската
конституция (княз Александър
Батенберг през 1887 г. и цар
Фердинанд през 1918 г.). Спаз-
ва се монархическият принцип,
че лишеният от престол монарх
няма право да остава в страна-
та, която го е лишила от власт.

Преди това се случват още
няколко важни неща. На 29 юли
1946 г. в Париж се открива
мирната конференция, на която
присъстват представители на 21
държави, воювали против Гер-
мания и нейните съюзници, и
се обсъждат проектите за мир-
ни съглашения. В периода от
29 юли до 15 октомври се
обсъждат проектите за мирни
договори с Италия, Румъния,
Унгария, България и Финлан-
дия и това е главното, което
трябва да се припомни за раз-
бирането на Референдума. На-
шият референдум е проведен
през тези седмици, когато де-
мократичният свят разсъждава
колко суров да бъде спрямо
България - агресор и съюзник
на Хитлер. България е на све-
товната подсъдима скамейка и
постигането на мирно споразу-
мение с победителите във вой-
ната е императив. На заседа-
ние на Националния комитет на
ОФ и ръководствата на съста-
вящите го пет партии се при-
ема единодушно програмен
проект за провъзгласяване на
България за република чрез ре-
ферендум на 8 септември и за
провеждане на избори за Ве-
лико Народно събрание на 27
октомври. Назначава се коми-
сия за изпълнението на тази
програма с председател Геор-
ги Димитров.

Гледната точка
на Царя

Вече имаме солидната ав-

тобиография на г-н Симеон
Сакскобургготски - “Симеон вто-
ри: Една необикновена съдба”.
Сегашната кръгла годишнина
от Референдума е първата, при
която събитието може да се
осмисля и в диалог с наскоро
излязлата автобиография. Като
историческо свидетелство от
централната политическа фигу-
ра на онази епоха автобиогра-
фията е уникална. Г-н Сакско-
бургготски има своята истина и
я заявява недвусмислено.

 “Царят и аз искаме да на-
пуснем незабавно България”,

заявява царица Йоана през
февруари 1945 г., в дните след
изпълнението на смъртните
присъди над регентите Богдан
Филов, принц Кирил и генерал
Михов. “Ваше Величество, това
е ваше право, но малкият цар
ще остане тук, защото ще из-
бухне гражданска война” - е
отговорът на новия регент То-
дор Павлов. “И ние останахме
до прословутия референдум от
септември 1946 г.”, откровено
споделя г-н Сакскобургготски.

Няма как да се очаква г-н
Сакскобургготски да бъде без-
пристрастен при оценката на
Референдума. То би противоре-
чало и на човешката природа, и
на монархическото самосъзна-
ние. Между другото, той
подхвърля: “Тримата нови реген-
ти, които ни бяха наложени и
действаха вместо нас”. Регенти-
те, по Конституция и по опреде-
ление, действат вместо малолет-
ния монарх (чл. 30 от Търновска-
та конституция за регентите: “уп-
равляват княжеството, в преде-
лите на княжеската власт и от
името на княза”), а участието на
царски роднини в регентския
съвет е забранено от самата
Търновска конституция. Разби-
рам несъгласието на Симеон
Сакскобургготски с опитите да се
види действителното значение
на Референдума. То е огромно.

На едно място в автобиогра-
фията има изтървано призна-
ние: “Ние бяхме просто една
пионка на огромната шахматна
дъска на операция “Барбароса”.
Авторът е точен. За плановете
на Райха за завладяване на
Европа става дума.

Резултатите от референду-
ма са санкционирани от V² Ве-
лико народно събрание някол-
ко седмици по-късно. Те гене-
рализират обществената пред-
става, че българските провали

през предходните 60 години
до голяма степен се дължат
именно на погрешните страте-
гически избори и действия на
българските монарси. На 8
септември бе обобщен укорът
на българския народ към Сак-
скобургготската династия -
провал на усилията за нацио-
налното обединение, две на-
ционални катастрофи, кървави
вътрешно национални сблъ-
съци. Деветгодишният Симеон
напуска България, без да под-
пише абдикационен акт.

При политическата обста-

новка в България през лятото
на 1946 г., когато и цар Симеон
е още дете, “дори при напълно
свободни и честни избори мо-
нархията вероятно би била пре-
махната, макар и с доста по-
малък процент от гласовете”.

С отмяната на монархията
се отменят и конституционните
текстове, които я регламентират.
Всички конституционно предви-
дени монархически институции
отпадат, включително и регент-
ството - т.е колективният заме-
стващ държавен глава. Функци-
ите на държавен глава са по-
ети от учредения от Народното
събрание временен (до приема-
не на новата конституция) висш
държавен орган, наречен Пред-
седателство на Народна репуб-
лика България, което се огла-
вява временно от Васил Кола-
ров, председател на Народно-
то събрание. Монархическата
доктрина познава фигурата
“владетел в изгнание”, когато
Тронът е съхранен, но в Бълга-
рия след 15 септември трон
вече няма. Симеон очевидно е
в някаква фактическа абдика-
ция, която по силата на обстоя-
телствата, включително и мало-
летието му, не е публично ясно
заявена. След 10 ноември през
далечната 1991 г. по инициати-
ва и на президент Желев бе
взето импровизирано решение
да се повтори референдумът
1946 г., което броени дни по-
късно бе отменено.

Напредък ли е
демонархизацията?

Българският референдум не
е уникален. Той е еднотипен с
още една поредица от европей-
ски демонархизации. В повечето
държави, независимо от това
дали монарсите се радват на
симпатии от страна на народите

или не, каузата за отмяна на
монархията се схваща като кау-
за за свободата. Най-близко до
нашия е италианският референ-
дум за републиката, проведен на
2 юни 1946 г. С мнозинство от
54,3% от гласовете е отхвърлена
монархическата форма на управ-
ление и едновременно е избра-
но Учредително събрание. На 18
юни 1946 г. Италия официално е
провъзгласена за Република.
Сходни с българския референ-
дум са допитванията например в
Албания и в Румъния. В Гърция
се възстановява монархията през
есента на 1946 г., с множество
нарушения. Следва допитване,
което републиканците губят.
През 70-те години военната хун-
та провежда нов референдум за
официално премахване на мо-
нархията, който печели, докато
крал Константин е в изгнание, и
официално страната се само-
определя като република. След
възстановяването на демокраци-
ята гърците отново са поканени
да се произнесат за формата на
държавно управление и репуб-
ликанците отново печелят. Да
припомня, че на 3 април прави-
телствата на САЩ, Великобрита-
ния и Франция са обръщат към
народа на Испания с призив да
свали генерал Франко от поста
държавен глава. Като успешен
опит за ремонархизация се сочи
Испания. Франко поддържа мо-
нархическата идея, просто не
харесва стария крал. Престоло-
наследникът Хуан Карлос (наско-
ро също абдикирал) е поискан
от Франко за политическо “от-
глеждане”, с ангажимента да
поеме функциите си след смъртта
на Каудильо. Вече като крал
Хуан Карлос защити демокраци-
ята при опит за преврат и призо-
вава испанците да преодолеят
разногласията и да достигнат
“ефективно съгласие, основава-
що се на национално помире-
ние”. Симеон Сакскобургготски е
много близък с Хуан Карлос и
ако много хора с леви и центри-
стки убеждения не са доволни от
Симеон Сакскобургготски, то е и
защото не бе достатъчно реши-
телен в усилията си за постигане
на национално помирение и
съгласие...

Практическите въпроси на
демонархизацията навсякъде
опират и до въпроса за местона-
хождението на бившите монар-
си, т.е за възможността им да
стъпват на територията на репуб-
ликите, както и за “монархичес-
ките имоти”. През 1918 г. Авст-
рийската република допуска на-
следниците на Хабсбургската
династия да останат да живеят
на територията на Австрия, но
само след отказ от престола.

Италианската сага с крал-
ските имоти не е по-кратка от
гръцката или от българската. В
Италия бе разрешено на прин-
цове и принцеси от Савойската
династия да стъпват на терито-
рията на републиката едва пре-
ди 15 години. Г-н Симеон Сак-
скобургготски, впрочем, спада
и към този кръг.

Една социология на евро-
пейската аристокрация, ако е
достатъчно задълбочена, би зву-
чала изключително “революци-
онно” - в смисъл, че ще подсказ-
ва изводи, които олигархиите
никак не харесват. Мъдростта на
днешния ден изисква да се
търсят разумни, балансирани,
често и компромисни решения.
Симеон Сакскобургготски е част
от днешната българска полити-
ческа система; за никакво
“възстановяване на монархията”
не може да става и дума, но че
неговият човешки ресурс би
могъл да бъде използван за
България е очевидно.

Реплика на статуята на
Републиката, която е била
поставена срещу Двореца
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ЧИТАТЕЛЯТ
ПРЕДИ ВСИЧКО
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огато бяхме деца, в
едно приказно време,
в махалата имаше пет
фурни. Купувахме

Êàêâî èìà
â åäíà áóòåð
áàíè÷êà?
Има ли смисъл да се влагат
толкова много помощни
съставки в закуска, която
е за непосредствена консумация

ККККК

С интерес прочетох
публикацията “Да щрак-
нем копчето” в ДУМА
(броя от 10 август т.г.) на
Драгомир Шопов. На-
пълно споделям обобще-
нието му, че “вместо ис-
тини и култура, от теле-
визиите струят неграмот-
ност, чалга и лошо
възпитание”. Дори смя-
там, че някъде в аргу-
ментите си е снизходи-
телен.

Думата ми е за теле-
визионното излъчване
“Лице в лице” по бТВ във
времето след 17,30 ч.
всеки делничен ден.
Знайно е, че тази руб-
рика я започна Димитър
Цонев, по някое време
към него се приобщи и

а лъжите Бойкови свикнахме, но не
ги приемаме. Виж, простолюдието
още му вярва и той продължава да
го лъже. Борисов вече е в сферата
на цинизма. Не е ли цинизъм това
да говори пред хората в църквата,
че “религията не трябва да бъде
използвана за партийни цели”, и в
същото това време да я използва?
Защо бе, Бойко, в последните дни
ти обикаляш църквите, на които са
отпуснати пари, и пред предварител-
но събрано множество говориш?
Защо поместваш специален клип, на
който пише “Направен от Борисов”,
на който митрополитът ти благодари
и ти приказва за задълженията на
църквата, а ти с безразличие “зя-
паш” наоколо? И продължаваш да
лъжеш, за да бъде цинизмът ти още
по-голям: “Моята и на колегите ми
вяра в Господ е такава, че не бихме
си позволили да си помислим да
използваме вярата за партийни
цели”. Така ти мислиш, че отхвърляш

хляб от “Маринкевата” фур-
на, построена през 1902 г.,
която и досега работи.
Хлябът беше кръгъл, с едни
малки корички околовръст,
които ние се изкушавахме да
си отчупим, вървейки към
къщи.

Точно срещу нас беше
фурната на бай Тодор, който
беше “ситничар”, така нари-
чаха майсторите на милинки,
бюреци, гевречета и т.н. От
малкото си познание по хле-

бопроизводство зная, че сит-
ничарите работят само с
брашно от “твърди” пшеници.
От “меките” пшеници правят
хляб или фураж. След като
изпечеше милинките и бюре-
ците, бай Тодор започваше
да пече на по-ниска темпе-
ратура гювечи, тави с агнеш-
ко и други ястия, донесени от
домакините, живеещи набли-
зо. Преди Великден всички
сами си приготвяха козунаци-
те вкъщи, но ги печаха при
бай Тодор и другите “ситни-
чари” в Сливен. Дотук с “при-
казното” минало.

Не можем да не призна-

ем, че на пазара се предла-
гат безброй съблазнителни
вкусотии, каквито по-рано
нямаше. Но как се правят
тези “ситничарски” продук-
ти?

Някой беше казал, че на
човек не му трябва да знае
как се правят саламите и по-
литиката.

Обичам баничките и си
взех две бутер банички от
витрината на близкия хипер-
маркет. Случайно обърнах
внимание на етикетчето, с
което беше залепен пликът
с баничките. Бях смаян! Не е
за вярване и затова изпра-

щам копие на това етикетче.
При ксерокопирането помо-
лих да увеличат микроско-
пичния текст.

Разбираемо е пакетира-
ните тестени изделия да
съдържат консерванти. Но
когато от витрината се пред-
лага една баничка за бърза
консумация, докато е още
топла, има ли смисъл да се
влагат толкова много помощ-
ни съставки, повечето от ко-
ито не са много полезни?
Впрочем на етикета не са
обозначени общоприетите
европейски индикации
“Еххх”, които са задължител-

ни за всички хранителни
продукти.

Кръстю БЕРБЕРОВ, Сливен

Съвремие

Мисията на училището е да осигури необходимите
условия за постигане на качествено образование на
всяко българско дете, съобразно с неговите интереси
и способности. Издигането на качеството на образо-
ванието и равнището на подготовка и развитие на
учениците е сложен проблем. За неговото решаване
са познати два подхода: екстензивен и интензивен.
Първият акцентира на количествените параметри на
процеса - повече учители, ръководители, обслужващ
персонал, повече време за самоподготовка на учени-
ците. При интензивния подход за по-малко време с по-
малко разходи се постига по-високо качество. Ако
досега броят на постъпилите в университет служеше
за показател на ефективността на дадено училище,
днес при масовизирането на висшето образование
този критерий не носи обективна информация за ка-
чеството на крайния продукт. В бъдеще предимно
резултатите от националните зрелостни изпити ще
служат за показател на ефективността.

Все по-актуален става проблемът за подбора на
управленските кадри, особено за тяхното по-нататъ-
шно обучение в управленски умения и силно лидер-
ско присъствие в педагогически колектив, като се
има предвид, че множеството от тях са бивши учите-
ли, без специална квалификация за управленска дей-
ност в живота на колектива. От решаващо значение
за качеството на образованието е качеството на пе-
дагогическите кадри и състоянието на системата за
селекцията на хората със средно образование при
подготовката им за учители. Социологическите про-
учвания отчитат пълна разруха на системата за на-
сочване на млади хора с възможности за реализация
на учителската професия.

Доц. Петко КРЪСТЕВ, Кърджали

УЧИТЕЛИТЕ СА ОТ
КЛЮЧОВО ЗНАЧЕНИЕ
ЗА ОБРАЗОВАНИЕТО

Споделено

С досада пред телевизионния екран
Цветанка Ризова и пре-
даването се превърна в
досадна говорилня.
След време неизвестно
по какви съображения
рубриката бе предоста-
вена само на г-жа Ризо-
ва. Няма да коментирам
разбиранията си за под-
хода при осигуряване на
събеседниците. Очевид-
но основно темите за
разговори са пряко
свързани с актуални
проблеми на деня. И
като че ли основно за
доизясняване на зачек-
нати събития или между-
личностни отношения
между видни люде. До-
тук добре, особено кога-
то грамотно е поставена
темата за разговор, не-

зависимо от какъв харак-
тер е.

Водещият, в случая г-
жа Ризова, би могла да
бъде по-лаконична при
навлизане в темата.
Вместо изслушване и
умерена намеса в раз-
говора през цялото вре-
ме на говорене от госта
тя го прекъсва, дори го
допълва какво той след-
ва да каже, с изяснява-
не на това, което той
тепърва ще обясни? И
вместо диалог се
превръща в досадна го-
ворилня. Друго опреде-
ление не намирам. Опит-
ва се да внушава свое
виждане, често пъти
представяйки го като
“така се говори в об-

ществото” или така е на-
писано в един от вест-
ниците, или така го каза
еди-кой си на миналата
среща в студиото. От от-
говорите търси нещо
малко известно, в това
число податка за някоя
интрига. Особено жалка
става, когато се говори
по организационно-пар-
тийни въпроси и с ней-
ната “компетентност”
обобщава с цел уточня-
ване дали правилно е
разбрала обясненията.
Всъщност с такъв финал
обявява задоволството
си, че сме предпочели
“Лице в лице”. Но дали е
така?

Христо ЦЕКОВ

В десетката

Борисов, народът е срещу теб

ННННН
обвиненията, че наистина я използвате.
Защо лидерът на ГЕРБ в пернишкото село
Кладница е свикал общоселско събрание,
на което е била обсъдена и решена смяната
на игумена на Кладнишкия манастир йеро-
монах Рафаил и представен новият кандидат
за игумен на светата обител архимандрит
Антим? В същото това време 620 души са
се подписали в петиция за защита на стария
игумен от когото са доволни. Защо искате
да го смените и защо се бъркате в църков-
ните работи? И там ли искате да създадете
хаоса, който създадохте в страната. Или вер-
ни на лъжите си, не ви прави впечатление,
че отричате това, което в момента правите?
Ако има заблудени, които ви вярват, то голя-
мата част от народа на нито една думица
ваша не вярва. Не мисли, че като обикаляш
църквите, събираш вярващи и ги лъжеш, те
ти вярват. Ти си пътник. Народът е срещу теб.
Това, което правиш по църквите с народна
пара, няма да ти послужи да получиш индул-
генции за греховете си, а те са много.

Христо ДЖУРОВ

С
ни

м
ка

 Б
ла

го
ве

ст
а 

Ц
В

Е
Т

К
О

В
А



ÍÀ ÔÎÊÓÑ

ЧЕТВЪРТЪК 8 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
11111 55555

И
Проф. Велко
ВЪЛКАНОВ

Политически
воайори

Има един такъв тип хора,
които задоволяват определена
страст (най-често сексуална, но
не само), като скрито наблюда-
ват интимния живот на другите.
Наричат ги воайори.

Тези хора, воайорите, имат
навика да надникват през клю-
чалката на съседния апарта-
мент, да наблюдават с бинокъл
ставащото в отсрещния апар-
тамент, да предприемат реди-
ца други опити за скрито про-
никване в частния живот на
хората. Да открие някоя дълбо-
ко поддържана лична тайна е
за воайора висша наслада.

Воайорите ги има и в поли-
тиката. Един от тях без съмне-
ние е “политологът” Антон То-
доров. Това човече с мустаци
“ала Хитлер” се рови из всич-
ки потайни кътчета на нашия
политически живот с мръсния
копнеж да открие компроме-
тиращи обстоятелства за няко-
го. Когато не ги намери, без
да се смущава, си ги измисля.
Така преди години в голяма
статия обяви, че Константин
Теллалов и аз като членове
на Комитета по правата на
човека  сме били

остриетата на
Държавна сигурност
и на Тодор Живков

Ласкателно е да си мисля,
че съм могъл да бъда острие
на ДС и Тодор Живков, но не
съм бил. С Държавна сигур-
ност преди Десети ноември не
съм имал никакъв контакт, а
след Десети контакт имах
само веднъж - когато в доклад-
на записка до надлежен ор-
ган на ДС изложих своето раз-
биране, че обществените ор-
ганизации, макар и да не са
регистрирани в съда, са закон-
ни, щом са законни целите,
които преследват, и са закон-
ни средствата, с които се пре-
следват тези цели. Записката,
подписана със собственото ми
име (а не с псевдоним), бе в
защита на Русенския комитет
и други обществени органи-
зации, възникнали в навече-
рието на Десети ноември и
обявявани за незаконни, за-
щото не били регистрирани в
съда. На Тодор Живков преди
Десети ноември съм писал
две писма, с които съм търсил
защита срещу издевателства-
та, на които бях подложен от
всесилния в ония години Яро-
слав Радев.

Антон Тодоров е частен
воайор. Той работи със свои
средства и за своя слава. Но
има и служебни воайори. Те
са предимно в парламента,
където използват предоставе-
ните от тази институция
възможности за проникване в
миналия живот на известни
публични личности. Те са жад-
ни да научат тайните на хора,

Вчерашни доносници днес си позволяват наглостта
да четат лекции по политическа нравственост

издигнали се в обществената
йерархия. Приеха закон, кой-
то им позволи да публикуват
имената на обществено изве-
стни лица, били някога в услу-
га на Държавна сигурност и
военното разузнаване. И как-
во последва от това, питам,
освен че воайорите изпитаха
своята нечиста воайорска на-
слада? Сътрудниците на ДС,
които след Десети ноември се
поставиха в услуга на “демо-
кратите”, нямаха никакви не-
приятности. Напротив.

Най-активните
агенти на ДС

получиха най-високи
служебни признания

Желю Желев, който уж се
гнусеше от сътрудниците на
ДС, назначи прононсирания
агент на ДС Георги Марков
(Николай) за член на Консти-
туционния съд. Петко Бо-
чаров, човекът може
би с най-дълъг
“трудов стаж”
в ДС, бе
о б р а д -
ван с

о н о в а
м е д и й н о
в н и м а н и е ,
което може да
се окаже само на
най-изтъкнат борец
срещу тоталитарната
власт. Стоян Сталев (Мари-

на чужди разузнавателни сис-
теми. Не на разправа, а на
щастлива съдба се радват и
много други сътрудници на ДС,
преминали на антикомунисти-
чески позиции, като например
Георги Фотев, Георги Данаи-
лов, Владимир Береану, Ке-
ворк Кеворкян, Лютви Местан
и още много други като тях.

Нямам нищо против тези
хора. Те, както и всички оста-
нали, търсят своето място във
възникналата нова обществе-
на обстановка. Непоносими са
ми само онези от тях, които

имат дързостта да
искат да бъдат наши

морални ментори

Това е повече от противно.
Вчерашният доносник днес си
позволява наглостта да чете

лекции по политическа нрав-
ственост! Жертвайте няколко
минути от времето си и се
заслушайте в някое от пре-
даванията на Георги Корита-
ров, за да разберете какво
имам предвид. По-рано този
човек го съжалявах, но с едно
нелошо чувство. Насилили са
го и той се е съгласил да до-
носничи. Но днес го съжаля-
вам с чувството на омерзение.
След като, така или иначе,
вчера си бил съгласен да
бъдеш подлец, днес, драги, ня-
маш право да се държиш като
извисен над нас нравствен
проповедник. Иди в гората и
се отдай на пост и молитви с
надеждата бог ти прости гре-
ховете, а не използвай теле-
визионната трибуна, за да
повдигаш на степен своята

низост. Същото чувство изпит-
вах към Петко Бочаров. То е
дори по-противно от чувството
ми към Коритаров. В изживя-
ваната от Бочаров радост, че
може безнаказано да се гав-
ри с нас, проявявайки цялото
свое безсрамие, се криеше
определена нравствена пер-
верзия.

Воайорската наслада и
днес е търсена във

възможностите
на парламента

Двама депутати, Петър Сла-
вов и Методи Андреев, са вне-

сли законопроект, който
предвижда да се из-

дирват бившите
служители на

ДС и РУ,
б е з

по-

нов), синът на проф. Живко
Сталев, бе изпратен посланик
в Германската федерална ре-
публика. Божидар Димитров
(Кардам,  Тервел, Телериг)
стана министър без портфейл
в правителството на Бойко Бо-
рисов. Тодор Колев (Петров)
бе депутат във ВНС, а след
това и съветник в посолството
ни в Канада. Богдан Богданов
(Николов) освен високите уни-
верситетски длъжности зае и
длъжността посланик на Ре-
публика България в Гърция.
Венцеслав Димитров (Попов)
неколкократно бе избиран в
Народното събрание, където
бурно проявяваше своя анти-
комунизъм. Иво Инджев, до-
вчера храненик в буквалния
смисъл на ДС, днес отново в
буквалния смисъл е храненик

следните да бъдат
уведомявани. Това е,

както се казва,  положението

- мършоядците искат мърша.
Какво разложено съзнание

трябва наистина да има чо-
век, за да иска да знае кой
какъв е бил преди повече от
четвърт век, когато днес ху-
бавият ни народ загива (чез-
не) в буквалния смисъл!

Всеки ден
хиляди напускат

България

а тия, които остават, не искат
да създават семейства и да
раждат деца, просто защото
нямат необходимата за това
финансова възможност. За да
се запази сегашният брой
българи, всяко българско се-
мейство трябва да има поне
три деца, а днес дори едно
дете трудно се отглежда. По-

вече от 1300 години оцеля-
вахме, а едва ли ще оцелеем
в следващите сто. Но това
очевидно не вълнува воайо-
рите.

Чезне народът ни, но чез-
не и държавата ни. Строго
взето, ние вече нямаме държа-
ва. Това, което имаме, е някак-
во акционерно дружество, ор-
ганизирано от тъмни по про-
изход бизнесмени с цел лич-
на печалба. За да прикрие
истинската си същност, друже-
ството е приело външните бе-
лези на държава, но не е
държава, доколкото държава-
та е организация с грижа за
цялото общество. Държавата,
освен това, за да е държава,
трябва да е суверенна. Бълга-
рия не е суверенна държава.
Тя е протекторат на някои за-
падни държави и преди всич-
ко на САЩ. Кой може да ува-
жава такова държавоподобно
образувание? Имахме един
сигурен приятел - Русия, но
сега и тя се отвърна от нас.

Все още има хора, предпо-
лагам, които си спомнят култо-
вата фраза, произнесена ня-
кога от Нейчо Неев, вицепре-
миер в правителството на
Любен Беров: “Егати държава-
та, щом аз съм й вицепреми-
ер!” Днес с много повече ос-
нование можем да кажем:
“Егати държавата, щом неин
президент е този смешен чо-
век Росен Плевнелиев, щом
неин премиер е този прост
(както сам той се определи)
човек Бойко Борисов, щом
нейни министри са такива,
излезли извън времето и про-
странството, особи като  Нен-
чев и Москов, щом нейни за-
конодатели са такива жалки
воайори като Петър Славов и
Методи Андреев.” Трябва най-
после да стане ясно:

тази „държава”
е гробокопач
на народа ни

Знаят негодниците как да
действат. За да се ликвидира
една държава, трябва най-на-
пред да се ликвидира нейната
система от органи за вътреш-
на и външна сигурност (ДС и
РУ). Щурмовите отряди на
СДС и ГЕРБ успяха да унищо-
жат системата ни за сигурност
и сега вече сме оставени на
“доизживяване”.

Загиваме, но все още не
сме загинали и това ни дава
определен шанс. Трябва пре-
ди всичко да изхвърлим целия
този социален боклук, който се
представя за държава, и да
изберем в една истинска
държава хора, които с поглед
напред ще предприемат всич-
ки мерки за спасението на
българската нация - чудесно
цвете в букета от красиви цве-
тя, какъвто букет представля-
ва човечеството.

Ще я има ли България се
решава днес, а не утре. Утре
ще бъде късно.

Антон Тодоров Божидар Димитров

Георги Марков Георги Коритаров Методи Андреев
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Подготви Христо
ГЕОРГИЕВ

На 8 септември
1944 г. команд-
ващият Народ-
но-освободител-
ната въста-
ническа армия
(НОВА) Добри
Терпешев
нарежда на
всички парти-
зански форми-
рования в
страната да
слязат от
планината
и да завземат
властта
в градовете
и селата
на България

„Åíòóñèàçúì è
âúçòîðã çàâëàäÿõà
îãðîìíèòå ìàñè...”
Няколко щрихи от това, което се случва
в България в деветия ден на 1944 г.

Това, което се случва в България в
деветия ден на септември 1944 г., сла-
га край на един от най-срамните пери-
оди в историята на България, въвлече-
на от управниците си в мрачната аван-
тюра на Хитлер. Днес спекулациите
около девети септември са безчет. Нека
поне да надзърнем в реалиите на този
съдбовен за страната ни ден чрез спо-
мените на участници в тогавашните
събития, особено ценни поради тяхната
автентичност.

Кимон Георгиев (1882-1969)
завършва военно училище в началото
на миналия век. Участва в Балканска-
та, Междусъюзническата и Първата
световна война. Един от основателите
на Военния съюз, Народния сговор,
член е на Политическия кръг “Звено”.
Участва и в трите преврата по времето
на “демократичното” развитие на Бълга-
рия преди 1944 г. и след тях става ми-
нистър и министър-председател. Изби-
ран е за депутат и заема най-различни
министерски постове.

Антон Югов (1904-1991) е виден
деец и ръководител на БКП и на въоръ-
жената съпротива по време на Втората
световна война. След края й става
министър на вътрешните работи (1944-
1949) и министър-председател (1956-
1962).

Вадим Кожевников и М. Сиволобов
посещават България като кореспонден-
ти на в. “Правда” няколко дни след 9
септември 1944 г. Докладът, който из-
пращат на Георги Димитров, е един из-
ключително ценен поглед към случва-
щото се в България по онова време.

КИМОН ГЕОРГИЕВ
Спомени за
завземането на
властта в София
в нощта срещу
9 септември 1944 г.

...На 8 сеп-
тември след
обяд у дома се
състоя послед-
ното заседа-
ние на неле-
галния Нац.
комитет на От.
фронт. Обсъж-
дахме и опре-
делихме окон-
чателно съста-
ва на отечест-

пунктове в столицата са
завзети съобразно уста-
новения план от силите
на Отечествения фронт.

Около 5 часа сутрин-
та новото правителство
се отправи към сградата
на Министерството на
войната, която беше
обкръжена от артиле-
рийски части, верни на
Отечествения фронт, и партизански групи.

Тук, на крак, в стая №25 на партера,
стаята на дежурния офицер, се състоя
първото заседание на правителството.
Оттук в 6,5 часа прочетох следната про-
кламация към българския народ:...

Малко след като прочетох прокла-
мацията към народа за образуването на
правителството на Отечествения фронт,
още докато бях във Военното министер-
ство, във временния ми кабинет на ми-
нистър-председател доведоха регента
Кирил. Бяха го задържали в Боровец
веднага след преврата през нощта и го
бяха докарали във Военното министер-
ство...

Филов не беше още задържан. Той се
кри някъде ден-два след 9-и септември...

Когато излязохме от подземието на
Министерството на войната, навън де-
филираха вече партизанските отряди.
Неописуемо въодушевление и не-

прекъснато “ура” се носеше във въздуха.
Безпределен ентусиазъм и възторг
беше завладял огромните маси от хора,
които изпълваха улиците и площадите...

“Из личния архив на Кимон
Георгиев”, том II, Държавна
агенция “Архиви”, 2008 год.

АНТОН ЮГОВ
Спомени за
събитията в София
през нощта срещу
9 септември 1944 г.

Още към 3 часа
през нощта ни
съобщиха, че
ударът срещу Во-
енното министер-
ство е успял. С
Кимон Георгиев се
срещнахме на тро-
тоара - аз заедно
с Добри Терпешев
и Георги Чанков
бяхме преди това

към народа. Спомням си, че говорителят
на радиото, когото бяхме казали да
намерят и да доведат, буквално си беше
“глътнал езика”. Той, опитният и трени-
ран спикер, така се беше уплашил, че
отначало не можеше да произнесе звук...

Още на 9 септември казах на бай
Кимон, че на мястото на полицията ще
трябва да създадем нов орган - Народ-
на милиция. Кимон Георгиев веднага ми
отговори: “Разбира се! Ние извършихме
историческа промяна. Незабавно тряб-
ва да издадем постановление за обра-
зуването на народна милиция.”

И аз още същия ден, на 9 септември,
след обяд, седнах да пиша правителст-
вен документ за образуването на мили-
цията. Това беше първото постановле-
ние, което пишех в живота си. Кой от
нас беше писал такива работи! Години
наред ние бяхме в нелегалност и нямах-
ме опит в държавните дела.

Правителството, първото правителст-
во на Отечествения фронт, се уточнява-
ше преди и на самия 8 септември 1944
г. На 7 септември Политбюро на ЦК на
Партията определи министрите - пред-
ставители на партията в кабинета. Тога-
ва и мен ме посочиха като министър на
вътрешните работи. На другия ден, на 8
септември, в дома на Кимон Георгиев,
Добри Терпешев участвуваше от наша
страна в окончателното определяне на
състава на Министерския съвет. Знаех,
че имаше възражения срещу Петко Сто-
янов, Димо Казасов, Дамян Велчев. По-
мня например, че Тодор Тошев беше
против това Дамян Велчев да бъде ми-
нистър на войната. Но различията се из-
гладиха...

Голям и верен съюзник на нашето
общо революционно дело беше Кимон
Георгиев. Веднъж като се свърза с пар-
тията - още от 1936-1937 година, и вече
не отстъпи!...

“Из личния архив на
Кимон Георгиев”, том II, Държавна

агенция “Архиви”, 2008 год.
венофронтовското правителство. Ударът
беше решен за нощта срещу 9 септем-
ври.

Моята задача беше особено трудна.
Трябваше да уговарям отделните лица
за разпределението на министерските
постове. В такива случаи, както се знае,
трябва да се преодолеят интереси, ам-
биции, да се проявява такт и пр. Никола
Петков например искаше да стане ми-
нистър на вътрешните работи, а Вене-
лин Ганев - министър на правосъдието...

Друга група уточняваше техническо-
то изпълнение на акта за завземането
на властта през тази същата нощ.

Това беше бурната и напрегната
нощ, в която се роди истинската народ-
на власт.

Към три часа след полунощ получих-
ме съобщение, че повечето от важните

на бул. “Евлоги Георгиев” 31 в дома на
Петър Вранчев, Кимон Георгиев и Да-
мян Велчев в съседната къща на един
доктор, а Цола Драгойчева и Димитър
Ганев бяха у Ячо Кабаивански. С коли
отидохме в завзетото вече министерст-
во и още около три и половина - четири
без петнадесет се докладва вече там, в
министерството, че са завзети всички на-
белязани обекти в столицата. По радио-
то, което се намираше в същата сграда,
казахме да съобщят, че в четири часа
ще се направи важно съобщение. Ста-
ваше дума за прокламацията, с която
новият министър-председател ще се
обърне от името на Отечествения фронт

¡. Ã., 24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë 1944 „.
ƒÓ ‰Û„‡ˇ √[ÂÓ„Ë] Ã[Ëı‡ÈÎÓ‚] ƒËÏËÚÓ‚
œËÒÚË„Ì‡ıÏÂ ‚ —ÓÙËˇ ˜ÂÚËË ‰ÌË ÒÎÂ‰

‰˙Ê‡‚ÌËˇ ÔÂ‚‡Ú, ÍÓÈÚÓ ·Â¯Â ËÁ‚˙¯ÂÌ ‚ ÒÚ‡-
Ì‡Ú‡, Ë ÚË ‰ÌË ÔÂ‰Ë Ò˙‚ÂÚÒÍËÚÂ ˜‡ÒÚË ‰‡ ‚ÎˇÁ‡Ú
‚ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ.

¬ Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÌË Ì‡ ‚ÓÂÌÌË ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌÚË
ÌËÂ ÒÏÂ ËÏ‡ÎË ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚÚ‡ ‰‡ ‚Ë‰ËÏ ÌÂ‚Â‰Ì˙Ê
„ÓÎˇÏÓ ‚ÂÎËÍÓÎÂÔËÂ, Ú˙ÊÂÒÚ‚ÂÌÓÒÚ ÔË ÓÒ‚Ó-
·ÓÊ‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ì‡¯ËÚÂ „‡‰Ó‚Â ÓÚ ÌÂÏÒÍËÚÂ ÓÍÛ-
Ô‡ÚÓË, ÎËÍÛ‚‡ÌÂÚÓ Ë ‡‰ÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ì‡Ó‰‡. ÕÓ
ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ‚Ë‰ˇıÏÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, Ì‡‰ı‚˙ÎË ‚ÒË˜-
ÍË Ì‡¯Ë Ó˜‡Í‚‡ÌËˇ Ë ‰˙Î·ÓÍÓ ÌË ‡Á‚˙ÎÌÛ‚‡.

œÓ Ô˙ÚË˘‡Ú‡, ÔÓ ÍÓËÚÓ Úˇ·‚‡¯Â ‰‡ ÔÂÏËÌÂ
◊Â‚ÂÌ‡Ú‡ ‡ÏËˇ, ÔË ‚ÎËÁ‡ÌÂÚÓ ‚˙‚ ‚ÒˇÍÓ „‡‰-

ИЗ ИНФОРМАЦИОННИЯ ДОКЛАД
НА ВОЕННИТЕ КОРЕСПОНДЕНТИ
НА В. „ПРАВДА” В. КОЖЕВНИКОВ
И М. СИВОЛОБОВ

˜Â Ë ÒÂÎÓ ·ˇı‡ ËÁ‰Ë„Ì‡ÚË ÚËÛÏÙ‡ÎÌË ‡ÍË,
Ó·‚ËÚË ‚ ˆ‚ÂÚˇ Ë ÎÓÁÛÌ„Ë: ìƒÓ·Â ‰Ó¯ÎË, Ì‡¯Ë
ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂÎËî. Õ‡ÒÂÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒˇÍÓ „‡‰˜Â Ë
ÒÂÎÓ ÓÚ ‡ÌÌË ÁÓË ËÁÎËÁ‡¯Â Ì‡ ÚÂÁË Ô˙ÚË˘‡ Ò
ı‡ÌËÚÂÎÌË ÔÓ‰ÛÍÚË ‚ ÍÓ¯ÌËˆË Ë ·Óı˜Ë, ‡ÁÔÓ-
Î‡„‡¯Â ÒÂ Í‡È Ô˙Úˇ Ë ÔÓ ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË Ó˜‡Í‚‡¯Â
Ë‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ˜‡ÒÚËÚÂ Ì‡ ◊Â‚ÂÌ‡Ú‡ ‡ÏËˇ.

œÓÒÂ˘‡ÌËˇÚ‡, ÍÓËÚÓ ÌË Ó„‡ÌËÁË‡ ·˙Î„‡-
ÒÍËˇÚ Ì‡Ó‰, ˜Û‚ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ËÒÍÂÌÓ ÎËÍÛ‚‡ÌÂ,
ÍÓÂÚÓ ÒÂ˘‡ıÏÂ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡ Í‡˜Í‡, ·ˇı‡ ÔÓˇ‚‡ Ì‡
ÒÚËıËÈÌ‡Ú‡ ‚ÓÎˇ, Ì‡ ‡‰ÓÒÚÚ‡ ÏÛ. ¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ ÌÂ
·Â¯Â ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ Ó„‡ÌËÁË‡ÌÓ Ë ÔÓ‰„ÓÚ‚Â-
ÌÓ ÓÚ ÌˇÍÓ„Ó...

Œ„ÓÏÌËˇÚ ·ÓÈ ˜Â‚ÂÌË ÁÌ‡ÏÂÌ‡ Ò ÂÏ·ÎÂ-
Ï‡Ú‡ Ì‡ —˙‚ÂÚÒÍËˇ Ò˙˛Á - Ò˙Ô Ë ˜ÛÍ, ÍÓËÚÓ
ÛÍ‡Òˇ‚‡Ú ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ Û˜ÂÊ‰ÂÌËˇ, ˜Â‚ÂÌËÚÂ
ÎÂÌÚË Ë ˜Â‚ÂÌËÚÂ Á‚ÂÁ‰Ë, ÌÓÒÂÌË ÌÂ Ò‡ÏÓ ÓÚ
„‡Ê‰‡ÌË, ÌÓ Ë ÓÚ ‚ÓÈÌËˆË Ë ÓÙËˆÂË ÓÚ ·˙Î„‡-
ÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ, ÌË Ì‡ÔÓÏÌˇ Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÌ‡Ú‡ ÒËÚÛ-
‡ˆËˇ ÔÂÁ 1917 „. ‚ –ÛÒËˇ...

¬ Ì‡ÒÂÎÂÌËˇ ÔÛÌÍÚ ÀÓ‚‡˜ [ÀÓ‚Â˜] ÌË ÒÂ Ì‡-
ÎÓÊË ‰‡ ÒÚ‡ÌÂÏ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎË Ì‡ Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÌË Ì‡-
ÒÚÓÂÌËˇ, ÍÓËÚÓ ÔËÂı‡ Í‡ÈÌÓ ÌÂÊÂÎ‡ÚÂÎÂÌ ı‡-
‡ÍÚÂ Ë ÙÓÏË, Ë „Ó‚ÓÂı‡ Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌË ÌÂ-
‡Á·Ë‡ÚÂÎÒÚ‚‡ ‚ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ. ÷ÂÎËˇÚ
ÓÙËˆÂÒÍË Ò˙ÒÚ‡‚ Ì‡ „‡ÌËÁÓÌ‡ ‚ ÀÓ‚‡˜ [ÀÓ‚Â˜]
·ËÎ ‡ÂÒÚÛ‚‡Ì, ÔË ÚÓ‚‡ ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ ÍÓ-
ÏÛÌËÒÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËˇ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇı‡ ÔÓ‰Ó·-
ÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ Í‡ÚÓ ·Ó·‡ ÒÂ˘Û Ù‡¯ËÒÚÍËÚÂ ÂÎÂ-
ÏÂÌÚË ‚ ÒÚ‡Ì‡Ú‡. Õ‡Ò ÌË Á‡‚Â‰Óı‡ ‚ Á‡Ú‚Ó‡,
Ó·Â˘‡‚‡ÈÍË ‰‡ ÌË ÔÓÍ‡Ê‡Ú Á‡ÎÓ‚ÂÌË Ù‡¯ËÒÚË.
¡ˇıÏÂ Û·Â‰ÂÌË, ˜Â ˘Â ‚Ë‰ËÏ ÌÂÏÒÍË ‚ÓÈÌËˆË Ë
ÓÙËˆÂË, ‡ ‚Ë‰ˇıÏÂ ·˙Î„‡ÒÍË ÓÙËˆÂË. “˙ÎÔ‡Ú‡
Ò ˇÓÒÚÌË ÍˇÒ˙ˆË ÒÂ ı‚˙ÎË Í˙Ï Â¯ÂÚÍËÚÂ.
—‡ÏÓ Ò Ì‡È-ÂÌÂ„Ë˜ÌË ÛÒËÎËˇ ÌË ÒÂ Û‰‡‰Â ‰‡
ÔÂ‰ÓÚ‚‡ÚËÏ ÎËÌ˜Û‚‡ÌÂ Ë Ò ÔÓÏÓ˘Ú‡ Ì‡ ÏÂÒÚ-
ÌËÚÂ ‚Î‡ÒÚË ÛÒÔˇıÏÂ ‰‡ ÌÂ ‰ÓÔÛÒÌÂÏ ÌÂÓÔ‡‚‰‡-
ÌÓ Í˙‚ÓÔÓÎËÚËÂ...

¬ ‡ÏËˇÚ‡ Ù‡ÍÚË˜ÂÒÍË Â ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌÓ ‰‚Û‚Î‡-
ÒÚËÂ. ŒÚ Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡, ÓÒÚ‡Ú˙ˆËÚÂ ÓÚ ÍÓÏ‡Ì‰ÌËˇ
Ò˙ÒÚ‡‚, ‡ ÓÚ ‰Û„‡, ‚ÓÈÌË¯ÍËÚÂ ÍÓÏËÚÂÚË. œÓ-
ÒÎÂ‰ÌËÚÂ Ì‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ Ò‡ ‚ÁÂÎË ‚Î‡ÒÚÚ‡ Ì‡Ô˙ÎÌÓ
‚ Ò‚ÓË ˙ˆÂ. ÕÂÌ‡‚ËÒÚÚ‡ Ì‡ ‚ÓÈÌË¯ÍËÚÂ Ï‡ÒË
Í˙Ï ÓÙËˆÂËÚÂ Â ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡, Ú˙È Í‡ÚÓ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
‡ÏËˇ ‰˙Î„Ó ‚ÂÏÂ ·Â¯Â Á‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ Ì‡Ó‰
‰Û¯ËÚÂÎ Ì‡ Ì‡Ó‰ÌÓÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂÎÌÓÚÓ ‰‚ËÊÂÌËÂ.
¡Ë ·ËÎÓ ˆÂÎÂÒ˙Ó·‡ÁÌÓ, ‡ÍÓ ÔÓ‚ÂÍ‡Ú‡ Ë ˜ËÒÚ-
Í‡Ú‡ ‚ ‡ÏËˇÚ‡ ÒÂ ÔÓ‚ÂˇÚ ÌÂ Ì‡ ‚ÓÈÌË¯ÍËÚÂ
ÍÓÏËÚÂÚË, ‡ Ì‡ ÒÔÂˆË‡ÎÌ‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡ ÍÓÏËÒËˇ,
ÍÓˇÚÓ ‚˙Á ÓÒÌÓ‚‡ Ì‡ Ù‡ÍÚËÚÂ Ó·ÂÍÚË‚ÌÓ ‰‡ ÓÔ-
Â‰ÂÎË Í‡˜ÂÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ Â‰ËÌ ËÎË ‰Û„ ÓÙËˆÂ...

œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÔÂÏËÌ‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ˜‡ÒÚË Ì‡
Â‰Ó‚Ì‡Ú‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇ ÔÂÁ —ÓÙËˇ ‚Ë‰ˇıÏÂ
ÎÓÁÛÌ„Ë Ò ˇ‚ÌÓ ÔÓ‚ÓÍ‡ÚË‚ÂÌ ı‡‡ÍÚÂ. Õ‡ÔË-
ÏÂ ì—Ï˙Ú Ì‡ Í‡ÔËÚ‡ÎËÁÏ‡î, Ú.Â. ÎÓÁÛÌ„Ë, Ì‡ÒÓ-
˜ÂÌË Í˙Ï ‡ÁÔ‡Î‚‡ÌÂ Ì‡ „‡Ê‰‡ÌÒÍ‡ ‚ÓÈÌ‡ ‚
ÒÚ‡Ì‡Ú‡. œÓ‰Ó·ÌË ÎÓÁÛÌ„Ë Ì‡ÏË‡ı‡ ÏˇÒÚÓ ÌÂ
Ò‡ÏÓ ÔÓ ÔÎ‡Í‡ÚË, ÌÓ Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ ÊË‚ÂÂı‡ ‚ ÏÌÓ„Ó
„ÓÂ˘Ë „Î‡‚Ë ÓÚ Ò˙ÒÚ‡‚‡ Ì‡ ‡ÏËˇÚ‡ Ë ÓÚ ÒÂ‰ËÚÂ
Ì‡ „‡Ê‰‡ÌÒÍÓÚÓ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂ.

œÓ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÁË Ù‡ÍÚË ÒÔÓ‰ÂÎËıÏÂ Ì‡¯ÂÚÓ
ÏÌÂÌËÂ Ò ÍÓÏ‡Ì‰‚‡˘Ëˇ Ì‡Ó‰ÌÓÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂÎÌ‡Ú‡
‡ÏËˇ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ „ÂÌÂ‡Î ¡Î‡„ÓÈ »‚‡ÌÓ‚. “ÓÈ
Á‡ˇ‚Ë, ˜Â Ù‡ÍÚËÚÂ Ò‡ ÏÛ ËÁ‚ÂÒÚÌË Ë ˜Â ÚÓÈ ÒÂ
ÓÚÌ‡Òˇ Í˙Ï Úˇı ÓÚËˆ‡ÚÂÎÌÓ.  ÓÏ‡Ì‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ Â ÔÂ‰ÔËÂÎÓ Â‰Ëˆ‡ ÏÂÍË Ë
„ÓÚ‚Ë ÒÔÂˆË‡ÎÌ‡ Á‡ÔÓ‚Â‰, Á‡·‡Ìˇ‚‡˘‡ Â‰Ó‚ÌË-
ÚÂ ˜‡ÒÚË Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ ‰‡ ÌÓÒˇÚ ˜Â‚ÂÌË
ÁÌ‡ÏÂÌ‡ Ò ÂÏ·ÎÂÏ‡Ú‡ Ò˙Ô Ë ˜ÛÍ Ë Á‡ÏˇÌ‡Ú‡ Ì‡
‚ÓÂÌÌË ÂÏ·ÎÂÏË Ò ˜Â‚ÂÌË Á‚ÂÁ‰Ë Ë ÎÂÌÚË.
 ÓÎÍÓÚÓ ‰Ó ‚ÓÈÌË¯ÍËÚÂ ÍÓÏËÚÂÚË, Á‡ˇ‚Ë „ÂÌÂ‡Î
[¡Î‡„ÓÈ] »‚‡ÌÓ‚, ÒÂ„‡ Â ÏÌÓ„Ó ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ
ÔÂÒÂ˜Â ÚˇıÌ‡Ú‡ ‡ÍÚË‚Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ...

—ÎÂ‰ ÔÓÒÂ˘ÂÌËÂÚÓ ÌË Ë ‡Á„Ó‚ÓËÚÂ Ò ˜ÎÂÌÓ-
‚ÂÚÂ Ì‡ ÷  Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÍÓÏÔ‡ÚËˇ ÌË ÒÂ ÒÚÛ-
‚‡, ˜Â ÚÓ‚‡ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÔÂ‰‡ÌË, Ì‡È-‰Ó·Ë
ÒËÌÓ‚Â Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ Ì‡Ó‰, ËÏ‡˘Ë ÏÌÓ„Ó„Ó‰Ë-
¯ÂÌ Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÂÌ ÓÔËÚ ÓÚ ÌÂÎÂ„‡ÎÌ‡Ú‡ ÒË ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚ, ÌÓ ÍÓËÚÓ, ÒÚË„Ì‡ÎË ‰Ó ÎÂ„‡ÎÌ‡ ‡·ÓÚ‡, ÒÂ
·ÓˇÚ ‰‡ ÌÂ ËÁÔÛÒÌ‡Ú Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÌ‡Ú‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ Ë
ÌÂ ÒÂ ÓËÂÌÚË‡Ú Ò˙‚ÒÂÏ Ô‡‚ËÎÌÓ ‚˙‚ ‚˙Ì¯ÌÓ-
ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡, Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡˘‡ ÓÍÓÎÓ
¡˙Î„‡Ëˇ...

¬ÓÂÌÌË ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌÚË Ì‡ ìœ‡‚‰‡î
Ã‡ÈÓ (Ô) ¬.  ÓÊÂ‚ÌËÍÓ‚
Ã‡ÈÓ (Ô) Ã. —Ë‚ÓÎÓ·Ó‚

ŒÚ ì¡˙Î„‡Ëˇ - ÌÂÔËÁÌ‡ÚËˇÚ ÔÓÚË‚ÌËÍ
Ì‡ “ÂÚËˇ ‡Èıî, 1995 „.
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кратки
ПЛЕВЕНСКАТА ФИЛХАРМОНИЯ
ОТКРИВА СЕЗОНА В СЪБОТА

Документална
прожекция в Полския
институт

Прожекция на документалния
филм “Светът на Юзеф” на Рафал
Вечински (с български надписи)
организира Полският институт
в София днес от 18 ч. в салона на
ул. “Веслец” 12, входът е свобо-
ден. Филмът припомня история-
та на живота и смъртта на
деветчленното семейство Улма
от Маркова, което по време на
германската окупация се опитва
да укрие и да спаси полски граж-
дани с еврейски произход.

Две поколения
Мирчеви с изложба
в Париж

Изложба от скулптура и живо-
пис “Есен в Париж” с автори доц.
д-р Ралица Мирчева (НБУ), проф.
Емил Мирчев (НХА) и гл. ас.
д-р Момчил Мирчев (НХА) бе от-
крита в Българския културен
център в Париж. Творбите са
подбрани така, че взаимно се
допълват и създават креативна
атмосфера. Публиката може да се
наслади през целия септември на
значимо творческо присъствие, на
три различни авторски почерка.
За първи път авторите участ-
ват заедно и правят изложба в
Париж. Експозицията представя
творци, които изразяват силно и
характерно отделни стилове и са
обвързали творческата си съдба
интуитивно или осъзнато с иде-
ите на съвременното изкуство.

За първи път
показват сериал
на Венецианската
Мостра

На 72-ят Венециански кинофес-
тивал за пръв път бе показан се-
риал - “Младият папа” на един от
водещите италиански режисьори
Паоло Сорентино. Той има “Оскар”
за филма “Великата красота” (2013).
Зрителите видяха две от 8-те
серии на епопеята, която ще бъде
показана тази есен по частната
телевизия “Скай” в Италия и в още
няколко държави, информира БГНЕС.
Филмът разказва за папа Пий XIII
(в изпълнение на британския ак-
тьор Джъд Лоу), който се опитва
да въведе революционни промени в
закостенялата система на Римо-
католическата църква. В конкурса
ще бъдат показани общо 20 филма,
победителите ще бъдат обявени
на 10 септември.

Äåòñêîòî.ÁÍÐ ñ ïðåìèåðà
â ïàðêà „Âë. Çàèìîâ”

Националното радио пренася част
от предаванията си на нови платформи

“Бърборино”, “До-
бро утро, мили деца”,
“Весел ранобудник” -
много от съвременни-
те родители помнят
мелодиите и гласове-
те от тези предавания
на националното ра-
дио, с които са порас-
нали. Бабите и дядов-
ците пък имат спомен
за първите детски
предавания на БНР -
“Час за децата”, за-
почнал през 1935 г. с
автор тогава младият
български компози-
тор Парашкев Хаджи-
ев. Под негово ръко-
водство за първите си
седем години радио-
то създава и излъчва
на живо над 120 дет-
ски радиооперетки по
приказки.

Днес, на вече впе-
чатляващата възраст
от 80 години, БНР про-
дължава да създава и
излъчва предавания
за децата. И не само.
Заедно с най-младата
си аудитория то се
пренася в интернет -
върху платформата на
радио “Бинар”.

На 12 септември от

18 ч. пред театър “Со-
фия” в парк “Владимир
Заимов” Българското
национално радио ще
направи премиера на
новите си медийни
продукти, предназна-
чени за детската ауди-
тория: 24-часов канал
с детска музика и при-

казки и новия детски
сайт - Детското.БНР.

Каналът с детска
музика и приказки
вече повече от месец
излъчва 24 часа в де-
нонощието  детска му-
зика и приказки на
интернет адрес http://
www.binar.bg/. Детският

портал - Детското.БНР,
който започва от
12 септември, пък
предлага много от дет-
ските предавания,
излъчени в ефира, но-
вини, любопитни фак-
ти, богата галерия от
снимки и рисунки,
игри, детско творчест-

во и конкурси.
Сайтът е оптимизи-

ран за работа на мо-
билни устройства, за
да може да се ползва
чрез таблет и телефон
от децата и учителите
в системата на преду-
чилищното и училищ-
но образование. В раз-
личните му категории
- “Фантазирай”, “Тайни
и загадки”, “Изкуство”,
“Музикална кутийка”,
“От соул до рокенд-
рол”, “Написах сам”,
“Златната ябълка”,
“Междучасие”, “До-ре-
ми”, “Къщата”, те ще
намерят десетки начи-
ни да се забавляват,
да творят и да науча-
ват нови неща.

Д е т с к о т о . Б Н Р
представя огромната
продукция на нацио-
налната медия и не
препраща към чуж-
до съдържание и
други сайтове, което
е важно за безопас-
ното му ползване от
най-малките.

Премиерата е под
слогана “Слушай,
гледай, играй с Дет-
ското.БНР”.

расивият италиански ку-
рорт Лидо ди Йезоло
отново ще се превърне в
артистична сцена за талан-

БЪЛГАРСКИ ФЕСТИВАЛ СЪБИРА
СТОТИЦИ ТАЛАНТИ В  ИТАЛИЯ

Документалният филм
“Анна Николова - разказа-
на история...” ще има про-
жекция на 9 септември от
18 ч. в Полския институт в
София, ул. “Веслец” 12.
Входът е свободен. Органи-
затор е Полският институт
в София, съвместно с Пол-
ското културно-просветно
дружество “Владислав Вар-
ненчик” в България.

Във филма Анна Нико-
лова разказва за живота си
с изтъкнатия български
композитор Лазар Нико-
лов, споменава семейния

К
ти от цял свят. Причината е Меж-
дународният фестивал “Орфей в
Италия”, който започва от днес до
14 септември. Фестивалът се
провежда под патронажа на
вицепрезидента на България -
Маргарита Попова. Тя ще присъ-
ства на откриването му и ще има
възможността да поздрави участ-
ниците в “Орфей в Италия”.
Фестивалът се организира за девета
поредна година от българския Арт
център “Кърнолски” със съдействие-
то на италианската асоциация
“ИТАКА” и кметството на Лидо ди
Йезоло. В тазгодишното му издание
ще се съревновават над 450 певци,
музиканти, танцьори и артисти на
възраст от 5 до 25 години. Те ще
пристигнат от България, Италия,
Грузия, Финландия, Полша, Швеция,
Швейцария, Португалия, Испания,

Литва и Малта.
Участниците ще могат да посетят
два мастър класа по време на арт
фестивала. Алисия Викарио -
преподавател по танци от Испа-
ния, ще разясни на участниците
как се танцува фламенко. Итали-
анският музикант Джани Непи ще
проведе вокален майсторски клас.
Откриването на “Орфей в Италия”
е предвидено за 9 септември.
Гала концертът, по време на който
ще се проведе и церемонията по
награждаване на победителите,
ще е на 13 септември.
Арт център “Кърнолски” осъщест-
вява фестивала “Орфей в Италия”
от 2008 г. Сред наградените в
него са българската певица Поли
Генова, както и други представи-
тели на престижни музикални
форуми като Кърт Калея от Малта,
Лиса Аякс от Швеция, Натиа
Шванадзе от Грузия и Моника
Счот от Полша, научи ДУМА от
арт център “Кърнолски”.

дом, детството и работата
си в Симфоничния ор-
кестър на Силезийската
филхармония.

Цигуларката Анна Нико-
лова произхожда от семей-
ство с богати музикални
традиции. Започва да сви-
ри на пиано едва шестго-
дишна и четири години по-
късно - на цигулка. След
войната продължава музи-
калното си образование и
през 1949 г. започва рабо-
та като цигуларка в Симфо-
ничния оркестър на Силе-
зийската филхармония в

Катовице. По време на
първото издание на фести-
вала “Варшавска есен” се
запознава с бъдещия си
съпруг, българския пиа-
нист, композитор и педагог
Лазар Николов, един от
най-известните у нас.

На 17 април в посолст-
вото на Полша в София
Анна Николова бе награде-
на с офицерски кръст на
Ордена на възродена Пол-
ша от полския президент
Анджей Дуда по време на
официалното му посещение
в България.

Филмът „Анна Николова - разказана
история...” ни среща с известната цигуларка
Филмът „Анна Николова - разказана
история...” ни среща с известната цигуларка
Филмът „Анна Николова - разказана
история...” ни среща с известната цигуларка
Филмът „Анна Николова - разказана
история...” ни среща с известната цигуларка
Филмът „Анна Николова - разказана
история...” ни среща с известната цигуларка
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Изложбата “Отражения -

японското измерение”, която
се открива днес в 18 ч. в
Регионалния етнографски
музей в Пловдив, ул. “Д-р
Стоян Чомаков” 2, представя
традиционни японски харти-
ени ветрила и кири-е - изря-
зани картини от хартия. Ос-
новните два типа японски
ветрила са сансу - което се
отваря, с отделни ребра, и
учива - кръгло лятно ветри-
ло, което не се сгъва. Те
може да са калиграфически
изписани, да са изрисувани
или декорирани. В Япония
има стотици видове ветрила
за различни случаи. От бли-
зо 2000 години в чаената це-
ремония присъства малко
ветрило, което никога не се
отваря, но е задължителен
елемент. Традиционните
японски танци изискват вет-
рило и то е голямо, но с по-
малък брой “ребра”. Ветри-
лата са неизменна част от
традиционния японски те-
атър, танци, фестивали (мат-
сури), церемонии, задължи-
телен официален аксесоар
на гейши и други социални и
професионални прослойки.

Работилници за традици-
онни японски ветрила, воде-
ни от Томохиро Кодоно, кой-
то е майстор на ветрила със
собствена школа в Киото, ще
има на 17 и 18 септември.
Създаването на японските
ветрила е сложен процес,
който изисква комбиниране-
то на работата на няколко за-
наятчии-майстори - за специ-
алната хартия, за бамбуко-
вите скелети на ветрилата,

Столичната галерия “Арте” откри-
ва своя есенен сезон с изложба на
нов автор за галерията - с вернисаж
днес от 17.30 до 19.30 ч. Талантлива
и чаровна, Марина Маринова съчета-
ва всичко, което сме търсили в млади-
те художници - сериозно професио-
нално отношение, модерен поглед
към съвременния свят, собствен по-
черк и артистична увереност. Излож-
бата обмисляме отпреди близо две
години и включва 14 маслени платна
с пейзажи от София и Равена - “град-
ски геометрии”, както ги нарича Ма-
рина. Надяваме се да оцените това,
което впечатли и нас в една от най-
талантливите ученички на Светлин
Русев, носителка на наградата за
млади артисти “Premio Marina di
Ravenna - 2014”, съобщава галерист-
ката Гери Борисова.

“Тази изложба, колкото e
продължение на някои от пластичес-
ките пристрастия на Марина Марино-
ва, толкова е и по-различна от суро-
вата монументалност на предишните
две изложби.

Чужда на привидните прояви на
обществен артистичен живот, за мен
беше изненада, че авторката се е
съгласила да покаже част от работи-
те, правени и изложени в Равена
(Museo d’Arte della Citta‘ di Ravenna)

Морски фарове
в снимките на
Владимир Спасов

Червеният фар във Варна

“Bulgarian Photography Now” -
онлайн платформа за съвременна
българска фотография, представя
проекта на Владимир Спасов
“Морски фарове 2014-2016”.

В тази серия Владимир Спасов
прави “портрети” на изчезващите
морски навигационни светлини от
Ахтопол до Шабла. Поради навли-
зането на съвременните техноло-
гии и сателитната навигация тези
обекти са обречени на изчезване.
В проекта са включени най-
старият български морски фар в
Шабла, фарът на Маслен нос,
който наподобява средновековна
крепост, и приличащият на летяща
чиния фар в Каварна. Част от
фаровете са във военни поделе-
ния, а един от тях се намира в
резиденция Евксиноград. Към
днешна дата фарът в Царево вече
е подменен с бронзова фигура на
тракийска богиня, а старият фар
на нос Галата е на път да бъде
погълнат от свлачище.

Владимир Спасов е роден в
София през 1968 г. Завършва
Техническия университет в София.
Работи в областта на концептуал-
ната фотография, а от 2014 г. е
част от майсторския клас на
Ивайло Стоянов. Участва в множе-
ство колективни изложби и фести-
вали. Серията “Морски фарове” е
публикувана в българското изда-
ние на сп. “Нешънъл джиографик”,
а през ноември 2016 г. ще бъде
представена в Месеца на фотогра-
фията в Братислава.

Фарът в Бургас

Матсури, кимоно
и митология
Регионалният етнографски музей в Пловдив представя
изложбата „Отражения - японското измерение”

калиграфи, художници и пер-
фектна координация. Изиск-
ва се също дълбоко разби-
ране на традициите, митоло-
гията и техниките на изра-
ботка. Всичко това Томохиро
е събрал в програмата си за
работилнички, които провеж-
да по цял свят.

Кири-е е изкуство, което
е било пренесено преди

1400 години от Китай в Япо-
ния. Това са картини, изряза-
ни от тъмна хартия, които се
поставят на светъл фон. Хар-
тията за кири-е се изработва
само ръчно и от естествени
материали. Някога японците
са украсявали храмовете си
с тези картинки. Основно
приложение на кири-е е из-
работката на шаблони за де-

корация на кимона. В днеш-
но време кири-е се използва
в илюстрации, манга и раз-
делители за книги. Кири-е е
замиращо изкуство, под еги-
дата на Н. В. Императора на
Япония. Полагат се усилия да
се възроди и запази като
част от културата на страна-
та и като живо национално
богатство.

Работилници за кири-е,
водени от Рина Пападопулу
от асоциация “Кири-е Интер-
нейшанъл - България” и ней-
ните ученици, ще се състоят
на 10 и 11 септември. От съо-
бражения за безопасност не
се допускат деца под 12 г.,
тъй като хартията се изрязва
с малки остри ножчета.

Неразривна част от жи-
вота в Япония са фестивали-
те (матсури), с общите тан-
ци, атмосферата на сакрал-
ност и почит към всичко,
което те наричат “Ками” -
“Божествено”. Матсури дава
на хората усещането за
общност, което в Япония е
базата на обществото. И
като естествено продълже-
ние на всичко това митоло-
гията е здраво вплетена във
вярванията и японския бит.
С изложбата “Отражения -
японското измерение” дома-
кините представят атмосфе-
рата на радост и светлина
на японските фестивали
чрез сценките, отразяващи
живота там в миналото и
прецизната изработка на
националния японски кос-
тюм - кимоното. Експозиция-
та може да се разгледа до
21 септември.

Пейзажи от София и Равена
показва Марина Маринова

след удостояването й с наградата за
млади артисти “Premio Marina di
Ravenna - 2014”. В Равена Марина
отива с опит, който й дава възможност
да открие себе си в едно синтетично
архитектурно пространство, в което
реалната памет на историята живее
със своите превъплъщения на нов ху-
дожествен живот, отбелязва акад.
Светлин Русев.

В работите, посветени на София,
отново като че ли се връща към сиво-
тата на градското гето, видяно от една
по-далечна дистанция, от която позна-
тият град е притихнал, почти недейст-
вителен и замръзнал във времето!
Само една пластическа структура като
знак от нещо, което е било или ще
бъде, ни отваря прозореца към нео-
бятната душа на сивия град. Отсам или
Отвъд - границата е в нас, в нашата
духовна опитност, материализирана в
една дълбоко премислена, изящно
изградена живопис. Поетика на
мисълта, преминала през документал-
ната и архитектурната определеност
и стигнала до вътрешната същност на
неуловимото и непознаваемото. Раз-
мисъл за смисъла и безсмислието, за
външната привидност и вътрешна
същност, за архитектурното и пласти-
ческо начало, за разрушение на ця-
лото и извеждане на частното до знак
за общото...

Емоционално обърнато към себе
си, изкуството на Марина носи съвре-
менни послания, докосващи модерния
човек в неговата обикновена делнич-
ност и банална сивота”, заключава
акад. Русев.
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- От какво умря първата ти
жена?

- От гъби!
- А втората?
- От гъби!
- А третата?
- От удар!
- Как така?
- Не искаше да яде гъби...

БЛАГОЙ РАГИН,
бизнесмен, председател на БХРА
ДАНИЕЛ ПЕТРОВ,
олимпийски шампион по бокс
ДАНИЕЛА БОБЕВА,
икономист, политик
ИВАН ВЕЛЧЕВ-ЙОВО,
художник
ЯНАКИ СТОИЛОВ,
зам.-председател
на НС, член на НС на БСП

ВЕСИ БОНЕВА ПЯ ЗА
БОЛНИ ОТ РАК ДЕЦА

8
† Рождество на Пресвета Богородица
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Филмов подлез, който ще
намери своето място в паса-
жа между бул. “Цариградско
шосе” и ул. “Светослав Тер-
тер”, ще бъде открит на
19 септември в София.

“Слизайки по изрисува-
ния червен килим, всеки ми-
нувач ще бъде посрещан от
разнообразни артистични
инсталации и впечатляващи
графити”, повдигат завесата
идеолозите на събитието.
Това е четвъртият подобен
проект на младежите от ПОд-
ЛЕЗНО. Младият екип
продължава и тази есен да
изненадва столичани със
своя талант да вдъхва живот
и култура на неприветливите
и мрачни подлези.

Сцени от емблематични
български и чуждестранни
филми и анимации ще бъдат
изобразени по стените и ни-
шите в подлеза от графити
артисти. Творенията, посвете-
ни на седмото изкуство, са
групирани в 4 категории -
българско, европейско и аме-

Световноизвестният холандски
диджей пристига в София,
където на 17 септември в зала
“Арена Армеец” ще направи
6-часово шоу. Артистът ще
дойде с екип от над 50 души.
50-метровата сцена, на която
ще излезе Армин ван Бюрен,
ще е оборудвана с 30 специ-
ални въглерод и пиро машини,
300 светещи устройства,
4 лазера, 2000 шота заря и
конфети, а цялото шоу ще
се управлява от 8 човека в
реално време и в пълен
синхрон със сета на диджея.
С него пътува и един от най-
известните театрални сцено-
графи - холандецът Йос Тий
(Jos Thie), който има задачата
публиката да не скучае по
време на този парти маратон
и на сцената винаги да се

Филмов подлез
откриват в София
Усмивки от старите ленти и отпечатъци на млади актьори
ще красят обновения пасаж под „Цариградско шосе”

емствеността между поколе-
нията в изкуството”, допълват
от ПОдЛЕЗНО.

Минавайки през подлеза,
пешеходците ще може да
видят и пана, изобразяващи
с дървени летви различни
киноатрибути, както и други
тематични изненади.

Финансирането на проек-
та се поема от Българската
консултантска организация и
фондация “Клийнтех Бълга-
рия”, а благодарение на сред-
ствата, събрани чрез социал-
ната мрежа за дарения Плат-
формата.бг, ще бъдат реали-
зирани допълнителни идеи за
интериора на подлеза и пар-
ковата среда около него.

Преди официалното от-
криване на подлеза всички,
желаещи да “влязат във фил-
ма”, може да се присъединят
към доброволците и да по-
магат по време на теренните
дейности до 18 септември,
като подробности по дати са
посочени в онлайн формата
за регистрация.

риканско кино и световни
анимации. Заглавията на фил-
мите засега се пазят в тайна.

Сред тази галерия люби-
телите на киното ще срещ-
нат отблизо и актьори от ста-
рите ленти. Силуетите на
известни артисти от минало-
то ще очакват минувачите,
готови за снимка. Акцентът в

този необикновен подлез ще
бъде “Паното на славата”. То
представлява стенна инста-
лация с гипсови отливки на
ръцете на артисти. “Това ще
бъдат млади и талантливи
български актьори, които са
бъдещето както на киното,
така и на театъра. Искаме по
този начин да покажем при-

Няколкостотин жители и гости на
словенския град Жалец присъстваха
на откриването на чешма за бира -
атракция, която цели да привлече
туристи в населеното място, предаде
Франс прес. Съоръжението е инстали-
рано в общинския парк на града.
Почитателите на напитката трябва да
платят 6 евро, за да могат да напълнят
халбите си пет пъти. За да няма нару-
шения, халбите за пълнене са оборуд-
вани с електронен чип.
Идеята е не да се тласкат хората към
пиянство, а да се насърчава културата
на дегустацията и да се популяризират
местните бири, поясни Янко Кос, кмет
на Жалец, обитаван от 5000 жители.

Експерти от университета
на Орегон доказаха, че хора-
та могат да усещат още един,
шести вкус, характерен за бо-
гатите на въглехидрати храни,
съобщи “Сайънс алърт”. Откри-
тието не само добавя нов вкус
към познатите досега пет -
солено, сладко, кисело, горчи-
во и умами, но може и да обяс-
ни защо толкова обичаме
съдържащите скорбяла храни.

Учените определят новия

Колкото по-интересна ни е дадена тема,
толкова по-склонни сме да си създадем “фал-
шиви спомени”, свързани с нея. Това съобщи
“Лайв сайънс”, позовавайки
се на изследване на Универ-
ситетския колеж в Дъблин.

Учени помолили 489 ду-
ши да класифицират 7 теми,
като под номер едно сложат
най-интересната за тях, а
под номер седем - най-скуч-
ната. Темите били футбол,
политика, бизнес, техноло-
гии, филми, наука и музика.

Всеки от участниците
трябвало да прочете 4 “но-
вини” за събития, свързани

БИРА ТЕЧЕ ОТ ЧЕШМА В СЛОВЕНИЯ

Хората усещат още един вкус
вкус като скорбялен - характе-
рен за сложните въглехидра-
ти, като тези в хляба, ориза и
макароните. Досега се смята-
ше, че хората не могат да раз-
граничат вкуса на въглехидра-
тите, защото те се разграждат
много бързо и остава само
вкусът на захарните молеку-
ли, които ги изграждат.

Екипът се надява да открие
и рецепторите на езика, които
улавят шестия вкус. Учените са

направили откритието, като са
давали на доброволци съеди-
нения, блокиращи рецептори-
те за сладко, и съединение,
спиращо ензима, който раз-
гражда веригата на въглехид-
ратите.

През 2015 г. американски
учени откриха доказателства,
че мазнината също има вкус,
който засилва останалите по
същия начин като горчиви-
ната.

Склонни сме към „фалшиви спомени”
с най-интересната за него тема, и още 4 - за
събития, свързани с най-безинтересната. Във
всеки от двата случая три от четирите събития

наистина се били случили, а
последното било измислица.
След прочитането им участ-
никът трябвало да сподели
дали помни всяка от истори-
ите. Резултатите показали,
че само 10% от хората каза-
ли, че помнят лъжливото
събитие, свързано с най-
скучната за тях тема, но цели
25% от участниците твърде-
ли, че си спомнят несъстоя-
ло се събитие, свързано с
най-вълнуващата ги тема.

случва нещо интересно.
“Армин има тази невероятна
амбиция, която те задължава
да даваш всичко от себе си,
когато работиш с него. Като
футболен фен той има любима
фраза, с която описва Armin
Only, и тя е: “Момчета, това е
Шампионска лига, не се
задоволявайте с нищо по-
малко от това да бъдете най-
добрите.” И е напълно прав.
Armin Only e най-грандиозното
денс шоу в света, а с Embrace
дори надминахме себе си.
Велико е!,” сподели Йос Тий.
Билетите за Armin Only
Embrace са на цени от
70 (за зоната пред сцената),
90 (за Golden Ring с достъп
до терена и седящо място) и
130 лв. (за VIP Experience).
Продават се в бензиностанции
OMV, касата в The Mall,
билетен център НДК, Ялта клуб
и онлайн на Eventim.bg.

Армин ван Бюрен идва
у нас за 6-часово шоу
Армин ван Бюрен идва
у нас за 6-часово шоу
Армин ван Бюрен идва
у нас за 6-часово шоу
Армин ван Бюрен идва
у нас за 6-часово шоу
Армин ван Бюрен идва
у нас за 6-часово шоу
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нес ще има значителна облачност и при-
вечер ще започнат слаби превалявания.
Ще духа слаб до умерен източен вятър.
Максималните температури ще са меж-

ду 26-31o, в София около 25. Над планините
облачността ще е значителна. Ще духа умерен
източен вятър. С него ще прониква по-топъл
въздух и температурите ще се повишат. Темпе-
ратурата на 1200 м ще е около 20 градуса, на
2000 м около 13. По Черноморието ще бъде
слънчево. Ще духа слаб до умерен източен
вятър. Температурите ще бъдат около 26-28o.
Температурата на морската вода е 24-25 граду-
са. Вълнението на морето ще е около 3 бала.

В петък времето ще е слънчево. Валежи сеВ петък времето ще е слънчево. Валежи сеВ петък времето ще е слънчево. Валежи сеВ петък времето ще е слънчево. Валежи сеВ петък времето ще е слънчево. Валежи се
очакват само в Западна България и на местаочакват само в Западна България и на местаочакват само в Западна България и на местаочакват само в Западна България и на местаочакват само в Западна България и на места
в Централна. Минималните температури ще сав Централна. Минималните температури ще сав Централна. Минималните температури ще сав Централна. Минималните температури ще сав Централна. Минималните температури ще са
между 14 и 18 градуса, а максималните 23-32.между 14 и 18 градуса, а максималните 23-32.между 14 и 18 градуса, а максималните 23-32.между 14 и 18 градуса, а максималните 23-32.между 14 и 18 градуса, а максималните 23-32.
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23°/31°23°/31°23°/31°23°/31°23°/31°

9        10
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

22°/32°22°/32°22°/32°22°/32°22°/32°

28
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

“≈À≈÷
ÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡ÈÚÂ
‰‡ ÔÓÏÂÌËÚÂ
Í˙„‡ ÒË Ì‡ Ó·˘Û-
‚‡ÌÂ. ÕÓ‚ËÚÂ Á‡-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ
˘Â ÒÂ ÔÓˇ‚Ë ÔÂ-
ÒÔÂÍÚË‚‡ Á‡ ÓÒ -̇
˘ÂÒÚ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ÒË Ô‡‚ÂÚÂ „Ó-
ÎÂÏË ÔÎ‡ÌÓ‚Â
‰ÌÂÒ, Á‡˘ÓÚÓ Â
Ú‚˙‰Â ‚ÂÓˇÚÌÓ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕÂÍ‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ ÓÒ-
Ú‡ÌÂ ‚ Ô‡ÏÂÚÚ‡ ‚Ë
Á‡‰˙Î„Ó, ‰‡ÊÂ Ë ‰‡
Â Ò˙‚ÒÂÏ Ó·ËÍÌÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ·ÎËÁÍËˇÚ ‰Ó
‚‡Ò ÌˇÏ‡ ‰‡ ÏÓÊÂ
‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡
ÓÚ ‚ÒË˜ÍË ÓÌÂÁË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—ÚÛ‚‡ ‚Ë ÒÂ, ˜Â
‚‡¯‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ-
Í‡ Â ÒËÎÂÌ ˜Ó‚ÂÍ?
ƒÛıÓ‚ÌÓ ËÎË ÙË-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
»Ï‡ ‚ÂÓˇÚÌÓÒÚ
‰‡ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË „Ó-
ÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ
‰ÂÌ  ̌ ‰‡ ÛÔÓÚÂ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¿ÍÓ ÌÂ ÒÚÂ Ì‡Ô˙Î-
ÌÓ Û‚ÂÂÌË ‚ ˜Û‚-
ÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ Î˛·Ë-
ÏËˇ ‚Ë, ÌÂ „Ó

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¡˙‰ÂÚÂ ÛÏÂÂÌË.
”ÏÂÎÓ ÔËÒÚ˙Ô-
‚‡ÈÚÂ Í˙Ï ‚ÒˇÍ‡Í-
‚‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ. ÕÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÚÂ
Ò‚ÓÂÚÓ ÔË‰‚ËÊ-
‚‡ÌÂ ÔÓ Ô˙Ú  ̌ Ì‡
Ò‡ÏÓÔÓÁÌ‡ÌËÂÚÓ.

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚ÂÌ Ë ÔÓ ÌË˘Ó ‰‡ ÌÂ ÒÂ
‡ÁÎË˜‡‚‡ ÓÚ ÏÌÓ„Ó ÔÓ‰Ó·ÌË.

·Î‡„‡, ÍÓËÚÓ ‚ ËÁÓ·ËÎËÂ ÏÓÊÂ
‰‡ ÏÛ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ËÚÂ.

·ËÚÂ Á‡ ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ‡·ÒÓ-
Î˛ÚÌÓ Ë Í‡ÈÌÓ ÌÂËÌÚÂÂÒÌË.

Á‡ÔÓÁÌ‡‚‡ÈÚÂ ‰ÌÂÒ Ò˙Ò Ò‚ÓˇÚ‡
Ì‡È-‰Ó·‡ ÔËˇÚÂÎÍ‡.

ÁË˜ÂÒÍË ÌÂ Â ‚‡ÊÌÓ. ŸÂ ÒÂ
Û·Â‰ËÚÂ, ˜Â ÌÂ ‚ÒË˜ÍÓ Â Ú‡Í‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬‡¯ËˇÚ Î˛·ËÏ
˜Ó‚ÂÍ ˘Â ÒÂ ÓÍ‡-
ÊÂ ÔÂÁ ÚÓÁË ‰ÂÌ
ÏÌÓ„Ó Ì‡‰ÂÊ‰ÂÌ.

— ÌÂ„Ó ÌËÚÓ Á‡ ÒÂÍÛÌ‰‡ ÌˇÏ‡
‰‡ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡ÚÂ Ë ÒÍÛ˜‡ÂÚÂ.

 Œ«»–Œ√
ƒÂÌˇÚ ˘Â ‚Ë ‰Ó-
ÒÚ‡‚  ̌„ÓÎˇÏÓ Û‰Ó-
‚ÓÎÒÚ‚ËÂ ‰‡ ¯Ó-
ÍË‡ÚÂ Ò‚Ó  ̌ Î -̨

ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚‡ ˘Â ÒÂ ÓÍ‡Ê‡Ú ˇ‰-
ÍÓ ËÌÚÂÂÒÌË Ë ÛÒÔÂ¯ÌË.

·˙Á‡ÈÚÂ Ë Ó·ÏËÒÎˇÈÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ
Ë ‚ ‰ÛÏËÚÂ, Ë ÔÓÒÚ˙ÔÍËÚÂ ÒË.

ÕÓ ÔÂ‰ÏÂÚ˙Ú Ì‡ ‚‡¯ËÚÂ Ú˙ÒÂ-
ÌË  ̌ ‚ÒÂ Ó˘Â ÌÂ ‚Ë Â ˇÒÂÌ.

ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë. œÓ-‰Ó·Â ÌÂ ÒÂ
‡ÁÏÓÚ‡‚‡ÈÚÂ Ò ‰Â·ÓÎËË.

ÚÂ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇÚ Ë ‰‡
ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ÏÌÓ„Ó ‡ÁÓ˜‡Ó‚‡ÌË.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ »ÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

07.00 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
Ë Ì Ù Ó  -
Ï‡ˆËÓÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¿Ì-
ÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./ -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 72

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 142,143

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ
ÊË‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1381-1383

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-

Ë‡Î, Ò.1, ÂÔ. 19
18.00 Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ ìÃ‡Ï‡

„ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî - ÒÂÏÂÈ-
ÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 45

21.30 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂË-
‡Î , Ò.1, ÂÔ.20,21

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî
- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.18

01.00 ì¡ÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.4, ÂÔ. 1

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ

ÊË‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî -

06.00 “ÂÎÂÍ‡-

Ì‡Î ìƒÓ-

·Ó ÛÚÓî

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ, ËÁ·‡ÌÓ
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—˙‰·Ë Ì‡ Í˙ÒÚÓÔ˙Úî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
21.00 ì’‡‚‡È 5-0î (ÔÂÏËÂ‡)

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
22.30 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î

(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì— Ô˙ÎÌ‡ „‡Áî - Ò Û˜. Ì‡
ƒ‡ÌËÂÎ ¡˛Î,  ËÒ ’ÂÏ-
ÒÛ˙Ú, ŒÎË‚Ëˇ ”‡ÈÎ‰,
¿ÎÂÍÒ‡Ì‰‡ Ã‡Ëˇ À‡‡,
œËÂÙ‡Ì˜ÂÒÍÓ ‘‡‚ËÌÓ
Ë ‰.

01.30 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

02.30 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ, ËÁ·‡ÌÓ /Ô/

03.30 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

13.20 ì“‡·ÎÂÚÍ‡î

14.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19.00 ì»Á·ÓË 2016î

19.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ìƒ‡ Ì‡‰Û¯Ë¯

ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂî

23.35 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì—˙Û˜Â-

ÌËˆËî

01.20 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ìÀÓ¯‡

¯Â„‡î

02.55 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.35 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ, Ë ÚÓ ÔÓ ‚ÒË˜ÍË
Ì‡˜ËÌË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ‚Ë ËÁ‚ÂÒÚÌË.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
28

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
28

09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.15 »ÒÚÓËˇ.bg ¬‡„˙Ú Ò
Ô‡ÚËÂÌ ·ËÎÂÚ - ÓÒ˙‰ÂÌ
·ÂÁ Ô‡‚Ó Ì‡ Ó·Ê‡Î‚‡ÌÂ
/“‡È˜Ó  ÓÒÚÓ‚/Ô/

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3799 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00 «‡‚˙˘‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚËÏ‡-

Ú‡ ÏÛÒÍÂÚ‡Ë Ë„‡ÎÂÌ
Ù Ë Î Ï / Í Ó Ô  Ó ‰ Û Í ˆ Ë ˇ ,
1989„./

14.45 flÔÓÌËˇ ‰ÌÂÒ
15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /112

ÂÔËÁÓ‰/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.55 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/
17.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Í‡È ‰Ó Í‡È
19.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  ÓÏËÒ‡ ÃÓÌÚ‡Î·‡ÌÓ:

≈ÙÂÍÚ˙Ú Ì‡ Ó„ÎÂ‰‡Î‡Ú‡
Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 4 Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
00.35 ƒ‡‚Ë‰ ƒÓ‡ÌÚÂÒ Ë “ÂÓ-

‰ÓÒËÈ —Ô‡ÒÓ‚ ÔÓÂÍÚ
‰Ê‡Á ÙÂÒÚË‚‡Î ìΔ˙ÎÚË-
ÚÂ Ô‡‚ÂÚ‡î/Ô/

01.35 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
02.40 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
03.45 œ˙‚‡ Î˛·Ó‚ Ú‚ ÙËÎÏ /

Ô/
04.50 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /112

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
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Б
гледайте

резултати

ПО БНТ HD
16.10 България - Люк-

сембург
ПО ДИЕМА СПОРТ

10.00 Световни квали-

ФУТБОЛ

фикации (обзор)
17.00 Швеция - Холандия

21.00 Локо Пд - Спартак Миява
23.00 Грузия - Австрия

—¬≈“Œ¬Õ»  ¬¿À»‘» ¿÷»»
«ŒÕ¿ ≈¬–Œœ¿
I Í˙„
√ÛÔ‡ ¿: ¡˙Î„‡Ëˇ -

À˛ÍÒÂÏ·Û„ 4:3 1:0 –‡Ì„Â-
ÎÓ‚ (16) 1:2 ΔÓ‡ÍËÏ (60 Ë
62) 2:2 Ã‡ÒÂÎËÌ¸Ó (65) 3:2
œÓÔÓ‚ (79) 3:3 ¡ÓÌÂ (90+1),
4:3 “ÓÌÂ‚ (90+2); ¡ÂÎ‡ÛÒ -
‘‡ÌˆËˇ 0:0; ÿ‚ÂˆËˇ - ’Ó-
Î‡Ì‰Ëˇ 1:1 1:0 ¡Â„ (42) 1:1 —Ì‡È‰Â (67).
II Í˙„, 7 ÓÍÚÓÏ‚Ë (ÔÂÚ˙Í), 21.45: ‘‡ÌˆËˇ -
¡˙Î„‡Ëˇ; À˛ÍÒÂÏ·Û„ - ÿ‚ÂˆËˇ; ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ -
¡ÂÎ‡ÛÒ; III Í˙„, 10 ÓÍÚÓÏ‚Ë (ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ),
21.45: ÿ‚ÂˆËˇ - ¡˙Î„‡Ëˇ; ¡ÂÎ‡ÛÒ - À˛ÍÒÂÏ-
·Û„; ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ - ‘‡ÌˆËˇ

√ÛÔ‡ ¬: ¿Ì‰Ó‡ - À‡Ú‚Ëˇ 0:1; ‘‡¸Ó-
ÒÍË ÓÒÚÓ‚Ë - ”Ì„‡Ëˇ 0:0; ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ - œÓ-
ÚÛ„‡ÎËˇ 2:0

√ÛÔ‡ H: ¡ÓÒÌ‡ Ë ’ÂˆÂ„Ó‚ËÌ‡ - ≈ÒÚÓÌËˇ
5:0;  ËÔ˙ - ¡ÂÎ„Ëˇ 0:3; √Ë·‡ÎÚ‡ - √˙ˆËˇ 1:4

«ŒÕ¿ fiΔÕ¿ ¿Ã≈–» ¿
”Û„‚‡È - œ‡‡„‚‡È 4:0; ¬ÂÌÂˆÛÂÎ‡ - ¿-

ÊÂÌÚËÌ‡ 2:2; ◊ËÎË - ¡ÓÎË‚Ëˇ 0:0; ¡‡ÁËÎËˇ -
 ÓÎÛÏ·Ëˇ 2:1; œÂÛ - ≈Í‚‡‰Ó 2:1

«ŒÕ¿ —≈¬≈–Õ¿ ¿Ã≈–» ¿
 ‡Ì‡‰‡ - ≈Î —‡Î‚‡‰Ó 3:1; ÃÂÍÒËÍÓ - ’ÓÌ-

‰Û‡Ò 0:0;  ÓÒÚ‡ –ËÍ‡ - œ‡Ì‡Ï‡ 3:1; flÏ‡ÈÍ‡ -
’‡ËÚË 0:2; —¿Ÿ - “ËÌË‰‡‰ Ë “Ó·‡„Ó 4:0; √‚‡-
ÚÂÏ‡Î‡ - —ÂÈÌÚ ¬ËÌÒÂÌÚ Ë √ÂÌ‡‰ËÌ 9:3

«ŒÕ¿ ¿«»fl
 ËÚ‡È - »‡Ì 0:0; —ËËˇ - fiÊÌ‡  ÓÂˇ

0:0;  ‡Ú‡ - ”Á·ÂÍËÒÚ‡Ì 0:1; »‡Í - —‡Û‰ËÚ-
ÒÍ‡ ¿‡·Ëˇ 1:2; “‡ÈÎ‡Ì‰ - flÔÓÌËˇ 0:2; Œ¿≈
- ¿‚ÒÚ‡ÎËˇ 0:1

кратки

Неймар застигна
Зико по голове
за Бразилия

Нападателят на Барселона
Неймар се нареди на четвърто
място в списъка с голмайстори на
Бразилия за всички времена. 24-
годишният футболист вече има
48 гола в 72 мача с фланелката на
Селесао. Новият идол на Бразилия
донесе успеха на “Селесао” с 2:1
срещу Колумбия в 74-ата мин.
Миранда откри още във 2-рата
мин., а съотборникът му Маркинь-
ос (36) си вкара автогол. Легенда-
та Зико също има 48 гола, но в 71
срещи. В престижната класация
начело е “Кралят на футбола” Пеле
със 77 гола, пред Роналдо (62) и
Ромарио (55). Неймар бе със съще-
ствен принос Бразилия за първи
път в историята да триумфира
като олимпийски шампион на Игри-
те в Рио де Жанейро през август.

Селекционерът на Бразилия Тите
прегръща Неймар, вкарал победния

гол за 2:1 срещу Колумбия
на “Амазон Арена” в Манаус

Измъчен старт
България надви Люксембург с 4:3
в добавеното време и поведе в група А

Марин МИЛАШКИ

Ивелин Попов опитва да атакува с шпагат Орелиен Йоаким в световната квалификация,
спечелена инфарктно от нашите с 4:3. Йоаким вкара 2 гола за Люксембург и си

отбеляза автогол, а Попов се разписа веднъж за успеха на старта в група А

България тръгна мъчно в
световните квалификации,
след като на старта излъга
аутсайдера в група А Люк-
сембург с 4:3. Трите точки
бяха изковани във втората
минута на добавеното вре-
ме, когато се разписа Алек-
сандър Тонев с плътен удар
от около 20 м. Минута пре-
ди това пък 18-годишният
Флориан Бонер бе поразил
за трети път мрежата на
Владо Стоянов. Иначе Ди-
митър Рангелов (16) даде
аванс, но Орелиен Йоаким
(60 и 62) шокира всички по
трибуните. Марселиньо (65)
с глава върна равенството
моментално след опит на
Йоаким да изчисти топката,
който намери вратата на
гостите. Ивелин Попов (79)
с отлично изпълнен фаул
вкара за 3:2.

Йоаким, който игра за
ЦСКА преди фалита по вре-
ме на второто управление на
Сашо Томов, стана първият
играч на футболното джуд-
же, вкарал 2 гола при госту-
ване в световна квалифика-
ция. Нашите пък записаха
13-и успех от 13 мача срещу
този съперник, независимо
че трепереха до последно
на Националния стадион. В
състава на Люксембург има-
ше едва 5-има футболисти с
професионални договори. С
3-те точки България оглави
групата, но през октомври
ни предстоят тежки гостува-
ния на Франция (7-и) и на
Швеция (10-и). При подобна
игра на “лъвовете” в Париж
и Стокхолм ще бъде пълно
чудо, ако не се повторят

Снимки БГНЕС

резилите от Япония.
Обидно малко - само

около 4000 души на “Васил
Левски” скандираха “Бълга-
ри, юнаци”, а селекционерът
Ивайло Петев направи ня-
колко промени в защитата.
Той пусна като титуляри аб-
солютните дебютанти Антон
Недялков и Божидар Чор-
баджийски, заедно със
завърналия се след дълго
отсъствие Иван Иванов, а

другият защитник по флан-
га беше Страхил Попов. Че-
тиримата обаче никога не
са играли заедно и всички
атаки на съперника вещае-
ха сериозни притеснения за
вратаря ни Владислав Сто-
янов, който за първи път в
домакински мач бе продуп-
чен 3 пъти. Бразилецът Мар-
селиньо записа първия си
официален гол за нацио-
налния ни отбор, а Попето

се разписа за 11-и път. То-
нев пък с петия си точен
удар за “лъвовете” донесе
първа победа на национа-
лите на старт на световни
квалификации от 2004 г.
Тогава надвихме Исландия
с 3:1 в Рейкявик. В неуспеш-
ни битки за последните 2
Мондиала стартирахме с
2:2 срещу Черна гора за
РЮА 2010 и с 2:2 с Италия
за Бразилия 2014.

елекционерът на национал-
ния тим Ивайло Петев при-
зна, че след разочароващо-
то представяне на старта на

Фаворитите за първото място в нашата
група А Франция и Холандия се издъниха
на старта. “Петлите” на Дидие Дешан не
успяха да победят Беларус и извъртяха ну-
лево равенство в Минск. “Лалетата” пък стиг-
наха до 1:1 при гостуването на Швеция.

В Минск гостите отправиха 23 удара, 10
от които в очертанията на вратата, но без
резултат. В 60-ата минута Оливие Жиру улу-
чи гредата, а вратарят Андрей Горбунов спа-
си всички опити да бъде продупчен. “Не мога
да кажа, че съперникът ни изненада с нещо.
Те останаха верни на своята си игра, дейст-
ваха както обикновено. Напред нямаха шан-
сове, но играха стабилно в отбрана. Знаех-
ме, че трябва да бъдем внимателни, въпре-
ки че не са световноизвестен отбор”, обяви
Дешан. На “Френдс Арена” в Солна край
Стокхолм Маркус Берг (42) изведе домаки-
ните напред, а Уесли Снайдер (67) изравни.
5 минути преди това Винсент Янсен уцели
лявата сглобка зад Робин Олсен. Гол на Бас
Доост в добавеното време пък не бе заче-
тен заради фаул в атака и в крайна сметка
двата тима разделиха по точка и така изне-
надващо след I кръг България излезе наче-
ло в класирането.

ФРАНЦИЯ И
ХОЛАНДИЯ СЕ
ИЗДЪНИХА

Шведът Оскар Вендт е “захапал” холандеца
Куинси Промес по време на световната

квалификация, завършила 1:1 на “Френдс
Арена” в Солна край Стокхолм

ПЕТЕВ СЕ ГЛАСИ
ДА ВИКА НОВИ ИГРАЧИ

Марин ВАСИЛЕВ вена някога. Живот и здраве, като я
открием, и без дрон ще може да я
снимате. Започваме пореден
цикъл? Какъв цикъл? Окей, квали-
фикационен да е. Започваме ди-
ректно и сме първи в групата в
първия цикъл.”

Героят в мача Александър То-
нев, който влезе резерва и доне-
се 3-те точки с гол в добавеното
време, скромно отбеляза, че
измъчената победа е най-радо-
стният резултат в мача. “Най-ра-
достното е, че взехме трите точ-
ки. Много трудно, но го направих-
ме. Просто трябваше да победим.
Следващите съперници няма да
са като този. Направихме някол-
ко грешки отзад, но ги компенси-
рахме напред. Радост за цяла
България е тази победа. Ще се
готвим за следващите съперни-
ци”, закани се халфът на Кротоне.

“До гуша ми дойдоха такива
мачове, първо с Лудогорец, сега и
с националния. Това турне в Япо-
ния нагнетява напрежение във все-
ки. Трябваше да вкараме втория
гол, за да покажем характер и
желание. Важното е, че победих-
ме. Наистина имахме късмет на-
края, но важното е, че победихме.
Има треньорски щаб, който може
да направи анализ какви са греш-
ките. Във футбола всеки прави
грешки, няма безгрешни. Когато го
прави вратар или централен защит-
ник, си личи най-много”, заяви вра-
тарят Владислав Стоянов.

“Ако Люксембург ни вкарва 3
гола, то какво да очакваме от оста-
ващите мачове?! Чакат ни много
тежки гостувания. В атака нещата
се получаваха, но не и в защита.
Явно точките в тези квалификации
няма да са толкова, колкото на
всички ни се иска”, сподели халфът
на ЦСКА М Георги Миланов.

С
световните квалификации срещу
Люксембург обмисля да вика и нови
играчи за тежките гостувания сре-
щу Франция и Швеция.

“Очаквах тежък двубой, но чак
такова нещо - не. Допуснахме не-
допустими грешки в защита. Ще
наблегнем особено върху играта
си в защита, защото там бяха голе-
мите пропуски. В случая предоста-
вихме на съперника 3 или 4 ситу-
ации, от които да ни отбележи, и
той не пропусна да се възползва.
Чорбаджийски и Недялков имат
бъдеще в националния отбор,
въпреки че допуснаха елементар-
ни грешки. Възможно е да е имало
подценяване при някои от играчи-
те, но на този етап трите точки са
най-важните. Оставам оптимист.
Това, че сме допуснали неточнос-
ти, не бива да ни обезсърчава.
Нормално е да има колебание, но
е нормално при такива млади мом-
чета, които грешат. След 30 дни
може и да има и нови лица в отбо-
ра”, заяви Кмета.

Президентът на БФС Борислав
Михайлов пък благодари на фено-
вете, които си закупиха билети за
мача с аутсайдера в групата. “Бла-
годаря на публиката, беше много
окей. Нямаше никакъв негативизъм.
Хората си пяха и така. Очевидно
усещат, че нямаме Дрогба, Могба и
който и да е. Имаме си нашите си
футболисти, така че трябва да ги
уважаваме и да правим това, което
правим до момента. Моята роля е
това, което съм показал вече и ко-
ето УЕФА снима с дрон - най-до-
брата база в Европа, въобще пра-
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Крамник и Ананд
заедно на „Мемориал
Михаил Тал“

Девет дни след олимпиадата
в Баку в Москва започва тради-
ционният Мемориал „Михаил Тал“,
в който ще участват някои от
игралите в Азербайджан. Дома-
кин на шахматните битки ще
бъде Музеят на руския импреси-
онизъм, който отвори врати
през май т.г. и към днешна дата
е един от водещите частни
музеи в Русия. Мемориалът „Тал“
е шестият проект от програма-
та „Шахмат в музея“, която се
реализира от Руската шахмат-
на федерация в партньорство с
благотворителен фонд на семей-
ство руски меценати. Досега
топшахматни състезания се
проведоха в Третяковската га-
лерия в Москва, в Лувъра, в Ру-
ския музей в Санкт Петербург,
в имението на Рукавишникови в
Нижни Новгород и в Държавния
музей на изобразителното изку-
ство в Казан. В десетото изда-
ние на Мемориал „Михаил Тал“ ще
участват бившите световни
първенци Владимир Крамник и
Вишванатан Ананд, както и ар-
менският №1 и първенец на Ев-
ропа Левон Аронян. Участие са
потвърдили също така Аниш
Гири (Хол), Борис Гелфанд (Изр) и
Пьотр Свидлер (Рус), а имената
на останалите четирима състе-
затели още не са обявени.

Поляците са
най-силните
шахматисти в НАТО

Японец се издъни с айпод

В игралната зала работят специ-
ални необозначени античитърски
(този термин за борба с електронните
подсказвания се възприе както в меж-
дународните шахматни среди, така и
у нас) съдии, които следят за подозри-
телни участници. Това е част от стра-
тегията за борба с електронния до-
пинг, който напоследък взема застра-
шителни размери в турнирите. По вре-
ме на всеки кръг по няколко случайно
избрани играчи се привикват в специ-
ална стая (в съзвучие с мюсюлмански-
те правила има две отделни помеще-
ния – за мъже и за жени), където биват
проверявани за наличието на елек-

Стратегията на НАТО се гради
от шахматисти с пагон

НАТО показа, че е стратеги-
чески мислеща организация, коя-
то залага на шахмата като сред-
ство за развитие на интелекту-
алния капацитет на служители-
те си. Северноатлантическият
пакт за 27-ми пореден път про-
веде първенството си по шах,
разделено на две секции – инди-
видуално и отборно. В надпрева-
рите се включиха 98 състезате-
ли от 16 държави, както и обеди-
нен отбор на НАТО и отбор ве-
терани. В рамките на 5 дни те
мериха сили в седемкръгов тур-
нир по Швейцарска система. Ро-
тационният принцип на домакин-
ство отведе участниците в
тазгодишната надпревара във
Военната академия в Шриванъм,
Англия. В отборното състезание
германците се бореха за 23-та
титла, но бяха изненадани от
добре подготвения отбор на
Полша, който финишира със
същия брой точки. По-добрият
допълнителен показател на поля-
ците им донесе първото място,
а бронзът остана за датските
военни. В индивидуалното класи-
ране ФИДЕ-майсторът от Дания
Фин Педерсон финишира пръв с
блестящите 6,5 т. от 7.

Задача

БЕЛИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1.Тh5 gh5 2.Дf6х

Най-младата олимпийка Фиона
Березовски позира с легендата на

женския шах Жужа Полгар

тронни устройства. Във II кръг на подо-
бен рутинен контрол бе подложен на-
шият Момчил Николов, който влезе и
излезе в стаичката без притеснение и
без проблеми. С неговия късмет оба-
че не можа да се похвали четвъртата
дъска на Япония – Тан Тан, чието
странно поведение по време на пар-
тията му от III кръг направи впечатле-
ние и след направената проверка се
оказа, че има у себе си айфон и ай-
пад. Японският шахматист веднага
получи служебна загуба и от този мо-
мент не фигурира в стартовия списък
на отбора си.

Трима българи помагат
на други страни

Още трима българи извън офици-
алната ни делегация участват в олим-
пиадата. Гросмайстор Деян Божков е
треньор на отбора на Нова Зеландия.
Друг наш известен играч – Мариян
Петров, е водач на тима на Уелс, с
който работи от няколко години. Не-
изменен участник в представителния
женски състав на Франция е между-
народната майсторка Силвия Колас,
която от близо четвърт век живее там.

9-годишна от Монако е
най-младата участничка

Най-младата участничка е 9-го-
дишната Фиорина Березовски, запи-
сана като резервен състезател на
женския тим на Монако. Освен че иг-
рае шах, тя е истински полиглот - го-
вори цели 4 езика: английски, нем-
ски, руски, френски, но и „малко ук-
раински“, както самата тя добави в
интервюто, дадено пред бившата све-
товна шампионка Жужа Полгар. Най-
голямата от прословутото унгарско

трио сестри се изявява като журна-
лист по време на шахматния форум.

Олимпийски калейдоскоп

Веселин Топалов
си тръгна от Баку

Отборите на Украйна водят на олимпиадата

Мачът между Русия и Украйна
бе принципен не само заради шаха ...

Лидерът на националния ни отбор
Веселин Топалов приключи участието
си в 42-та шахматна олимпиада в Баку,
като използва вчерашния почивен ден,
за да отпътува за Саламанка, Испания,
където живее от години. Най-силният
ни шахматист има сериозна причина за
напускането – съпругата му е бремен-
на в деветия месец и всеки момент
очаква раждането на второто им дете,
което според лекарските прогнози ще
е момиче, както и първото.

Без Топалов задачата за предста-
вително класиране на България се
усложнява още повече предвид не-
убедителните резултати в изминали-
те 5 кръга. След 3 победи, 1 равен
мач и 1 поражение националите ни
са в групата, която дели 26-39-о мяс-
то във временното класиране с по 7
мач точки. Начело със стопроцентов
резултат са Украйна, Холандия и
Индия. Отборът на Русия, който се
бори за първа титла от 2002 г. насам,
претърпя ключово поражение от ук-
раинците и преди почивката е едва
на 8-о място. В този важен мач реша-
ваща бе партията на втора дъска
между Евгени Томашевски и Руслан
Пономарьов.

Е. ТОМАШЕВСКИ -
Р. ПОНОМАРЬОВ

Белите имат пространствено пре-
имущество и осезаем натиск, но черни-
те бастиони не могат да бъдат превзети
бързо. Пешката на h4 засега не е заст-
рашена. Например, след 33.Кg3 не е
добре 33...hg4?, тъй като белите разви-
ват решаваща атака: 34.h5 gf3 35.Дf3
Кf6 36.hg6 fg6 37.Кf5+! gf5 38.ef5 Тh2
39.Дg3+! Цf8 40.Тh2 Цe8 41.Тh8+, зато-
ва на 33.Кg3 черните трябва да отгово-
рят 33…Кf6 и да стискат зъби. Вероятно,
смятайки, че пешката винаги е непри-
косновена, Томашевски изигра: 33.Тh3?,
на което последва: 33...hg4 34.fg4 Тh4
35.Тh4 Оh4 36.Дh2? Разочарован от
първата грешка, действащият руски
шампион допуска нова.  36...Оg5
37.Дh7+ Цf8 38.Кh2 Дf6 39.Тf1 Оf4 40.Кf3
и белите стабилизираха преимущество-
то си. 40...Цe7 41.Тh1?! Оg3 42.Кd2 Дf4
43.Дh3 Кf6 44.Дg2 Дg4 45.Кe2 Оf4 46.Кf4

Без рускоговорещи
в отбора на САЩ

За първи път от десетилетия в
мъжкия отбор на САЩ няма нито
един рускоговорещ шахматист. По
този повод в олимпийските кулоари
тръгна следната гатанка: „Какво е
изгряваща звезда на американския
шахмат? – Това е талантлив юноша
от Изток, с когото благодарение на
фондовете на евреите-емигранти ра-
ботят бивши съветски специалисти“.

ef4 47.Дf1 Кh5 48.Дd3 Цf8 49.a3 Тe8
50.Цa2 Цg7 51.Кf3 Кf6 52.Тe1 Кd7
53.Дc3+ Кe5 54.Тf1 Дh3 55.Дc1 Кf3
56.Дc3+ f6 57.Тf3 Дg4 58.Дd3 Тh8 0:1.

Освен като организация, като каче-
ство на участниците олимпиадата също
е на изключително високо ниво – играят
341 гросмайстори, както и действащите
световни шампиони за мъже и жени -
Магнус Карлсен и Хоу Ифан. Предвид
слабите перспективи пред отбора, както
и предстоящия мач за защита на светов-
ната титла, норвежецът не се старае кой
знае колко и от изиграните 4 партии
записа 2 победи и 2 равенства. Носител-
ката на женската титла пък играе в от-
бора на Китай от 2006 г. и за нея това е
шеста поредна олимпиада. Тя обаче
претърпя неочаквано поражение от ли-
товката Дана Рейзнице-Озола, която
освен че е гросмайстор за жени, е и
финансов министър на страната си.

След вчерашния почивен ден днес
в мъжката секция Индия сяда срещу
Холандия, а Украйна има за съперник
САЩ. Нашите срещат Словения. При
жените дербито е между единствените
два отбора с пълен актив от победи –
Русия срещу Украйна. Българките игра-
ят срещу обективно отстъпващия им по
рейтинг и по сила състав на Словакия.
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Националите
първи в група А
след 4:3 над
Люксембург

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ

16.00 Обиколка
на Испания

ТЕНИС
19.00 US Open

Венци Христов
напуска Левски

Венци Христов напусна Лев-
ски. Нападателят разтрогна по
взаимно съгласие. Той се оказа
ненужен на “Герена”, където взеха
Илиан Мицански и на поста цент-
рален нападател треньорът Люп-
ко Петрович ще разчита на него
и нигериеца Бабатунде Аденид-
жи. Христов пристигна на “Геор-
ги Аспарухов” през зимата, като
вкара 8 гола в 15 мача през про-
летния полусезон. В новото
първенство обаче бившият на-
ционал няма гол в 6 мача и по-
степенно загуби титулярното
си място.

Младежите
остават в борбата
за Евро 2017

Младежите на България до 21
г. победиха Армения с 1:0 като
гости и запазиха шансове за кла-
сиране на Евро 2017 в Полша. Гола
в Ереван вкара нападателят на
Дунав Юлиан Ненов (79). В класи-
рането изоставаме на 5 т. от
лидера Дания и на 2 от втория
Румъния, който обаче е с мач
повече. До края на кампанията
остават 2 кръга. По регламент
напред продължава победителят
в групата, а 4-те най-добри вто-
ри отбори се изправят един сре-
щу друг в баражи за последните
2 свободни места. Ако спечелим
домакинствата си срещу Дания и
Румъния, със сигурност ще сме
най-малко втори.

Гонзо изгони Златков,
Ботев го прибра

Треньорът на Черно море Ге-
орги Иванов-Гонзо изгони вчера
защитника Даниел Златков, а
часове по-късно Ботев Пд обяви,
че е взел футболиста. Защит-
никът престоя само няколко ме-
сеца на “Тича”, но така и не
можа да се наложи в състава.
Футболистът, известен с пря-
кора “БГ Роналдо”, премина про-
летта при “моряците” именно
след като напусна “Колежа”. При
предишния си престой при “ка-
нарчетата” - от зимата на 2015-
а до това лято, 27-годишният
футболист записа 35 мача.

И Томова във II кръг
на “Алианц Къп”

Поставената под №2 Викто-
рия Томова (№177 в света) побе-
ди София Ковалец (Укр, №427) с
6:2, 7:5 и се класира за II кръг на
тенис турнира “Алианц Къп” ($25
000) в столицата. 21-годишната
българка пречупи с година по-
възрастната украинка, родена в
Санкт Петербург, за 1 час и 34
минути. Томова е фаворитка за
титлата, след като вчера во-
дачката в схемата Изабелла Ши-
никова (№142) претърпя изненад-
ваща загуба още на старта от
Кирин Льомоан (Хол, №299) с 6:7
(4), 4:6. Във II кръг Томова ще
срещне квалификантката Изабе-
ла Росатело (Ит, №522).

Две столични дербита определи
тегленият жребий за Купата на Бълга-
рия още на 1/16-финалите. Тимът на
Левски гостува на водения от Тодор
Янчев Царско село на 22 септември.
Първоначално беше обявено, че сре-
щата ще се играе на стадион “Българ-
ска армия”, но “сините” отказват да
играят там. Има вероятност дербито
да е на стадион “Локомотив”, но там
трябва да се проведе и другият столи-
чен сблъсък Локомотив Сф и ЦСКА-
София предния ден.  Ако пропадне
вариантът със стадиона в “Надежда”,
ще се търси някой измежду другите
столични стадиони с лиценз за мачо-
ве от елита.

“Гледаме отговорно и с респект към
съперника. Това се явява столично
дерби, макар и за Kупата на Бълга-
рия. ЦСКА ще подходи напълно сери-
озно, независимо че в момента Локо-
мотив е в по-долна група. Това няма
значение. Миналата година станаха

2 ñîôèéñêè äåðáèòà
çà Kóïàòà íà Áúëãàðèÿ
Левски с Царско село, ЦСКА-Сф с Локо Сф още на 1/16-финалите

20 септември, 16.00 ч. Ботев Враца - Лудогорец; 21 септември, 16.00 ч.
Локомотив 1929 Сф - ЦСКА-София; Витоша Бистрица - Дунав Русе; Не-
себър - Поморие; Левски Карлово - Верея; Добруджа/Калиакра/Черномо-
рец Балчик - Локомотив Пд; Спартак Пл - Пирин Благоевград; Банско -
Созопол; Оборище Панагюрище - Локо Горна Оряховица; Септември Сф -
Берое; Литекс/Кариана - Славия; Гигант/Розова долина - Черно море; Етър
- Нефтохимик; Ботев Гълъбово - Монтана; Победител зона “Югозапад”  -
Ботев Пд; 22 септември, 16.00 ч. Царско село 2015 - Левски. Победителите
се излъчват в 1 мач, а при равенство следват продължения и дузпи.

доста изненади. Важното е ние да
продължим с подготовката, да се
представяме добре и да побеждава-
ме. Сега играем срещу Дунав в Раз-
град, а мачовете ще покажат дали сме
се подготвили достатъчно добре”, за-
яви спортният директор на “червени-
те” Пламен Марков след жребия.

Шампионът Лудогорец също стар-
тира с гостуване и на 20 септември
ще излезе срещу Ботев на стадион
“Христо Ботев” във Враца. Лидерът в
Първа професионална лига Дунав

Русе пък ще гостува на Витоша Би-
стрица, като още не е определен те-
ренът за сблъсъка. Пловдивските Ло-
комотив и Ботев чакат своите съпер-
ници. “Смърфовете” ще гостуват на
победителя от зона “Североизток”, а
“канарчетата” на излъчения предста-
вител от зона “Югозапад”. Славия
почти сигурно ще играе с Литекс,
който мачка в Северозападната Тре-
та лига.

Лидерът във Втора лига Септем-
ври (София) пък приема Берое.

Владимир НИКОЛОВ

СЪПЕРНИЦИТЕ НА 1/16-ФИНАЛИТЕ:

ЦСКА-София изгони Йордан
Йорданов, Самир Аясс и Стани-
слав Маламов. Треньорското
ръководство е преценило, че
няма нужда от тях. Тримата бяха
част от състава, спечелил Купата
на България през пролетта с ав-
тентичното дружество, като Ма-
ламов дори отбеляза победното
попадение срещу Монтана във
финала. Преди тяхното освобож-
даване ЦСКА-Сф се подсили с
четирима други играчи. Това са
бившите футболисти на Литекс
Станислав Манолев и Вилмар
Джордан, и португалците Рубен
Пинто и Руи Педро.

Славия пък привлече халфа
Иван Минчев, който се оказа не-
нужен в ЦСКА-София. Договорът
на 25-годишния футболист с “бе-
лите” е за 2 сезона. Халфът е
вторият нов футболист, привлечен

35 нумизматични мотора в дисциплината
“Балканче крос” ще бъдат атракцията за люби-
телите на мотокроса на пистата “Горна Росица”
край Севлиево този уикенд. Входът е свободен,
а със стартовете от 5-ия кръг на републикан-
ския шампионат и за Отборната купа на Бълга-
рия се отбелязва началото на есенния полусе-
зон в мотоспорта. “Традиционно състезанията
са в памет на дългогодишния кмет на Севлие-
во Йовко Йовков. Той живя интензивно и даде
много. Мотополигонът бе направен с много
енергия, сила, заряд и както по традиция в
нашия спорт - без много пари”, заяви предсе-
дателят на Организационния комитет на Гран
При “България” Румен Петков и се похвали, че
сме получили 2 домакинства на европейски
шампионат през годината, а мотокросът
продължава да бъде спортът, осигуряващ най-
голяма аудитория на България в света.

ЦСКА-Сф изгони трима „Балканчета” мерят
сили в Севлиево

от Славия през паузата в Първа
лига. Другият е бившият напада-
тел на Левски и Ботев Пд Валери
Домовчийски. Двамата ще бъдат
картотекирани за домакинския
мач с Локо Пд в неделя.

Мони ГЕОРГИЕВ

Стойка Петрова и треньорът й скочиха на шефовете

Обвинения срещу Българската фе-
дерация по бокс за манипулиране на
съдии и умишлено възпрепятстване на
участието на Стойка Петрова на Олим-
пиадата в Рио отправиха първата ни
европейска шампионка за жени в юм-
ручния спорт и нейният треньор Павел
Сяров. Двамата дадоха специална пре-
сконференция в Русе, за да изразят

Стойка
Петрова
и треньорът
й Павел
Сяров
обвиниха
Българската
федерация
по бокс
в нечестни
игри,
за да бъде
пратена
Станимира
Петрова на
Олимпиадата
в Рио

огорчението си от ситуацията в българ-
ския бокс в момента, предаде БГНЕС.

Световната вицешампионка и евро-
пейска шампионка Стойка Петрова
представи поредица от факти, от които
става ясно, че нарочно не й е дадена
възможност да се бори за олимпийска
квота. През декември 2015 г. е била
избрана единствена от България да

участва в предолимпийски турнир в
Бразилия, но БФБ не я е допуснала до
участие. Следват скандали и с жребия
за турнирите „Странджа“ и „Балкан“, за
да се стигне до спаринга между Стойка
и Станимира Петрова. Въпреки разли-
ката от килограм толеранс между две-
те, в нарушение на правилата мачът е
разрешен. Той обаче се провежда при
закрити врата, с охрана, не са допусна-
ти състезатели и треньори.

„Някой се притеснява от нещо или
не знам? Има запис в БФБ на въпрос-
ния спаринг, аз също разполагам с този
запис. Смятам, че дори и обикновеният
човек, който не разбира от бокс, би ви-
дял кой е победител в тази среща“, за-
яви Петрова. „Преди спаринга са събра-
ни всички съдии и им е обяснено, че
Станимира ще бъде посланик на Бълга-
рия, на света в женския бокс, да го имат
предвид по време на съдийството на
мача. Някои хора си го признаха лично
пред мен“, обясни и Павел Сяров.

“Обвиниха ме, че съм се фръцкала и
да съм се била доказвала на ринга.
Смятам, че точно това правя. През тези
17 години не смятам, че се фръцкам, а
смятам, че показвам качествен бокс. За
тия 17 години мисля, че достойно съм
защитавала флага на България“, заклю-
чи Стойка Петрова.

Снимка CSKA.BG

Станислав Манолев

Снимка БГНЕС


